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Позиціювання партій

Партия регионов имеет конкретные достижения, в частности, в социальной сфере,
которые граждане оценивают положительно. Об этом заявил вице-премьер, министр
социальной политики Украины, заместитель председателя Партии регионов Сергей
Тигипко во время III этапа XVII конференции Киевской городской организации Партии
регионов.

«Мы идем на выборы, и нам есть что сказать людям. Если посмотреть на социальные
стандарты, то они за последнее время значительно повысились. Средняя зарплата с 2009 г.
выросла на 58 % – с 1906 грн до 3016 грн. Минимальная зарплата выросла на 70 %,
средняя пенсия – на 50 %, минимальная пенсия – на 65 %. При этом рост социальных
стандартов значительно опережает уровень инфляции», – отметил С. Тигипко.

По его словам, первоочередные задачи для власти сейчас – это преодоление
коррупции, которая охватила все сферы, начиная от больниц и учебных заведений,
прекращение давления силовиков на бизнес, обеспечение языковых прав национальных
меньшинств.

«Выборы нужно перевести в плоскость конкретных дел. Предыдущая власть снег не
могла убрать, а мы строим мосты. Если нынешняя оппозиция вернется к власти, будет
опять то же самое: лидеры страны не будут работать как одна команда и не смогут делать
конкретные дела», – отметил вице-премьер (Тигипко уверяет граждан в том, что они
довольны успехами ПР // From-ua – Новости из Украины (http://www.from-
ua.com/news/db287e95c957b.html). – 2012. – 27.07).

***

Закон о выплатах пособий «детям войны» в Украине выполняться больше не будет.
60 млрд грн для Украины – неподъемная сумма, что позволяет игнорировать нормы
законодательства. Об этом на встрече с избирателями в Мелитополе заявил один из
лидеров Партии регионов, замсекретаря СНБО, экс-депутат крымского парламента
Нестор Шуфрич.

Первый же вопрос из зала в ходе встречи касался невыплат пособий «детям войны»
даже после соответствующих решений судов. Однако Шуфрич не стал дожидаться
окончания вопроса от пожилой женщины и прервал ее, выдав предельно честный ответ от
представителя власти.

«Дети войны? Я честно Вам скажу. Честно, вот не обижайтесь. Этот Закон больше
выполняться не будет. Вот обижайтесь, не обижайтесь, но это честный ответ, это была
авантюра», – заявил он.

Шуфрич аргументировал свою позицию тем, что для выполнения Закона
правительство должно прекратить платить деньги учителям, врачам и всем госслужащим.

«Стоимость этого закона почти как бюджеты по зарплате всех госслужащих и
бюджетников», – привел аналогию «регионал». По его словам, установление выплат
«детям войны» было «аферой имени Александра Мороза».

«Конечно, мы с уважением относимся к Закону, вы видите, по возможности,
отдельные его части финансируются, на что есть деньги. На 100 % этот закон в
ближайшие 3–5 лет выполнен не будет. Стоимость этого закона по разным подсчетам
около 60  млрд грн.  Это нереально,  но это честно.  Извините за такой ответ»,  –  заключил
Шуфрич (Закон о выплатах пособий «детям войны» больше выполняться не будет,
сообщил Шуфрич // «NEWSru.ua»
(http://www.rus.newsru.ua/ukraine/27jul2012/longer.html). – 2012. – 27.07).

http://www.from-ua.com/news/db287e95c957b.html
http://www.from-ua.com/news/db287e95c957b.html
http://www.rus.newsru.ua/ukraine/27jul2012/longer.html
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***

Верховная Рада Украины отклонила заявление спикера Владимира Литвина об
отставке. За соответствующий проект постановления проголосовало 266 народных
депутатов на внеочередной сессии 30 июля.

В этом же постановлении депутаты выразили доверие нынешнему спикеру
парламента.

Первый заместитель главы Партии регионов Владимир Рыбак комментируя
возможность повторного рассмотрения закона о государственной языковой политике
согласно Регламенту, чтобы это стало основанием отзыва заявления В. Литвина об
отставке, представитель ПР отметил, что есть и другие пути.

«Возможно, мы их рассмотрим. Возможно, будут какие-то поручения Президента,
дополнения к закону. Ведь работают эксперты, в том числе и европейские», – пояснил он.
При этом В. Рыбак подчеркнул, что принятый закон не будет пересматриваться.

«Я думаю,  он будет подписан Владимиром Михайловичем,  возможно,  с какими-то
оговорками,  а затем Президентом»,  –  сказал он.  В.  Рыбак отметил,  что сейчас также
готовится новая Конституция. «Конституционная ассамблея работает и возможно, в
будущем придется на референдуме определяться относительно русского языка как
второго государственного», – резюмировал он (Парламент Украины проголосовал
против отставки спикера Литвина // РИА Новости
(http://rian.com.ua/politics/20120730/79129244.html). – 2012. – 30.07); (ПР решила, как
сделать русский язык государственным // «МинПром»
(http://minprom.ua/news/100134.html). – 2012. – 28.07).

***

30 июля народные депутаты, первый зампредседателя ПР Владимир Рыбак и
зампредседателя ПР по идеологии Владимир Демидко провели встречу с
представителями официальной делегации Коммунистической партии Китая.

Стороны обсудили вопросы стратегического двустороннего сотрудничества и
укрепления дружественных партнерских отношений как на уровне партии, так и на уровне
государств – Украины и Китая.

«Мне приятно в очередной раз приветствовать делегацию Китайской Народной
Республики у нас в Киеве. Хочу подчеркнуть, что в последние месяцы наши встречи стали
постоянными и в Пекине,  и в Киеве»,  –  отметил В.  Рыбак во время встречи с
представителями Коммунистической партии Китая.

«Президент, обращаясь к парламенту нашей страны, подчеркнул, что Китайская
Народная Республика является стратегическим партнером Украины», – добавил он.

В. Рыбак рассказал представителям делегации о предвыборной платформе ПР. По
его словам, социальная защита и социальная поддержка каждого гражданина являются
вопросом № 1 для Партии регионов.

В свою очередь представители делегации Коммунистической партии Китая
отметили важность международного сотрудничества между Украиной и Китаем, в
частности, в торговле и в развитии высоких технологий. Член постоянного комитета КПК
провинции Хубей Хоу Чаньань подчеркнул, что взаимоотношения между Партией
регионов и Коммунистической партией Китая стимулируют развитие дружественных
отношений между Украиной и Китаем.

«Коммунистическая партия Китая готова проводить обмен делегациями и в
дальнейшем. Мы приглашаем делегацию Партии регионов посетить Китай», – сказал он
(Идеологи ПР встретились с делегацией Компартии Китая // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/208833). – 2012. – 30.07).

http://rian.com.ua/politics/20120730/79129244.html
http://minprom.ua/news/100134.html
http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/208833
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***

Государство, не пресекая беспредел коммунальных баронов, вводя им в угоду пеню
и штафы за просрочки по неподъемным для подавляющего большинства населения
страны коммунальным платежам, создает все условия для принудительного выселения
людей и конфискации их имущества. Об этом сказал лидер украинских комсомольцев,
член Президиума ЦК КПУ Александр Присяжнюк.

«Если человек и сейчас не может заплатить квартплату, а ему еще и каждый месяц
будет накручивать долги, откуда он потом возьмет деньги?! Если он не работает, стоит на
бирже труда, ему надо дать отсрочку, иначе долги только будут расти. А что предлагает
олигархический Жилищный кодекс – выселять людей без их ведома и по упрощенной
схеме. Человек превращается в заложника – квартиру продадут за бесценок, высчитают
долг и судебные затраты и вернут копейки за которые и сарай не купишь. В Украине
8 млн человек сейчас живет за чертой бедности – это потенциальные «бомжи». В данной
ситуации необходимо ввести мораторий на повышение тарифов, пересмотреть их в
сторону снижения так, чтобы на оплату коммунальных услуг уходило не больше 10 %
месячного дохода семьи», – заявил А. Присяжнюк.

Поэтому, по словам комсомольского лидера, КПУ собирается настаивать, чтобы в
Жилищном кодексе было защищено конституционное права людей на жилье, а также был
предусмотрен механизм выделения бесплатных государственных квартир малоимущим и
многодетным семьям, предоставления служенного жилья бюджетникам с правом
последующего выкупа (Александр Присяжнюк: Коммунальные платежи не должны
превышать 10 % от уровня дохода семьи // Официальный сайт Коммунистической
партии Украины (http://www.kpu.ua/aleksandr-prisyazhnyuk-kommunalnye-platezhi-ne-
dolzhny-prevyshat-10-ot-urovnya-doxoda-semi/). – 2012. – 26.07).

***

Коммунистическая партия Украины намерена выдвинуть 210 кандидатов в
народные депутаты. Среди них 57 являются людьми пенсионного возраста.

Об этом во время пресс-конференции сообщил лидер КПУ Петр Симоненко. По
его словам, среди 210 кандидатов по списку: пенсионного возраста – 57 человек, людей до
30 лет – 33, тех, кому от 31 до 40 лет – 41, от 41 до 50 – 23, 51–60 – 56 человек.

«Это действительно молодая команда. Мы представляем сплав мудрости и
молодости», – сказал Симоненко. Вместе с тем, он похвастался, что высшее образование
из 210 кандидатов имеют 177 человек. Кроме того, Симоненко сообщил, что в список
предлагается включить 75 женщин (Симоненко рассказал, сколько от КПУ на выборы
пойдет пенсионеров и женщин // «УРА-Інформ» (http://ura-
inform.com/ru/politics/2012/07/27/simonenko-rasskazal-skolko-ot-kpu-na-vybory-pojdet-
pensionerov-i-zhenschin). – 2012. – 27.07).

***

Во время избирательной кампании Компартия намерена направить как минимум
одного агитатора в каждое село. Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко.

Симоненко напомнил, что последние две недели он провел с рабочими поездками по
разным областям Украины.

«Во время нашей избирательной кампании, мы будем опираться на общение с
народом непосредственно», – отметил лидер коммунистов.

Так, по словам П. Симоненко, уже сейчас на уровне городов, районов и областей
представители КПУ проводят собрания, на которых доносят основные принципы

http://www.kpu.ua/aleksandr-prisyazhnyuk-kommunalnye-platezhi-ne-dolzhny-prevyshat-10-ot-urovnya-doxoda-semi/
http://www.kpu.ua/aleksandr-prisyazhnyuk-kommunalnye-platezhi-ne-dolzhny-prevyshat-10-ot-urovnya-doxoda-semi/
http://ura-inform.com/ru/politics/2012/07/27/simonenko-rasskazal-skolko-ot-kpu-na-vybory-pojdet-pensionerov-i-zhenschin
http://ura-inform.com/ru/politics/2012/07/27/simonenko-rasskazal-skolko-ot-kpu-na-vybory-pojdet-pensionerov-i-zhenschin
http://ura-inform.com/ru/politics/2012/07/27/simonenko-rasskazal-skolko-ot-kpu-na-vybory-pojdet-pensionerov-i-zhenschin
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программы Компартии по видению ситуации в Украине и механизмы преодоления
проблем.

П. Симоненко также уточнил, что есть и новшества в избирательной кампании, в
частности, особое внимание уделяется молодежи, которая агитирует за партию.

«У нас работают молодежные агитационные группы, которые мы называем
МАГами», – подчеркнул лидер коммунистов (За коммунистов буду агитировать МАГи
// ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/87015.html). – 2012. – 28.07).

***

«Я заяву не відкликав, тому Верховна Рада не випадково ініціювала і поставила
першим кадрове питання (до порядку денного позачергової сесії 30 липня), я підписав», –
сказав Голова Верховної Ради Володимир Литвин.

Він також повідомив, що прийняв рішення балотуватися на 65-му мажоритарному
окрузі (Житомирська область), і підкреслив, що його увага буде зосереджена саме на
роботі в цьому окрузі.

Крім того,  Литвин повідомив,  що має намір звернутися з листом до Президента
України В. Януковича, щоб розповісти про ризики, які несе в собі прийнятий мовний
закон».

«Я також працюю над проектом листа до Президента з цього приводу, щоб викласти
своє бачення ризиків, пов’язаних з цим законом», – повідомив спікер 28 липня. Він
підкреслив, що в даному питанні «робить більше, ніж у його силах», і все інше «залежить
від того, як Верховна Рада поставиться до цієї проблеми». За словами Литвина, він
запропонував внести до прийнятого закону зміни і уточнення, які знімуть напружену
громадську реакцію на цей документ. «Я до закону запропонував згідно зі ст. 131
Регламенту Верховної Ради внесення змін і уточнень. Якби Верховна Рада розглянула їх і
схвально поставилася до них, абсолютна більшість проблем, які викликають нарікання,
складну суспільну реакцію, було б знято», – сказав Литвин.

Голова Верховної Ради Володимир Литвин підтверджує, що в парламенті
зареєстровані проекти постанови щодо переголосування мовного закону. Він нагадав, що
157 депутатів, які ініціюють проведення позачергової сесії Верховної Ради, визначилися з
порядком денним, який спікер підписав. За його словами, в цьому порядку – проекти
постанов про скасування прийнятих раніше парламентом рішень. «Їх дуже багато, в тому
числі і чотири проекти постанови з мовної тематики», – підкреслив він (Литвин
стверджує, що не відкликав свою заяву про відставку // Газета «Київська правда»
(http://www.kiev-pravda.info/news/litvin-stverdzhu%D1%94-scho-ne-v%D1%96dklikav-svoyu-
zayavu-pro-v%D1%96dstavku-0). – 2012. – 28.07).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко ініціює проведення наступного тижня круглого столу щодо діяльності ЗМІ під
час виборчої кампанії.

За словами віце-спікера, нинішній стан свободи слова становить загрозу для
демократичного та правового проведення виборчої кампанії.

«Тому за ініціативою представників ЗМІ, в першу чергу регіональних мас-медіа, ми
проведемо в парламенті круглий стіл щодо загроз та проблемних питань діяльності
засобів під час виборчої кампанії», – сказав М. Томенко.

Він нагадав, що 30 липня розпочинається виборча кампанія і тому надзвичайно
важливо почути як збираються діяти і виконувати чинне законодавство Центральна
виборча комісія, Національна рада з питань телебачення та радіомовлення, Держтелерадіо
та медійні організації.

http://glavcom.ua/news/87015.html
http://www.kiev-pravda.info/news/litvin-stverdzhu%D1%94-scho-ne-v%D1%96dklikav-svoyu-zayavu-pro-v%D1%96dstavku-0
http://www.kiev-pravda.info/news/litvin-stverdzhu%D1%94-scho-ne-v%D1%96dklikav-svoyu-zayavu-pro-v%D1%96dstavku-0
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«Це важливо, оскільки ситуація виглядає таким чином, що всі державні організації
самоусунулися і вважають, що медіа в регіонах повинні керувати голови обласних
адміністрацій, а на загальнонаціональному рівні – приватні власники за згодою влади», –
сказав він.

Віце-спікер наголосив, що якщо такий принцип і надалі діятиме, то це означатиме,
що для провладних політичних партій свобода слова буде безкоштовною, для політичних
проектів, близьких до влади за гроші, а для опозиційних інформування буде закритим.

«Тому потрібно припинити існування таких подвійних стандартів і забезпечити
виконання діючих законів», – сказав М. Томенко.

Круглий стіл на тему: «Діяльність засобів масової інформації під час виборчої
кампанії» відбудеться 1 серпня 2012 р. о 12.00 за адресою вул. Грушевського, 5 (зал
нарад).

До роботи круглого столу запрошені народні депутати України, представники
Центральної виборчої комісії України, Національної ради України з питань телебачення і
радіомовлення, Державного комітету телебачення і радіомовлення України, громадських
організацій та засобів масової інформації (Микола Томенко ініціює проведення круглого
столу щодо діяльності ЗМІ під час виборчої кампанії // Сайт Політичної партії
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11891.html). – 2012.
– 27.07).

***

Парламентские выборы должны перейти в выборы президентские.  Об этом заявил
руководитель избирательного штаба объединенной оппозиции Александр Турчинов.

«Мы говорим не только о наступлении на украинский язык, потому что речь идет о
наступлении на Украину как государство, на национальные устои общества. И,
безусловно, это не просто прихоть большинства не просто неадекватное поведение
депутатов из Партии регионов: подразумевается системная политика, которую проводит
Президент Янукович, который лично отвечает за то, что происходит и со страной, и в
стране. За международную изоляцию Украины, за политические репрессии, за фактически
перманентный кризис, который сейчас очень сильно обостряется», – подчеркнул он.

«То есть все эти процессы, в том числе и уничтожение Конституции, и такие вот
законодательные парламентские вакханалии, безусловно, делаются по указанию человека,
который по должности должен быть гарантом Конституции», – заявил Турчинов.

«Поэтому надо говорить о прекращении причины,  а не последствий этой
губительной для страны политики», – подчеркнул он.

Причина, по словам Турчинова, это Президент В. Янукович. И именно поэтому
сегодня на повестку дня выносится проведения акции «Украина против Януковича».

«Сегодня, исходя из ликвидации фактически конституционных балансов,
предусмотренных Основным законом Украины, нужно говорить, что парламентские
выборы должны перейти в выборы президентские. Другого нет, – подчеркнул Турчинов. –
Именно поэтому мы нуждаемся в формировании парламентского большинства, которое
могло бы принять закон о импичменте и начать этот процесс».

«Начинается построение единого фронта, к которому мы приглашаем не только тех,
кто называется оппозицией, а всех представителей общественности. Надо не критиковать,
а присоединяться. Не на диване присоединяться, а принимать участие в массовых
акциях», – отметил Турчинов (Турчинов: Парламентские выборы должны перейти в
президентские // MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/115785.html).  –
2012. – 27.07).

http://byut.com.ua/news/11891.html
http://www.mignews.com.ua/ru/articles/115785.html
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***

Програма, з якою об’єднана опозиція йде на вибори, – це справжня народна
програма дій, націлена на усунення теперішнього режиму від влади і побудову нормальної
цивілізованої держави. Про це заявив керівник Центрального виборчого штабу
об’єднаної опозиції «Батьківщина» Олександр Турчинов.

За його словами, метою програми об’єднаної опозиції «Справедлива держава, чесна
влада, гідне життя» є побудова в Україні «нормальної цивілізованої, соціально-
орієнтованої держави».

«Що для нас означає справедлива держава? Справедлива держава – це держава, де
кожна людина має можливість забезпечити себе і свою сім’ю, де забезпечена рівність всіх
перед законом і захищені права кожного.  Ми побудуємо в Україні чесну владу –  владу
прозору і підзвітну громадянам, очищену від корупції», – сказав він.

Першочерговим завданням для об’єднаної опозиції в новому парламенті Турчинов
назвав «якомога швидше полегшити становище простих людей, доведених нинішнім
режимом до повного зубожіння».

«Ми відмінимо нинішню антинародну пенсійну реформу, відновивши пенсійний вік
та стаж для жінок, які були раніше. Негайно здійснимо перерахунок пенсій, які зростуть в
середньому на 334 грн. Встановимо єдиний принцип нарахування пенсій – 65 %
середньомісячної зарплатні. Ніяких «спецпенсій» не буде», – додав він.

Крім того, О. Турчинов наголосив, що в новому парламенті потрібно негайно
збільшити мінімальну зарплатню до 2400 грн – рівня прожиткового мінімуму.

«Ми запропонуємо законопроект, який вдвічі зменшує видатки на утримання органів
влади та відміняє пільги чиновникам», – сказав він.

«Ми підготували закон, який створить зовсім іншу податкову систему в країні –
зменшить кількість податків до семи, створить нормальний інвестиційний клімат. А
податкову міліцію, як уособлення «азаровщини», ми зовсім ліквідуємо», – наголосив
політик.

«Зрозуміло, що для цього ми повинні перемогти на виборах і сформувати більшість
у майбутній Верховній Раді. Ми це виконаємо. Саме для цього сім партій, які ще вчора не
могли сісти за стіл переговорів, усвідомили свої помилки, відкинули свої амбіції і
сьогодні йдуть єдиним списком «Батьківщини» на виборах. Це відбулось ледь не вперше
за двадцять один рік незалежності крани», – підсумував він (Олександр Турчинов:
Програма, з якою об’єднана опозиція йде на вибори, – це справжня народна програма
дій // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11903.html). – 2012. – 28.07).

***

Виборчий список об’єднаної опозиції «Батьківщина» очолила Юлія Тимошенко.
Таке рішення було ухвалено на з’їзді партії «Батьківщина».

Другий номер списку Арсеній Яценюк, третій – Анатолій Гриценко, четвертий –
Олександр Турчинов, п’ятий – Юрій Луценко.

На шостому місці – В’ячеслав Кириленко, 7 – Григорій Немиря, 8 – Сергій Соболєв,
9 – Борис Тарасюк, 10 – Микола Томенко, 11 – Микола Княжицький, 12 – Мустафа
Джемілєв, 13 – Андрій Кожем’якін, 14 – Лілія Гриневич, 15 – Іван Кириленко (Юлія
Тимошенко очолила список об’єднаної опозиції «Батьківщина» // Сайт Політичної
партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11907.html).
– 2012. – 30.07).

http://byut.com.ua/news/11903.html
http://byut.com.ua/news/11907.html
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***

27 липня відбулося засідання Політичної ради партії «Наша Україна», на якій
головою Політради одноголосно було обрано голову Центрвиконкому партії, Героя
України Сергія Бондарчука.

 «Нашоукраїнці» обговорили також питання поточної політичної ситуації в країні та
питання підготовки партії до парламентських виборів цього року (Головою Політради
«Нашої України» обрано Сергія Бондарчука // Центральний інформаційний сервер
«Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14446/). – 2012. – 27.07).

***

Наливайченко нашел себе место в «УДАРе» Кличко, с которым у них совпало
«мировоззрение и видение будущего Украины». Об этом заявил лидер партии Виталий
Кличко.

На вопрос о том, возможно ли присоединение к «УДАРу» Наливайченко, Кличко
ответил, что Наливайченко действительно выразил желание работать в его команде и
присоединился к партии «УДАР». «Он человек профессиональный, с мировоззрением и
видением будущего Украины, которые совпадают с нашим», – сказал Кличко.

При этом оно отметил, что партийный список на выборах определят делегаты съезда,
который состоится 1 августа в Киеве.

«Мы внимательно мониторим реакцию общества на обнародованные нами списки
претендентов в кандидаты на мажоритарных округах. Могу сказать, что минимум 5–10 %
из списка – те, кто получил наиболее критические замечания от общества – не станут
кандидатами от «УДАРа», – заявил Кличко (Наливайченко присоединился к партии
Кличко «УДАР» // Еженедельник «Зеркало недели»
(http://news.zn.ua/POLITICS/nalivaychenko_prisoedinilsya_k_partii_klichko_udar-
105974.html). – 2012. – 26.07).

***

В партії «УДАР»  готові дати шанс людям,  які в минулому були в інших
демократичних партіях, і попри розчарування діями старих політиків, хочуть працювати
заради змін в країні. Про це заявив лідер «УДАРу» Віталій Кличко.

Відповідаючи на питання щодо кандидатур у списках партії, політик сказав:
«Насьогодні ще немає списку як такого – є претенденти в кандидати. Зокрема, серед
наших мажоритарників є люди,  які в минулому були в інших партіях.  Але ми даємо їм
шанс. Експерти, журналісти дадуть їм оцінку, а на з’їзді ми вже будемо приймати рішення
відповідно до того, чи пройшли вони фільтрацію чи ні».

Кличко зауважив, що серед людей, які сьогодні входять до команди «УДАРу», є
колишні члени «Нашої України» та інших партій, що розділяли ідеали помаранчевого
майдану. Є люди, які мали інші погляди, розчарувались, але хочуть змін в своїй країні, для
чого готові працювати», – наголосив лідер «УДАРу».

Кличко додав, що кожен з претендентів від «УДАРу» «дає присягу перед українцями
– що він бере на себе зобов’язання перед країною, буде дотримуватися правил. Можна
сказати, що це публічна клятва», переконаний Кличко. Якщо претендент її порушить – він
фактично знищить свою репутацію і буде змушений скласти депутатські повноваження,
зауважує політик.

Характеризуючи напрямок передвиборчої кампанії «УДАРу», Кличко сказав: «На
жаль, правил і законів в Україні сьогодні нема. Є лише одне правило – за гроші ти можеш
вирішити будь-яке питання. Але ми хочемо змінити це, і показати, що політика може бути
іншою. Ми прийшли в політику саме для цього, зробимо все, аби не розчарувати людей,

http://www.razom.org.ua/news/14446/
http://news.zn.ua/POLITICS/nalivaychenko_prisoedinilsya_k_partii_klichko_udar-105974.html
http://news.zn.ua/POLITICS/nalivaychenko_prisoedinilsya_k_partii_klichko_udar-105974.html
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зберегти репутацію.  Це тяжка робота,  і один Кличко її не зробить –  потрібна командна
робота», – зауважив Кличко. Він наголосив, що несе персональну відповідальність за
команду, а команда несе персональну відповідальність перед країною за всі дії «УДАРу»
(Віталій Кличко: В «УДАРі» готові дати шанс всім, хто прагне змін в країні // Партія
«Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-v-udari-gotovi-dati-
shans-vsim-hto-pragne-zmin-v-krayini). – 2012. – 26.07).

***

Националистическая партия ВО «Свобода» обвиняет своих партнеров по
Комитету сопротивления диктатуре – партии «Фронт Змін» и «Батьківщина» в
сотрудничестве с властью во время принятие законопроекта о выборах и призывает
оппозицию к пересмотру принципов совместных действий.

«Парламентская оппозиция, сговорившись с Партией регионов за спинами партнеров
по оппозиции, радикально отступила от задекларированных принципов деятельности
Комитета сопротивления диктатуре», – говорится в сообщении, опубликованном на сайте
ВО «Свобода».

«Свобода» утверждает, что согласно договоренности, достигнутой на заседаниях
Комитета сопротивления диктатуре, в случае невозможности добиться открытых списков,
оппозиция «договаривалась отстаивать сохранение старого закона, по которому
проходили выборы в 2006 и 2007 г.». Кроме того, оппозиционеры должны были «отозвать
все свои законопроекты о выборах» и не принимать участия в пленарном заседании, на
котором будет рассматриваться законопроект, предложенный властью.

Националисты расценивают действия парламентской оппозиции, и как «молчаливое
согласие» на продолжение пребывания в тюрьме «лидера «Батьківщини» Юлии
Тимошенко». Поскольку, по мнению «Свободы», после принятия законопроекта
предыдущие радикальные заявления оппозиции о бойкоте выборов в случае продолжения
пребывания Тимошенко в тюрьме «оказались пустой болтовней».

Националисты заявляют, что они, как и их партии «Фронт Змін» и «Батьківщина»,
«несут наибольшую ответственность» за результаты борьбы с властью и призывают
партнеров по Комитету сопротивления диктатуре «переосмыслить принципы
сотрудничества» и реорганизовать работу оппозиционных сил («Свобода» обвинила
парламентскую оппозицию в сотрудничестве с властью // РИА Новости – Украина
(http://www.rian.com.ua/politics/20111128/78927772.html). – 2012. – 26.07).

***

Объединенная оппозиция и партия Всеукраинское объединение Свобода заявили о
намерении организовать совместные акции протеста после выборов Верховной Рады в
случае фальсификаций на выборах. Об этом 26 июля на пресс-конференции сообщил
лидер Свободы Олег Тягнибок.

Заявление о координации действий в ходе кампании по выборам Рады,
предусматривающее договоренность о совместных действиях после выборов в случае
фальсификаций, которые будут предусматривать организацию акций протеста граждан в
защиту результатов выборов, было подписано на пресс-конференции Тягнибоком, первым
заместителем председателя партии Всеукраинское объединение «Батьківщина» и
руководителем избирательного штаба объединенной оппозиции Александром
Турчиновым, а также лидером партии «Фронт Змін», депутатом Рады от фракции Наша
Украина – Народная Самооборона Арсением Яценюком.

По словам лидера Свободы, координация действий будет касаться не только самой
избирательной кампании в части максимальной координации действий наблюдателей и
членов окружных и участковых избирательных комиссий этих политических сил, но и

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-v-udari-gotovi-dati-shans-vsim-hto-pragne-zmin-v-krayini
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-v-udari-gotovi-dati-shans-vsim-hto-pragne-zmin-v-krayini
http://www.rian.com.ua/politics/20111128/78927772.html
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действий по реакции на те или иные политические события, включая возможные
фальсификации (Объединенная оппозиция и Свобода договорились организовать
совместные акции протеста в случае фальсификаций на выборах //
Корреспондент.net (http://korrespondent.net/ukraine/politics/1376306-obedinennaya-
oppoziciya-i-svoboda-dogovorilis-organizovat-sovmestnye-akcii-protesta-v-sluchae-falsi).  –
2012. – 26.07).

***

Целью ВО «Свобода» по итогам парламентских выборов в октябре является фракция
националистов в 50 народных депутатов и должность спикера. Об этом заявил лидер
партии Олег Тягнибок.

По его словам, опыт предыдущих избирательных кампаний показывает, что
«Свобода» на выборах обычно получает результат вдвое, а то и втрое больше, чем
прогнозы социологов.  «Учитывая нынешний рейтинг –  около 6  %  –  и динамику его
увеличения, конкретную цифру можно спрогнозировать самим», – сказал политик.

Он добавил, что также «Свобода» рассчитывает и на солидный результат в
мажоритарных округах. «Например, на прошлых местных выборах 2010 г. «свободовцы»
тотально выиграли «мажоритарку»  в Галичине.  Хороший результат был и в городах-
областных центрах Правобережья. Относительно избирательного списка. «Свобода», как
известно, – идеологическая политическая сила, а не «политическая шапка» какого-то
клана и не «проект под лидера».  Поэтому «Свобода»  действительно модель того
общества, которое стремится построить», – отметил О. Тягнибок.

Лидер «Свободы»  сообщил,  что сегодня близятся к завершению переговоры с
партнерами по Комитету сопротивления диктатуре по поводу окончательного
согласования единых кандидатур в мажоритарных округах. «Однозначно, что кандидаты
от «Свободы» будут баллотироваться в мажоритарных округах во всех регионах Украины,
включая Крым и Донбассом. Это будут проверенные, достойные представители
националистической силы, которые смогут достойно представлять в своих округах и нашу
организацию, и оппозицию в целом. Еще раз отметим: полный список наших кандидатов-
мажоритарщиков будет обнародован во время съезда «Свободы», – подытожил
О. Тягнибок.

Комментируя избирательную кампанию своей партии, лидер ВО Свобода заявил, что
его люди будут реализовывать бандеровский лозунг «Дойти до каждого украинца – от
хаты к хате, от человека к человеку».

«Это будет серьезно отличать Свободу от большинства партий, которые свою
предвыборную агитацию будут вести через «телевизионную трубку» и внешнюю рекламу.
А партия власти будет применять еще и печально известный админресурс и
корректировать результаты выборов путем фальсификаций», – отметил лидер Свободы
(Тягнибок замахнулся на 50 мест в Раде // «МинПром»
(http://minprom.ua/news/99972.html). – 2012. – 26.07); (Тягнибок претендует на роль
спикера парламента // Донбасс (http://donbass.ua/news/politics/2012/07/26/tjagnibok-
pretenduet-na-rol-spikera-parlamenta.html). – 2012. – 26.07).

***

Среди первоочередных задач Всеукраинского объединения «Свобода» будут
денонсация «харьковских соглашений», отмена Пенсионной реформы и Налогового
кодекса, сообщил лидер партии Олег Тягныбок.

«Необходимо отменить все незаконные, а также антиукраинские антинародные
решения режима В. Януковича, в частности, денонсировать «харьковские соглашения»

http://korrespondent.net/ukraine/politics/1376306-obedinennaya-oppoziciya-i-svoboda-dogovorilis-organizovat-sovmestnye-akcii-protesta-v-sluchae-falsi
http://korrespondent.net/ukraine/politics/1376306-obedinennaya-oppoziciya-i-svoboda-dogovorilis-organizovat-sovmestnye-akcii-protesta-v-sluchae-falsi
http://minprom.ua/news/99972.html
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Медведева – Януковича от 21 апреля 2010 г. и другие договоренности, которые вредят
стратегическим национальным интересам Украины», – заявил Тягныбок.

Кроме того, по его словам, необходимо «отменить мошенническую Пенсионную
реформу и грабительский Налоговый кодекс, не допустить торговлю землей
сельскохозяйственного назначения, возвратить в собственность государства украденные
стратегические предприятия и природные монополии, защитить украинский язык,
остановить наступление олигархической диктатуры на социальные и национальные права
украинцев».

В целом, по словам Тягныбока, избирательная программа «Свободы» направлена на
отстранение от власти режима Президента В. Януковича и проведение коренных
изменений в стране.

«Избирательная программа «Свободы» будет направлена на выполнение двух задач:
во-первых, отстранение от власти режима Януковича и преодоление последствий его
деятельности во всех сферах – политической, социально-экономической, гуманитарной,
исключение возможности реванша олигархической диктатуры; во-вторых – проведение
всеохватывающих коренных изменений в стране ради построения украинского
государства на основе социальной, национальной и исторической справедливости», –
заявил он.

По словам лидера политсилы, ключевыми точками программы «Свобода» на
предстоящих парламентских выборах будут «вопросы установления ответственного
народовластия, справедливой собственности и национального достоинства».

На втором этапе «Свобода» будет предлагать на рассмотрение общества проект
Национальной Конституции, разработанный еще в 2008 г., а также законопроекты,
которые позволят провести кардинальные изменения во всех отраслях жизни. Это
касается законов «О стратегических предприятиях», «О запрете торговли землями
сельскохозяйственного назначения», «О защите украинского языка», новый справедливый
Налоговый кодекс, Избирательный кодекс, а также о формировании судебной и
правоохранительных систем на новой основе, в том числе с использованием опыта
Грузии.

«Принципиальными для «Свободы» являются законопроекты о люстрации, о запрете
коммунистической идеологии, о государственном признании ОУН–УПА», – добавил
лидер партии (Лидер «Свободы» рассказал о планах партии: отстранить режим
Януковича и получить место спікера // «NEWSru.ua»
(http://www.rus.newsru.ua/ukraine/26jul2012/svoboda25.html). – 2012. – 26.07).

***

ВО «Свобода» согласовала с объединенной оппозицией все мажоритарные округа,
получив 35 округов. Об этом сообщили во время совместной пресс-конференции
председателя ВО «Свобода» Олега Тягнибока, председателя совета объединенной
оппозиции «Батьківщина» Арсения Яценюка и руководителя центрального штаба
оппозиции Александра Турчинова.

Согласно договоренностям, ВО «Свобода» и объединенная оппозиция
«Батьківщина» будут участвовать в парламентских выборах 2012 г. двумя отдельными
избирательными списками.

При этом в одномандатных избирательных округах от «Батьківщина» будет
баллотироваться 190 кандидатов в народные депутаты от ВО «Свобода» – 35 кандидатов.

«ВО «Свобода» и объединенная оппозиция «Батьківщина» будут координировать
свои действия, в частности, в окружных и участковых избирательных комиссиях, при
организации работы наблюдателей с целью обеспечения соблюдения законодательства,
равных возможностей для всех участников избирательного процесса на всех его стадиях и

http://www.rus.newsru.ua/ukraine/26jul2012/svoboda25.html
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честного, прозрачного и справедливого установления результатов выборов», – говорится в
сообщении.

Также сообщается, что партии договорились о полном взаимодействии в Верховной
Раде VII созыва и согласуют список общих приоритетных законопроектов, которые будут
голосовать в полном составе («Свобода» получила для «разработки» 35 округов //
KievVlast.com.ua (http://kievvlast.com.ua/news/8804-svoboda-poluchila-dlja-razrabotki-35-
okrugov.html). – 2012. – 26.07).

***

Украинский футболист Андрей Шевченко присоединился к партии «Украина –
Вперед!». Такое заявление он сделал 28 июля во время посещения с лидером партии
Наталией Королевской Володарской общеобразовательной санаторной школы-
интерната в Киевской области.

«Я хочу реализовать себя в политике, поделиться тем опытом, который приобрел в
Европе, сделать что-то для своей страны. Я принял решение присоединиться к команде
Наталии Королевской,  потому что «Украина –  Вперед!»  –  это партия,  будущего,  это
партия молодых лидеров,  и это определенный выбор между прошлым и будущим.  В
политике я планирую поддерживать социальную сферу и спорт, ведь мой главный девиз –
в здоровом теле здоровый дух!» – отметил он.

Лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия Королевская в свою очередь отметила:
«Мы благодарны ему за то,  что он стал плечом к плечу с нашей командой,  командой
нового поколения политиков. Сейчас пришло время, когда нужно работать на страну и на
людей. Он сделал свой выбор в пользу политики будущего, политики нового качества.
Для нас это очень важный выбор,  и я верю:  вместе,  одной командой,  единой силой мы
сделаем все, чтобы Украина двигалась вперед!» (Футболист Шевченко встал под
знамена Королевской // Mignews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/115875.html). – 2012. – 28.07).

***

Все игры (власти.  – Ред.)  в Таможенный союз,  в Евразийский союз – это просто от
лукавого, точнее от Путина. Об этом заявил один из лидеров объединенной оппозиции,
народный депутат Украины Анатолий Гриценко на пресс-конференции во Львове.

«Наша позиция – это зона свободной торговли с Евросоюзом, – заявил Гриценко. – И
это вопрос не столько экономики, сколько жизненных ценностей и принципов. Наш
стратегический выбор – Европейский союз. Все игры в Таможенный союз, в Евразийский
союз – это просто от лукавого, точнее от Путина».

Гриценко заявил, что до решения съезда ВО «Батьківщина» он не уполномочен
называть фамилии кандидатов. «В южных и восточных регионах у нас остро стоит
проблема –  когда много сильных людей,  которые могли бы получить доверие громады,
боятся идти на выборы, потому что они знают эту власть. Представьте себе, уважаемый
ректор университета, как только он объявит, что он под флагом объединенной оппозиции
идет на выборы – его снимет Табачник. Как только серьезный предприниматель объявит,
что он финансово поддерживает и идет на выборы от «Батьківщини», на следующий день
к нему придут налоговая, пожарная, санстанция, будут рушить бизнес тех людей, которые
там работают. Не все выдерживают экзамен на внутреннюю силу, поэтому нужно
поблагодарить людей, которые соглашаются выдвигаться кандидатами от объединенной
оппозиции. И особенно осторожно и придирчиво нужно относиться к тем, кого называют
самовыдвиженцем. По моей информации, каждого самовыдвиженца предварительно
заводят к смотрящему от Партии регионов и он/она пишет заявление без даты о
вступлении в партию и во фракцию Регионов в новом парламенте. Поэтому более

http://kievvlast.com.ua/news/8804-svoboda-poluchila-dlja-razrabotki-35-okrugov.html
http://kievvlast.com.ua/news/8804-svoboda-poluchila-dlja-razrabotki-35-okrugov.html
http://www.mignews.com.ua/ru/articles/115875.html
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внимательно нужно смотреть не за теми, за кого берет ответственность политическая
сила, а за теми «ничьими» людьми, самовыдвиженцами», – подчеркнул Гриценко.

Комментируя взаимоотношения объединенной оппозиции и объединения
«Українська правиця», политик отметил: «Не будет никакого объединения, не будет
никакого сотрудничества, поскольку любое объединительное мероприятие с участием
Виктора Ющенко умножает его (мероприятие.  –  Ред.)  на ноль.  Я советую Виктору
Андреевичу отдохнуть и осознать свою меру ответственности, не называть себя больше
рыцарем, не вести за собой избирателей, а еще лучше – наконец-то съехать с
государственной дачи» (Гриценко сравнил Путина с лукавым и рассказал о смотрящих
над самовыдвиженцами // НОВОСТИ.dn.ua (http://novosti.dn.ua/details/183855/). – 2012.
– 26.07).

***

Вячеслав Кириленко, Владимир Мойсик, Ксения Ляпина, Иван Стойко, Олег
Гуменюк и ряд других активистов остановили членство в партии «За Украину» в связи с
участием в избирательной кампании объединенной оппозиции «Батьківщина».

Как сообщает пресс-служба партии, соответствующие заявления зарегистрированы в
Политическом совете партии «За Украину!».

«Ситуация в стране требует совместных и согласованных действий оппозиционных
партий, только объединив усилия, мы сможем победить режим Януковича. Мы
останавливаем членство в партии «За Украину», однако в составе объединенной
оппозиции мы будем и впредь отстаивать принципы патриотизма, открытой политики,
евроинтеграции и поддержки малого предпринимательства. Вместе мы обязательно
победим», – говорится в сообщении (Кириленко и его соратники остановили членство
в партии «За Украину» // Главное-обозрение (http://glavnoe.ua/news/n105454). – 2012. –
27.07).

***

Националисты надеются на обострение революционных настроений осенью.
Организация «Украинская национальная ассамблея – Украинская народная
самооборона» (УНА–УНСО) намерена идти на выборы самостоятельно. Представители
этой политсилы считают,  что их партия сможет преодолеть 5  %  барьер при условии
возникновения в Украине осенью революционной атмосферы.

В частности, один из лидеров УНА–УНСО Игорь Мазур заявил: «Шанс пройти 5 %
может появиться, если осень будет очень горячей. Когда все безыдейные политические
проекты начнут лопаться как мыльные пузыри, тогда люди увидят, где есть сила, а где –
воздух» (УНА–УНСО пойдет на выборы самостоятельно // Четверта Влада
(http://4vlada.net/partii-lidery/una-unso-poidet-na-vybory-samostoyatelno). – 2012. – 30.07).

***

Народный депутат Украины, лидер Радикальной партии Олег Ляшко считает,
что баллотирующиеся в Луганской области кандидаты в народные депутаты от РПЛ могут
рассчитывать на победу, не имея ни медиаресурсов, ни другой поддержки, которой
располагают провластные кандидаты.

«Представители Радикальной партии, которые будут участвовать в выборах по
мажоритарным округам в Луганской области (Григорий Пригеба, Сергей Шакун,
Вячеслав Шевчук и Елена Степанец), поставлены в совершенно неравные условия с
кандидатами от власти. В то время как деятельность представителей ПР широко

http://novosti.dn.ua/details/183855/
http://4vlada.net/partii-lidery/una-unso-poidet-na-vybory-samostoyatelno
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освящается в государственных и коммунальных средствах массовой информации, наши
партийцы абсолютно лишены возможности разместить даже короткую заметку в газете
или минуту-другую выступить на радио», – сказал О. Ляшко.

Лидер Радикальной партии отметил, что речь идет совсем не об агитации, а о статьях
и выступлениях, посвященных насущным проблемам территорий, вопросам, которые
волнуют избирателей.

«Государственные и коммунальные СМИ освещают каждое движение регионалов:
кто кого с чем поздравил, кому что подарил… Словом, вовсю идет непрямая агитация. А
представители Радикальной партии будут работать по принципу «от дома к дому». Будем
общаться с избирателями непосредственно, а не со страниц газет, не с экранов, или с
билбордов. Уверен, именно наш путь – путь к победе, к завоеванию народного доверия», –
отметил О. Ляшко (Ляшко: Луганские кандидаты от РПЛ будут агитировать «от
дома к дому» // EastKorr – Восточный корреспондент
(http://www.eastkorr.net/politika/lyashko-luganskie-kandidaty-ot-rpl-budut-agitirovat-ot-
doma-k-domu). – 2012. – 26.07).

***

Очевидно, у команди «реформаторів» справи йдуть настільки погано, що вони
вирішили забрати останні гроші навіть у студентів. Це так у нас виглядає «покращення»:
відібрати в дітей по 300 грн, половину вкрасти, а решту роздати пенсіонерам під виглядом
соціальних ініціатив. Таку думку висловив лідер Радикальної партії Олег Ляшко.

«Тепер у студентів часу на освіту не залишиться взагалі. Бо треба буде думати не як
до семінару підготуватися, а як якусь копійку підзаробити, щоб на «Мівіну» вистачало. А
міністри кишені набили і сидять думають в кого б це ще копійку відібрати. Тому вимагаю
від уряду не урізати студентські стипендії.

Ось таку уряд перед виборами зробив ведмежу послугу собі і своїй рідній Партії
регіонів. Вимагаю від Прем’єр-міністра Азарова скоротити собі зарплату і негайно віддати
дітям їхні гроші» (Хай Азаров проживе на стипендію! // Корреспондент.net
(http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/liashkooleh2/a71924). – 2012. – 27.07).

***

Внеочередная сессия, на которой обещают сделать все для «покращення життя» –
пряник для задабривания избирателей, считает лидер ПСПУ Наталия Витренко.

Коалиция –  это ПР,  Компартия и Народная партия Литвина –  знают,  что у них
рейтинг нижайший и продолжает падать.  Они в панике.  И собирают эту внеочередную
сессию, чтобы как можно быстрее нужные законы наскирдовать. Они проголосуют,
Президент подпишет, и эти законы если не 1 сентября, то 1 октября вступят в действие. А
после можно будет бегать с выпученными глазами и кричать, что «ми вам покращили
життя».

Народная партия Литвина, как мыши, расползется по мажоритарным округам. А
регионалы и коммунисты набрали столько денег на избирательную кампанию, что уже не
могут отказаться от того, чтобы идти партиями. Но чтобы идти партией, нужен рейтинг,
голоса.

Коммунисты сейчас идут на самую примитивную, самую постылую ложь:
миллионными тиражами издают газету и пишут,  что они за Таможенный союз и за то,
чтобы ЧФ вечно стоял у берегов Украины.

Это совершенно не соответствует ни их позиции, ни их голосованию. Они надеются,
что люди поверят в это. Надеются, что никто не видит, как падают объемы отечественного
производства и растет, как снежный ком, воровство и вывоз капитала из страны,
искусственно поддерживается курс гривны, тают золотовалютные запасы страны. А после

http://www.eastkorr.net/politika/lyashko-luganskie-kandidaty-ot-rpl-budut-agitirovat-ot-doma-k-domu
http://www.eastkorr.net/politika/lyashko-luganskie-kandidaty-ot-rpl-budut-agitirovat-ot-doma-k-domu
http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/liashkooleh2/a71924
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выборов будет обвал, и все беды на головы нашего народа будут падать с
увеличивающимся давлением. Но люди в основной своей массе все понимают.

Эта внеочередная сессия – конвульсии власти, всех 3 партий: ПР, коммунистов и
Блока Литвина,  которые боятся выборов и не знают,  чем задобрить наш народ и как его
обмануть.  Они боятся лишиться власти,  потому что знают,  что тогда нужно будет
отвечать по закону за воровство, нарушение Конституции и ухудшение обстановки в
стране. И придумали эту внеочередную сессию для того, чтобы остаться у власти.

Что касается спикера и подписания «языкового» закона, то Литвин очень слабый
политик. Его поставили, как Вицина на растяжке, мол, если ты не подпишешь этот закон,
ты не будешь спикером. Если же он подпишет закон, то он не будет народным депутатом,
избранным 28 октября. Его не поддержит округ. Я думаю, они договорились, что так
будет лучше для всех – закон будет подписан Мартынюком, новым спикером.

А коммунисты вместе с ПР будут продолжать обманывать наш народ,  особенно на
юго-востоке, что этот закон решает проблемы русского языка. На самом деле этот закон
русофобский. Но и ПР, и коммунисты совершенно иначе это все рассказывают на своих
встречах, в своих листовках и в своих интервью, а «оранжевые» им в этом помогают,
потому что «оранжевым» это очень выгодно: на своих округах они раскручивают истерию
«не дамо ганьбити Україну і українську мову».

Идет политический торг, когда договариваются политические силы, совершенно не
думая ни о судьбах отечества, ни о воле нашего народа, ни об интересах рядового
гражданина. Им главное – остаться у власти (Внеочередная сессия – это конвульсии
власти // From-UA. Новости Украины (http://vitrenko.from-ua.com/view/2847). – 2012. –
30.07).

Аналітичний ракурс

Худенко А. КПУ на старті виборчої кампанії

45 з’їзд КПУ, який відбувся 30 липня, розглянув низку питань, зокрема: про
завдання Компартії України у виборчій кампанії 2012 р.; про передвиборну програму
Компартії України; про висунення кандидатів у народні депутати України в
загальнодержавному багатомандатному виборчому окрузі від Компартії України; про
висунення кандидатів у народні депутати України по одномандатних виборчих округах.

На парламентських виборах комуністи планують здобути підтримку не менше 15 %
виборців. Про це заявив перший заступник Голови Верховної Ради України А. Мартинюк.

Разом з тим він відзначив, що більшість нинішніх народних депутатів на
парламентських виборах восени поточного року балотуватиметься не за партійними
списками,  а в округах.  «Найавторитетніші наші колеги підуть на виборчі округи»,  –
запевнив він.

Основними своїми опонентами А. Мартинюк назвав представників об’єднаної
опозиції «За Батьківщину», партію «Україна – Вперед!». Проте, на його думку, найбільша
конкуренція буде під час виборів між КПУ і Партією регіонів.  При цьому А.  Мартинюк
заявив, що КПУ не у владі, а лише близька до влади.

Тобто, як відзначають експерти, комуністи в парламенті голосують переважно разом
з «регіоналами», але відповідальність за стан справ на себе брати не хочуть. І вважають,
що країна йде не тим шляхом, яким мала б іти.

Комуністи пояснюють свою позицію необхідністю впливати на політику влади.
Вони розуміють, що «регіонали» ніколи не підтримають їхні основні законопроекти.
Відмова представників ПР від підтримки антикризових законопроектів КПУ, на думку

http://vitrenko.from-ua.com/view/2847
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комуністів, демонструє те, що великий капітал відстоює свої «шкурні інтереси». «Ми ж не
мали ніяких ілюзій у частині того,  що вони змінять свою позицію,  якщо комуністи
ввійдуть до парламентської більшості», – заявив лідер КПУ П. Симоненко.

За його словами, фракція комуністів входила в цю більшість з метою вирішення
конкретних тактичних завдань у певний період часу. Комуністи наполягали на поліпшенні
взаємин з Російською Федерацією, законодавчому закріпленні позаблокового статусу
України.  «Але в той же час ми віддавали собі звіт у тому,  що ці питання не будуть
вирішені до кінця. Водночас комуністи не допустили об’єднання двох олігархічних
угруповань – націоналістичного спрямування та вітчизняного капіталу. Наша тактика в
парламенті була правильна, адже кожен крок у парламенті ми звіряли зі своєю виборчою
програмою.  Усі голосування фракції комуністів у парламенті –  тому підтвердження»,  –
підкреслив лідер КПУ.

Експерти відзначають, що після закриття парламентської сесії більшість депутатів
зменшили свою політичну активність. Натомість комуністи активізувалися. Зокрема,
найбільш активно пропагує політику КПУ її лідер П. Симоненко, який, не чекаючи
початку виборчої кампанії, здійснив поїздки в різні регіони України. Там він мав зустрічі з
виборцями і заявляв, що комуністи можуть вивести країну з кризи. Для цього потрібно
провести кардинальні перетворення.

Комуністи виступають під гаслом «Повернемо країну народу!».  Як зазначив лідер
КПУ П. Симоненко, комуністи пропонують передати владу трудовим колективам,
реалізувавши принцип народовладдя через представництва різних категорій і груп
суспільства в радах різних рівнів.  Вони також пропонують повернути країну,  у якій у
пошані будуть ветерани, а молодь отримає гарантований завтрашній день. «Говорячи про
практичні рішення, ми пропонуємо впровадити механізм націоналізації базових галузей
промисловості, справедливий метод перерозподілу матеріальних благ», – зазначив П.
Симоненко.

За його словами,  КПУ також пропонує відновити державний контроль над
природними ресурсами,  банківською системою.  Комуністи наполягають на тому,  щоб
люди отримували безкоштовну освіту й безкоштовне медичне обслуговування. Що
стосується молоді, комуністи пропонують надати їй гарантії першого робочого місця, а
також вирішити житлове питання – як за рахунок держави, так і за рахунок доступних
іпотечних кредитів.

Виступаючи в Луганську, П. Симоненко зазначив, що сьогодні молодь не пов’язує
своє майбутнє з Україною.  Кожний третій має намір виїхати за межі України.  Адже
молодь не бачить перспектив свого розвитку в рідній країні. «Наше основне завдання –
утримати молодь на батьківщині,  показати,  що гідно працювати і добре заробляти
потрібно в Україні.  А для цього держава повинна не кидати їх напризволяще,  а дати
випускникам вузів перше робоче місце. У нас уже є програма, яка зробить це реальним», –
зазначив П. Симоненко.

Крім того,  комуністи обіцяють зробити все можливо,  щоб скасувати так звану
«пенсійну реформу», яка спричинила підвищення пенсійного віку. Мета комуністів –
повернути народу підтримку з боку держави. «Держава, представляючи інтереси народу,
буде проводити політику не для себе,  а для суспільства.  Ну а народ зможе в будь-який
момент контролювати діяльність держави – для цього ми пропонуємо відновити роботу
Народного контролю. Так що свідомість народу буде відігравати тут вирішальну роль», –
заявив лідер КПУ.

Послідовні комуністи в земельному питанні. Вони переконані, що земля – це не
товар. «Землею, матір’ю і Батьківщиною ми не торгуємо! Ми зобов’язані захистити
кожного селянина, відстояти його право на ділянку землі для життя і роботи», –
підкреслив П. Симоненко.

Він вважає,  що на ринках 80  %  продукції іноземної,  а давши селянам можливість
чесно працювати, в українців була б можливість купувати власний продукт.
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Щодо зовнішньополітичних і зовнішньоекономічних пріоритетів, то КПУ
послідовно наполягає на більш тісному співробітництві з країнами СНД і особливо з
Російською Федерацією. Говорячи про вектори економічного співробітництва, П.
Симоненко заявив, що Україна повинна брати участь як у Євразійському економічному
союзі, так і в Митному союзі.

За його словами, це дасть змогу посилити співпрацю в оборонному комплексі, в
машинобудуванні, в авіабудуванні, і, звичайно, в питаннях енергетики. Сьогодні
обставини змушують говорити про такі форми інтеграції. Реалії такі, що без інтеграції до
Митного союзу і ЄврАзЕс в України немає майбутнього. «Європейському Союзу наша
країна не потрібна», – вважає політик.

На його думку, ЄС використовує Україну лише для вирішення своїх проблем:
проблеми сировини,  дешевої робочої сили і збуту своєї продукції.  Виходячи зі своїх
інтересів, вони втягують Україну у європейське співтовариство. «А ми сьогодні повинні
подумати про українського виробника, про наш ринок, про наших споживачів. Тому я
вважаю, що позиція Компартії в питанні економічної інтеграції на практиці забезпечить
вирішення багатьох проблем в Україні, ми зможемо відкрити для себе нові ринки», –
зазначив П. Симоненко.

Для комуністів залишається важливим і мовне питання. Щоправда, на їхню думку,
воно вирішується не так, як потрібно. Зокрема, П. Симоненко впевнений, що мовне
питання було піднято напередодні виборів саме з метою відвернути увагу людей від
серйозних соціально-економічних проблем, що накопичилися в країні за останній час.
«Закон “Про основи державної мовної політики” – це передвиборний піар Партії
регіонів», – стверджує лідер українських комуністів.

За його словами, насправді людей сьогодні цікавить, чому не зростають зарплати, а
ростуть ціни,  чому піднімаються тарифи на житлово-комунальні послуги,  чому немає
безкоштовних освіти та медицини.

Лідер КПУ пояснив, що рішення голосувати за цей закон було прийнято, оскільки
узгоджувалося з ратифікованою Україною Європейською хартією мов національних
меншин. При цьому П. Симоненко підкреслив, що Компартія у своїй програмі наполягає
на наданні російській мові статусу другої державної. «Такий крок має бути зроблений
після проведення всенародного референдуму з цього питання», – зазначив лідер КПУ.

У свою чергу народний депутат від КПУ О.  Голуб заявив,  що комуністи
наполягають на зміні державного курсу. Причому, за його словами, це може зробити лише
нова влада. Діюча влада нездатна вивести країну з кризи.

О. Голуб вважає, що прості люди мають бути більш активними під час відстоювання
своїх інтересів. «Якби низи не хотіли, верхи б реагували зовсім по-іншому в цій ситуації.
На жаль, яскравих протестних настроїв у суспільстві ще немає, як немає і розуміння суті
змін, які повинні відбутися», – вважає народний депутат.

За його словами, велика частина виборців вважає, що, помінявши людей у владі, а не
саму владу, не принципи побудови влади, чогось можна добитися і змінити своє життя на
краще. Якраз та політична криза, яка відбувається нині, демонструє те, що потрібні
кардинальні зміни в глибині політичної системи. Та модель, яка була вибрана 20 років
тому, виявилася неефективною і завела країну в глухий кут. І це добре помітно в
економіці, це характерно для соціальної спрямованості держави, для зовнішньої політики.
«Ми ніяк не можемо визначитися, який вектор вибираємо – Захід чи Схід, а в результаті
не рухаємося в жодному напрямі. І, власне кажучи, це характерно для внутрішньої
політичної системи, яка довела свою неспроможність», – підкреслив О. Голуб.

Тому, на його думку, принципова позиція комуністів полягає в тому, що потрібно не
просто поміняти людей у владних кріслах, а поміняти систему. Саме тоді може змінитися
життя простої людини на краще.

Щодо реформ, які проводяться в Україні, то, за словами О. Голуба, реформи діючої
влади мають антинародний характер. «Узяти, наприклад, пенсійну реформу або ж
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пропонований проект Трудового кодексу. Деякі важливі законопроекти готувалися
неякісно і некваліфіковано і нав’язувалися Партією регіонів. Так було з Податковим
кодексом», – зазначив політик.

За його словами, Президентом і урядом нав’язується ухвалення законів про
приватизацію важливих, що мають стратегічне значення для країни, підприємств
оборонної промисловості, енергетики, залізничного транспорту, а також планується вільна
купівля-продаж сільськогосподарських угідь. Уряд добивається приєднання України до
зони вільної торгівлі з ЄС, фактично відкидаючи пропозиції про приєднання до Митного
союзу з РФ, Білоруссю і Казахстаном.

На думку О. Голуба, політику України, як внутрішню, так і зовнішню, безцеремонно
диктує Міжнародний валютний фонд, НАТО і США. Україна до Євросоюзу не
наблизилася, але відносини з Росією зіпсувала. «На жаль, спроби керівництва нашої партії
і фракції переконати главу держави виконати свої передвиборні обіцянки не завжди дають
очікувані результати», – вважає О. Голуб.

Тому, за його словами, фракція Компартії у Верховній Раді з багатьох політичних,
соціально-економічних питань фактично виступає внутрішньою опозицією серед
парламентської більшості. КПУ використовує будь-яку можливість протистояння між
буржуазними кланами для захисту інтересів простих українців.

Найважливішим завданням комуністи вважають повернення в державну власність
стратегічних підприємств. На їхнє переконання, найефективнішим власником базових
галузей України є держава. Вони не вірять у те, що приватний капітал може бути
ефективнішим господарем.

Лідери КПУ зазначають, що за всі роки незалежності в Україні постійно
декларувалося, що ефективним власником може бути тільки приватник. Коли відмовилися
від державного управління, планування і розвитку, то виявилося, що в Україні практично
не залишилося галузей промисловості, які приносили б дохід до бюджету, а не в кишеню
великого капіталу.

При цьому фракція КПУ не пропонує тотальну націоналізацію. Мова йде лише про
базові галузі. Тобто, про ті сектори економіки, які дійсно важливі для України. При цьому
комуністи обіцяють підтримувати розвиток малого і середнього бізнесу.

Експерти звертають увагу на те, що комуністи, як і раніше, на вибори йдуть
самостійно. Вони не заперечують співробітництво з деякими політичними силами, але
лише на принципах,  які декларує КПУ.  А поки що,  як інформують ЗМІ,  Компартія має
намір самостійно висунути своїх кандидатів у мажоритарних округах.

За словами експертів, ліві партії не змогли домовитися про узгодження та підтримку
кандидатів у народні депутати, яких висунуть у мажоритарних округах на парламентських
виборах. Як зазначають експерти, голова партії «Об’єднані ліві і селяни» С. Ніколаєнко
направив лист керівництву Соцпартії і Компартії з пропозицією узгодити список
кандидатів у народні депутати по мажоритарних округах. У документі лідерам партій
пропонується підписати договір про спільну участь у парламентських виборах.

С. Ніколаєнко запропонував лівим не тільки узгодити кандидатів по округах, але й
створити депутатську фракцію або групу у Верховній Раді нового скликання. При цьому
він виключив можливість співпраці з об’єднаною опозицією, посилаючись на негативні
соціологічні прогнози щодо цього об’єднання.

На його думку, узгодження кандидатів по мажоритарних округах може відбуватися
лише з представниками лівих партій. Про співпрацю з об’єднаною опозицією не може
бути й мови.

В свою чергу представники КПУ заявили, що мають намір висунути своїх
кандидатів у мажоритарних округах, проте вони не виключають можливості підтримки
рейтингового кандидата-представника іншої партії залежно від його рейтингу і
результатів місцевих виборів 2010 р.
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У СПУ не мають наміру ділити округи з іншими лівими партіями. «Пропозиція
Ніколаєнка розглядалася. Кандидатів у нас достатньо своїх. Ми у змозі перекрити всі
мажоритарні округи. Не думаю, що узгодження з Ніколаєнком додасть ресурсів для
підтримки наших кандидатів», – зазначив глава Соцпартії П. Устенко.

Експерти, оцінюючи перспективи КПУ, зазначають, що сподівання комуністів
набрати більше 15 % голосів виборців за партійними списками не виправдаються. А в
мажоритарних округах узагалі мало шансів на перемогу. У західних областях комуністи
мають незначну підтримку, на Сході і Півдні – сильні позиції в «регіоналів». Сподівання
на центр.

Деякі експерти відзначають, що комуністів підтримують переважно люди похилого
віку. За даними соціологів, понад 60 % виборців нинішньої КПУ становлять люди віком
понад 60 років. Приміром, згідно з дослідженням «Харків’яни та політика», у жовтні
2011 р. люди, яким понад 60 років, становили серед виборців КПУ в Харкові 70 %.
Експерти в цьому вбачають «парадокс»,  адже саме люди похилого віку,  які найбільше
постраждали від комунізму, уже два десятиліття підтримують цілком буржуазне життя
нинішнього керівництва КПУ.

На думку експертів, КПУ непогано себе почуває в буржуазному середовищі і мало
чим нагадує КПРС. Про комуністичні ідеали в КПУ згадують лише напередодні виборів.
Утім, на думку оглядачів, комуністи мають ще один шанс. Він пов’язаний з тим, що в
Україні, за даними соціологів, є від 7 до 10 % населення, яке послідовно не сприймає
Україну як свою Батьківщину. Тут і базується електоральна надія нинішньої КПУ та її
стратегія «нішової» партії.

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов,
заместитель председателя ПР по вопросам международной политики Леонид Кожара
уверен, что в течение минувшего политического сезона Украина максимально
приблизилась в своих евроинтеграционных стремлениях к ЕС.

«За минувший политический сезон Украина максимально приблизилась в своих
евроинтеграционных стремлениях к ЕС. Состоялось такое нерядовое событие, как
парафирование Соглашения об ассоциации. И наибольший прогресс в переговорах был
достигнут за последний период», – отметил политик.

Отвечая на вопрос о факторах торможения отношений между нашей страной и ЕС,
Л. Кожара назвал несколько причин: «Украина приближается к парламентским выборам.
Многие представители Европейского Союза не раз говорили, что в дальнейшем и ЕС
будет выстраивать свою стратегию Украины независимо от результатов этих выборов».

С другой стороны, по словам парламентария, Европейский союз сейчас вынужден
сфокусироваться на собственных проблемах. «После проблем с Грецией на сегодняшний
день очень остро стоит проблема Испании, в которой финансово-экономическая система
находится на грани краха.  Поэтому не следует забывать об этих факторах,  а также и о
внутриполитических факторах в Украине», – отметил депутат-регионал (Леонид Кожара:
В течение минувшего политического сезона Украина максимально приблизилась в
своих евроинтеграционных стремлениях к ЕС // Официальный сайт Партии регионов
(http://partyofregions.org.ua/news/501114f5c4ca42cc44000153). – 2012. – 26.07).

http://partyofregions.org.ua/news/501114f5c4ca42cc44000153
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***

Решение правительства о повышении базового уровня стипендий в очередной раз
подтвердило социальную направленность деятельности власти. Об этом заявил народный
депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов, председатель
Всеукраинской молодежной общественной организации «Молодые регионы» Андрей
Пинчук.

Комментируя то, что Кабмин принял решение о повышении стипендий, народный
депутат отметил: «Отныне базовый уровень стипендий учащихся профессионально-
технических заведений, студентов высших учебных заведений повышен в среднем на
37,5 %. В частности, размеры стипендий повышены: для учеников профессионально-
технических учебных заведений с 200 грн до 275 грн (или на 37,5 %), для студентов
высших учебных заведений I-II уровней аккредитации, которые учатся по образовательно-
квалификационному уровню «младший специалист» или «бакалавр», с 400 грн до 550 грн
(или на 37,5 %), для студентов высших учебных заведений III-IV уровней аккредитации,
которые учатся по образовательно-квалификационным уровням «бакалавр», «специалист»
или «магистр», с 530 грн до 730 грн (или на 37,7 %)».

Он добавил, что значительное повышение стипендий предусмотрено для детей-
сирот. «Так, для учащихся из числа детей-сирот и детей, лишенных родительской опеки, а
также учеников, которые в период обучения в возрасте от 18 до 23 лет остались без
родителей, базовый уровень стипендий увеличивается с 550 грн до 850 грн (или на
54,5 %). Для студентов высших учебных заведений из числа детей-сирот и детей,
лишенных родительской опеки, а также студентов, которые в период обучения в возрасте
от 18 до 23 лет остались без родителей, стипендия увеличена с 1160 грн до 1760 грн (или
на 51,7 %)», – сообщил А. Пинчук.

«Более того, на заседании правительства 25 июля была рассмотрена и в целом
поддержана идеология новой редакции законопроекта о высшем образовании, которая в
том числе предусматривает повышение стипендий до минимального прожиточного
уровня с 1 января 2013 г.», – подытожил парламентарий (Андрей Пинчук:
Правительство последовательно выполняет задачи по повышению стипендий //
Официальный сайт Партии регионов
(http://partyofregions.org.ua/news/50111c4bc4ca42cc44000154). – 2012. – 26.07).

***

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, Вице-
президент Парламентской ассамблеи Совета Европы Иван Попеску убежден, что
иностранные болельщики оказались большими патриотами Украины, чем наша
оппозиция. Об этом он сообщил 26 июля, комментируя результаты экзит-пола,
проведенного Институтом мировой политики, согласно которым 73 % футбольных фанов
хотят видеть Украину в ЕС.

«Институт мировой политики обнародовал результаты экзит-пола, который
проводился во время Евро-2012. Согласно этим данным 73 % иностранных болельщиков
высказали свое мнение о том, что они поддерживают вступление Украины в ЕС. И только
3 % высказались против членства нашей страны в Европейском Союзе», – подчеркнул
И. Попеску.

Политик убежден, что футбольные фанаты оказались большими патриотами
Украины, нежели украинская оппозиция. «Наши оппозиционеры, которые вначале
призывали бойкотировать Евро, сейчас делают все, чтобы любые вопросы, связанные с
европейской интеграцией, обязательно были привязаны к их лидерам», – напомнил он.

«Можно сделать смелый вывод, что Украина будет в Европейском Союзе. Евро-2012
показало, что мы можем организовывать мировые соревнования на самом высоком

http://partyofregions.org.ua/news/50111c4bc4ca42cc44000154
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уровне. А иностранные болельщики стали нашими дипломатами и почетными консулами
в своих странах. Они убеждены, что Украина достойна быть в Европейском Союзе», –
заявил И. Попеску (Иван Попеску: Иностранные болельщики оказались большими
патриотами Украины, чем оппозиция // Официальный сайт Партии регионов
(http://partyofregions.org.ua/news/50114740c4ca42cc44000177). – 2012. – 26.07).

***

В комментарии Верховного комиссара ОБСЕ по делам национальных меньшинств
Кнута Воллебека по поводу законопроекта об основах государственной языковой
политики отсутствовало высказывание о том, что данный проект закона не защищает
права национальных меньшинств.

А негативная оценка законопроекта сводилось к тому, что в результате его принятия
в стране якобы возник «напряженный конфликт». Об этом, комментируя заявление
А. Яценюка по поводу высказываний Кнута Воллебека, заявил народный депутат
Украины, заместитель председателя фракции Партии регионов в Верховной Раде,
соавтор «языкового» закона Вадим Колесниченко.

«О том, что законопроект об основах государственной политики не защищает права
национальных меньшинств, не было сказано ни единого слова», – отметил парламентарий
и пояснил,  что негативная оценка языкового закона Кнутом Воллебеком свелась к тому,
что в результате его принятия в стране якобы возник напряженный конфликт.

«При этом с цифрами в руках мне удалось доказать господину Воллебеку, что на
самом деле никакого конфликта нет. Наоборот, 18 городских и областных советов, более
миллиона граждан Украины высказались в поддержку «языкового» законопроекта. Кроме
всего прочего, некоторые русскоязычные граждане считают принятие закона полумерой и
призывают к повышению статуса русского языка. В этой части ситуацию действительно
можно считать напряженной», – сказал политик.

«Очень странно слышать заявление Яценюка о том, что право на использование
гражданами Украины родного языка якобы не нарушено.  Дело в том,  что у
Европарламента, Кабинета министров Совета Европы и ООН по этому вопросу
совершенно иное мнение. Позиция названых структур заключается в том, что в нашей
стране права человека на использование родного языка как раз не обеспечены», – сообщил
В.  Колесниченко и еще раз подчеркнул,  что Верховный комиссар ОБСЕ по делам
национальных меньшинств не утверждал о том, что законопроект о языках не защищает
права национальных меньшинств.

«Арсений Петрович, наверное, понимает, что ему не удастся стать депутатом
парламента следующего созыва, поэтому, комментируя заявления Кнута Воллебека,
пытается перестраховаться и набиться к нему в пресс-секретари», – предположил он.

По его мнению, Верховный комиссар ОБСЕ прекрасно разобрался в том, что из себя
на самом деле представляет господин Яценюк, «который не изучил досконально ни одной
проблемы, решением которой когда-либо занимался», – подытожил политик (Вадим
Колесниченко: Яценюк набивается в пресс-секретари к Верховному комиссару ОБСЕ?
// Официальный сайт Партии регионов
(http://partyofregions.org.ua/news/50115359c4ca42cc44000178). – 2012. – 26.07).

***

Позиция Президента Украины В. Януковича в отношении закона «Об основах
государственной языковой политики» остается неизменной, утверждает представитель
Президента в Верховной раде Юрий Мирошниченко. «Когда будет проанализировано
исключительно с правовой точки зрения содержание этого закона, Президент примет
решение о его подписании или усовершенствовании», – сказал Мирошниченко 27 июля на

http://partyofregions.org.ua/news/50114740c4ca42cc44000177
http://partyofregions.org.ua/news/50115359c4ca42cc44000178
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пресс-конференции в Харькове, комментируя заявление первого Президента Украины
Леонида Кравчука о том, что Янукович согласен, что нельзя допустить реализацию
«языкового закона».

Он подчеркнул, что Янукович выступает за решение языкового вопроса «раз и
навсегда». «Президент готов к конструктивной работе. Он считает, что языковой вопрос
должен быть решен раз и навсегда, но решен исходя из европейских стандартов. Не через
противостояние, не через то, что кто-то кого-то должен передавить, а исходя из
европейских стандартов», – сказал Мирошниченко.

Представитель Президента в парламенте напомнил, что закон еще не подписан
спикером Владимиром Литвином и не передан на подпись Януковичу.

В то же время,  Мирошниченко обратил внимание на то,  что в последние 2  года
выделялись деньги на развитие украинского языка, печатание украинских книг, а также в
бюджете были предусмотрены деньги на поддержку украинских громад за рубежом.
«Украинский язык, как источник украинской культуры, должен быть в фокусе внимания
украинского государства. В этом смысле у нас нет противоречий с нашими коллегами,
которые защищают украинский язык. Единственное, что мы хотели бы, чтобы не только
украинцы чувствовали себя здесь как дома. Мы хотели, чтобы так себя ощущали и
венгры,  которые живут в Закарпатье,  гагаузы,  которые живут в Одесской области,
русские, которые живут на востоке или западе Украины, и таким образом большая
украинская семья была объединена общими целями, общим будущим, общими
перспективами, а не находилась в постоянной дискуссии, кто титульная нация, кто выше,
кто ниже», – сказал Мирошниченко (Янукович хочет решить языковой закон по-
европейски – Мирошниченко // Программа «ПОДРОБНОСТИ» (Интер)
(http://podrobnosti.ua/power/2012/07/27/849511.html). – 2012. – 27.07).

***

Видео с камер наблюдения на избирательных участках можно будет просматривать в
режиме реального времени без ограничений доступа. Об этом на пресс-конференции в
Харькове сказал представитель Президента в Верховной Раде, народный депутат
Юрий Мирошниченко.

«Свободный доступ.  Смысл этой системы заключается в том,  что в любой момент
любой человек может зайти и посмотреть, как идет голосование, как идет подсчет, как
готовят протоколы и подписывают», – сказал Мирошниченко.

По его мнению, введение системы видеонаблюдения на избирательных участках
позволит избежать фальсификаций, несправедливых обвинений в подтасовке результатов
выборов и продолжительных судебных процессов по этому поводу.

«Много ведется дискуссий по поводу рисков, связанных с этой избирательной
кампанией, много мы слышим упреков о возможности фальсификаций во время этих
выборов, но более эффективного механизма прозрачности, чем возможность в реальном
времени, в режиме он-лайн, зайти и посмотреть, как проходит голосование в любом
участке, еще не изобретено. Прозрачность, о которой мы говорим, которая снимет вопрос
фальсификации, как раз и может быть обеспечена через инструмент видеонаблюдения в
режиме реального времени – и что касается процесса голосования, и что касается
процесса подсчета голосов. Камера будет не одна, их будет несколько. В момент подсчета
голосов на тот стол, где будут подсчитываться все бюллетени, будет направлена камера. И
само разложение всех бюллетеней в стопки, где можно будет увидеть, какая политическая
сила, сколько набрала голосов, как раз и будет предметом видеонаблюдения. В противном
случае это была бы профанация, наблюдать за тем, что не является предметом выборов», –
подчеркнул Мирошниченко.

Он подчеркнул, что на Партии регионов лежит большая ответственность за
проведение прозрачных выборов (Украинцы смогут наблюдать за избирательными

http://podrobnosti.ua/power/2012/07/27/849511.html


25

участками через Интернет // Газета Сегодня
(http://www.segodnya.ua/news/14416581.html). – 2012. – 27.07).

***

Учитывая сложные погодные условия, в которых в этом году пришлось работать
украинским аграриям, сейчас крайне важны четкие программные и прогнозируемые
действия правительства и парламента в направлении формирования таможенной,
налоговой, инвестиционной и социально-экономической политики эффективного развития
агропромышленного комплекса страны. Такого мнения придерживается народный
депутат, заместитель председателя парламентской фракции Партии регионов,
советник Президента Украины Анатолий Кинах.

«Отечественный агропромышленный комплекс является одним из стратегических
секторов нашей экономики, поэтому важно сделать все необходимое для полной
реализации его огромного природного и кадрового потенциала. Особенно учитывая то,
что текущий год из-за высокой температуры воздуха выдался очень сложным для наших
аграриев и повлиял на уменьшение объемов сельскохозяйственного урожая», – отметил
А. Кинах.

По его словам, сейчас как никогда принципиально важно обеспечить в стране
продовольственную безопасность. Данный вопрос, сообщает депутат, будет рассмотрен на
ближайшем заседании Совета национальной безопасности и обороны, которое состоится
под председательством Президента Украины. Активное участие в его подготовке
принимают аграрные объединения и ассоциации бизнеса.

Не менее важно, по мнению политика, позаботиться о доступе агробизнеса к
кредитным ресурсам на благоприятных условиях, особенно в связи с сезонностью цикла
производства сельскохозяйственной продукции. «Одновременно следует максимально
использовать в интересах украинских аграриев факт роста цен на зерно на внешних
мировых рынках.  Ни в коем случае нельзя допустить повторения потерь прошлых
периодов, которым подверглись наши крестьяне в связи с введением непрозрачных
механизмов квотирования экспорта, действием экспортных пошлин, через проблематику
невозмещения отрицательного сальдо НДС, сбоя в системе транспортных перевозок», –
отметил А. Кинах.

В этом контексте, считает он, как минимум до конца текущего года на основе
диалога власти и агробизнеса должна быть сформирована четкая программа действий,
направленная на соответствующую государственную помощь хозяйствам, пострадавшим
от засухи, особенно на юге страны.

«Также необходимо создать соответствующие продовольственные ресурсы для
обеспечения наших внутренних потребностей на продовольствие и фураж, сформировать
соответствующую ценовую политику по недопущению скачка цен на продовольствие,
максимально способствовать реализации экспортного аграрного потенциала Украины для
улучшения финансовых, социально-экономических показателей отрасли, и, прежде всего,
всесторонне способствовать украинским крестьянам, которые в сложных условиях
обеспечивают страну необходимой сельскохозяйственной продукцией», – резюмировал
парламентарий (Анатолий Кинах: Повторение действий, которые могут углубить
потери аграриев, недопустимы // Официальный сайт Партии регионов
(http://partyofregions.org.ua/news/50126abec4ca42cc44000192). – 2012. – 27.07).

***

Отмена постановления о возбуждении уголовного дела против гендиректора
телеканала ТВі подтверждает, что органы прокуратуры всегда будут стоять на защите
прав и законных интересов граждан Украины. Об этом заявил народный депутат, член
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парламентской фракции Партии регионов, председатель подкомитета по вопросам
гражданского законодательства Комитета Верховной Рады по вопросам правовой
политики Владислав Забарский, комментируя то, что прокуратура Киева вынесла
постановление об отмене постановления налоговиков о возбуждении уголовного дела
относительно генерального директора телеканала ТВі Н. Княжицкого.

«Прокуратура Киева в полном объеме выполнила свою функцию по надзору за
соблюдением законов органами, которые ведут досудебное следствие. И приняла
соответствующие меры прокурорского реагирования, вынесла обоснованное решение об
отмене постановления о возбуждении уголовного дела. Это лишний раз подтверждает, что
обвинения оппонентов в адрес органов прокуратуры, их недоверие к ним, как всегда,
необъективны», – подчеркнул депутат.

Парламентарий также обратил внимание на то, что проверка законности
возбуждения уголовного дела в отношении руководства телеканала ТВі была начата по
указанию Генерального прокурора и на исполнение поручения Президента Украины.

В. Забарский отметил, что говорить о вмешательстве в работу СМИ не стоит,
поскольку органы налоговой милиции возбуждали уголовное дело, связанное с
хозяйственной деятельностью. Комментируя то, что в рамках проверки Генпрокуратурой
выяснено, что данное уголовное дело было возбуждено налоговиками необоснованно, без
надлежащей проверки и без достаточных на это оснований, политик сказал, что
«некомпетентность и безграмотность работников правоохранительных органов
недопустимы».

«Убежден, что органы прокуратуры всегда будут стоять на защите прав и законных
интересов граждан Украины», – резюмировал депутат-регионал (Владислав Забарский:
Отмена постановления о возбуждении уголовного дела против гендиректора
телеканала ТВі подтверждает, что органы прокуратуры защищают права и
законные интересы граждан Украины // Официальный сайт Партии регионов
(http://partyofregions.org.ua/news/5012c45dc4ca42cc440001c3). – 2012. – 27.07).

***

В Украине выборы могут быть честными и демократичными. Для этого нужно
установить видеокамеры на избирательных участках.

В таком случае осуществить незаконные намерения будет просто невозможно.
Сергей Кивалов, нардеп от Партии регионов, придерживается именно такого мнения.

Также бывший глава ЦИК подчеркнул, что если фальсификация все же таки будет,
ответственность за это будет жестокой. Видеонаблюдение нужно вести во всех регионах.
Только так, в случае каких-либо неправомерных действий, это можно будет доказать в
зале суда, а не просто на словах.

По словам регионала, те политики, которые не согласны с установлением камер
просто сами готовят фальсификации (Кивалов выступил за установление камер во
время выборов // «Світ24» (http://svit24.net/politic/77-politic/32259-kyvalov-vstupyl-za-
ustanovlenyja-kamer-vo-vremja-vborov). – 2012. – 28.07).

***

Закон о принципах государственной языковой политики был принят абсолютно
легитимно, большинством, которое получило мандат доверия на выборах.

И нет никаких оснований ставить под сомнение голосование принятого во втором
чтении «языкового» закона. Об этом заявил народный депутат Украины, первый
заместитель председателя парламентской фракции Партии регионов Михаил
Чечетов, выступая с трибуны Верховной Рады 30 июля.
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«Сегодня стартовала предвыборная кампания, и многими депутатами руководят
предвыборные настроения – начался пиар, начались эмоции. Но если отбросить это и
посмотреть с позиции Регламента и Конституции, то смысл демократии состоит в том, что
каждый из народных депутатов, независимо от того, является он представителем
большинства или меньшинства, имеет право внести законопроект, и зал вправе его
рассмотреть. Но смысл демократии и в том, что большинство, которому народ выразил
доверие, вправе принять решение. Меньшинство высказывает аргументы против,
критикует и прочее, но меньшинство не может воспрепятствовать принятию закона», –
отметил народный депутат.

«Что касается закона, который был принят («языкового». – Ред.), – он абсолютно в
рамках Конституции, четко подтверждает, что единственный государственный язык в
Украине – украинский, он написан, исходя из задач Европейской хартии региональных
языков или языков национальных меньшинств», – подчеркнул политик.

«Мы идем в Европу и,  естественно,  придерживаемся Европейской хартии»,  –
добавил он.

«Поэтому, с нашей точки зрения, закон был принят абсолютно легитимно, принят
большинством, которое получило мандат доверия на выборах. И на сегодня нет никаких
оснований ставить под сомнение голосование принятого во втором чтении закона. Этот
закон консолидирует нацию, поскольку определяет один государственный язык –
украинский, а, с другой стороны, он дает право людям других национальностей
комфортно себя чувствовать в большой украинской семье»,  –  резюмировал М.  Чечетов
(Михаил Чечетов: «Языковой» закон был принят абсолютно легитимно //
Официальный сайт Партии регионов
(http://partyofregions.org.ua/news/50165244c4ca42cc440001f6). – 2012. – 30.07).

***

Компартия готова взять на себя ответственность за состояние дел в государстве. Об
этом заявил народный депутат от КПУ Александр Голуб.

«Но готовыми должны быть еще и избиратели.  Ведь они тоже несут
ответственность, а порой и жестоко расплачиваются за свой выбор», – добавил
коммунист.

При этом он обвинил в плохой жизни украинцев их «молчаливое согласие».
«То, что произошло, произошло при молчаливом согласии большинства наших

сограждан», – заявил Голуб.
По его словам, с коммунистами пытаются «бороться страшилками из прошлого –

«репрессиями»,  «голодоморами»  и т.  п.»,  в то время как они «никогда не предавали ни
своих ценностей, ни своих избирателей» (Коммунист назвал Голодомор и репрессии
«страшилками из прошлого» // Главное (Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n105525).  –
2012. – 28.07).

***

Предстоящие парламентские выборы помогут ратифицировать Договор о Зоне
свободной торговли с СНГ. Такое мнение выразил народный депутат Украины от
Компартии Украины Спиридон Килинкаров.

«Все, что делается сегодня, в любом случае касается выборов. Потому что мы уже в
активной фазе избирательной кампании. Поэтому выборы только подтолкнут к
ратификации», – подчеркнул коммунист.

В то же время он отметил, что, если документ не будет поддержан в парламенте, это
будет свидетельствовать о том, что партии власти важен «процесс заигрывания», а не
конечный результат.
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По мнению С.  Килинкарова,  в Евросоюзе не будут возражать против ЗСТ с СНГ
после парафирования Соглашения о Зоне свободной торговли с Украиной.

«Европа сейчас в сложной ситуации,  так что любое напряжение в отношении с
каким-то стратегическим партнером убьет экономику Европы. Поэтому диктовать какие-
то свои условия даже Украине им не совсем выгодно», – подытожил парламентарий
(Спиридон Килинкаров: Предстоящие выборы помогут ратифицировать Договор о
ЗСТ с СНГ // Официальный сайт Коммунистической партии Украины
(http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-predstoyashhie-vybory-pomogut-ratificirovat-dogovor-
o-zst-s-sng/). – 2012. – 30.07).

***

По избирательным спискам и по мажоритарным округам Компартия выдвинула
более 100 женщин. Об этом сказала народный депутат Украины от КПУ Екатерина
Самойлик.

«У нас в списках есть рабочие, но в первой пятерке они не представлены. Есть
первый секретарь Луганского обкома. Он не прячется на округах, как, например, Литвин и
Николаенко. Они пошли на округа. Это командиры, которые бросили свой отряд, а сами
идут на округ, где легче всего победить. В первой пятерке КПУ есть лидер комсомола. У
нас есть действующие мэры, есть люди, которыми мы гордимся», – сказала Е. Самойлик.

«Есть рабочие. В разных частях списка их 6 %. КПУ вообще единственная партия, в
составе фракции которой в Верховной Раде есть простые рабочие», – отметила
парламентарий.

Е. Самойлик будет баллотироваться по одному из сложнейших мажоритарных
округов на Херсонщине.

«Буду баллотироваться в городе Цюрупинске, где буду состязаться с «регионалом»
Журавко. Это человек, у которого репутация не совсем положительная, но партия дала
мне приказ и я иду. Главный лозунг нашей партии «Вернем страну народу!», и я буду
биться до последнего», – пообещала Е. Самойлик (Екатерина Самойлик: Компартия
выдвинула в депутаты более 100 женщин // Официальный сайт Коммунистической
партии Украины (http://www.kpu.ua/ekaterina-samojlik-kompartiya-vydvinula-v-deputaty-
bolee-100-zhenshhin/). – 2012. – 30.07).

***

Депутат «БЮТ–Батьківщини» Юрий Ганущак предлагает Верховной Раде ввести
обязательный экзамен на знание украинского языка при отборе сотрудников на
государственную службу.

Соответствующий проект закона о внесении изменений в Закон «О государственной
службе» относительно обязательного использования госслужащими в публичных
выступлениях государственного языка (№ 11017) он внес в парламент 20 июля.

Документом предлагается внести такие изменения в упомянутый закон:
«Государственные служащие во время выполнения должностных обязанностей

обязаны использовать государственный язык. В случае непонимания посетителем
(заявителем и т.п.) государственного языка используются услуги переводчика».

«Публичные выступления, интервью, заявления, ответы на вопросы осуществляются
государственным служащим на государственном языке. В случае провозглашения
государственными служащими публичных выступлений, заявлений, интервью,
предоставления ответов на не государственном языке, они считаются частным мнением».

«Экзамен на знание государственного языка является обязательным. Уровень
владения государственным языком определяется Кабинетом Министров Украины».

http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-predstoyashhie-vybory-pomogut-ratificirovat-dogovor-o-zst-s-sng/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-predstoyashhie-vybory-pomogut-ratificirovat-dogovor-o-zst-s-sng/
http://www.kpu.ua/ekaterina-samojlik-kompartiya-vydvinula-v-deputaty-bolee-100-zhenshhin/
http://www.kpu.ua/ekaterina-samojlik-kompartiya-vydvinula-v-deputaty-bolee-100-zhenshhin/
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В законопроекте также предлагается определить, что проявление неуважения к
государственному языку является дисциплинарным нарушением, так же, как и проявление
неуважения к государственным символам (В Раде хотят ввести экзамен на знание
украинского для госслужащих // Четверта Влада (http://4vlada.net/vlast/v-rade-khotyat-
vvesti-ekzamen-na-znanie-ukrainskogo-dlya-gossluzhashchikh). – 2012. – 26.07).

***

Объединенная оппозиция приложила все усилия, чтобы партия Виталия Кличко
«УДАР» примкнула к ней. Об этом заявил народный депутат Украины (БЮТ–Б) Юрий
Одарченко.  «Мы делали все,  чтобы Виталий Кличко был в нашем лагере…  Никто не
заставлял работать лишь по одному (оппозиционному. – НБН) сценарию», – сказал г-н
Одарченко.

При этом нардеп подчеркнул, что оппозиция по многим пунктам шла на уступки
«УДАРу».

«Мы приглашали Виталия и соглашались с его позициями, которые он определял», –
отметил Ю. Одарченко.

В то же время заместитель руководителя Центрального избирательного штаба
объединенной оппозиции «Батьківщина» Андрей Пышный сообщил, что представители
«УДАР» в одностороннем порядке вышли из переговорного процесса с объединенной
оппозицией (Оппозиция сделала все,  чтобы Кличко был в ее рядах –  Одарченко //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/50698/). – 2012. – 26.07).

***

«Задекларована діючим урядом програма іпотечного кредитування житла – омана
народу!» – так вважає народний депутат України з фракції ВО «Батьківщина» Юрій
Ганущак.

На думку нардепа, виголошені умови цієї програми є насправді неприйнятними як
для комерційних банків, так і для людей. Для перших невигідною є обрана ставка у 3 % – з
погляду на фактичні цифри щорічної інфляції, для других обтяжливим є термін погашення
кредиту у 15–20 років, враховуючи як інфляційні процеси, так і наявні тенденції в
економіці країни. «Так, практика іпотеки довела у багатьох країнах свою доцільність і
ефективність у вирішенні проблеми придбання житла, – переконаний Ю. Ганущак, – але
вона можлива лише за умов стабільності в економічно-фінансовій сфері держави».
Останнього, за його словами, в Україні немає і найближчі перспективи щодо цього
невтішні. «Наша країна через недолугу політику нинішньої влади приречена на великий
дефіцит державного бюджету. На це впливають обов’язки погашати зовнішні
запозичення, котрі вже сягають 2 % ВВП, обслуговування зовнішнього боргу та від’ємний
баланс у зовнішній торгівлі,  котрий лише зростає.  На становище у банківській сфері
негативно впливають тенденції економічної кризи у світі, які призводять до відтоку
капіталу. Усе це ставить величезне запитання щодо успіху обраної програми», – каже він.

На його переконання, задекларовані 3 % іпотечного кредиту не є у наших умовах
прийнятними, у держави просто не вистачить власних коштів витримувати умови іпотеки,
адже вона є соціальним, а не прибутковим проектом. Інша проблема, яка ставить під
сумнів обрану програму,  –  відсутність з боку саме держави твердих гарантій або у
поверненні коштів людей, або збереженні їхнього житла, адже держава не є учасником
процесу: людина – банк – іпотечний фонд. Натомість, і банк, і фонд такими гарантами не
є.

Протилежним варіантом вирішення житлової проблеми, який може бути
перспективним за певних умов, Ю. Ганущак вважає будівництво соціального житла за

http://4vlada.net/vlast/v-rade-khotyat-vvesti-ekzamen-na-znanie-ukrainskogo-dlya-gossluzhashchikh
http://4vlada.net/vlast/v-rade-khotyat-vvesti-ekzamen-na-znanie-ukrainskogo-dlya-gossluzhashchikh
http://nbnews.com.ua/news/50698/
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італійською схемою. Загалом, на його переконання, майбутнє у питанні придбання житла
полягає у сільській місцевості, де воно буде значно дешевшим і вигіднішим.

«Те, що нині впроваджується, є своєрідною пірамідою МММ – перші учасники
іпотеки, можливо, матимуть успіх і встигнуть стати власниками житла, але це будуть
обрані владою люди», – вважає народний депутат України.

Журналістам він розповів і про свої ініціативи у законодавчій сфері. Так, до Закону
про державну службу ним були внесені на розгляд Верховною Радою поправки, які
стосуються мовного питання. За ним, будь-який претендент на посаду в державній службі
повинен складати іспит на знання державної мови, це знання він має підтверджувати і
наступними просуваннями у кар’єрі. Відповідно, підставою для звільнення з посади
держслужбовця має бути нескладання такого іспиту або ігнорування державної мови на
службі.

Щодо закону Колесніченка– Ківалова, за його словами, ті, хто проголосував за нього,
не матимуть жодних шансів бути обраними до нової Верховної Ради як на заході України,
так і в її центральних регіонах. «А той, хто підпише цей закон, буде згодом засуджений –
через величезні порушення Регламенту з його прийняттям», – переконаний Ю. Ганущак
(Разуваєв В. Народний депутат про іпотеку і не тільки // Проскурів
(http://proskuriv.info/index.php/2010-12-20-09-09-07/2172-2012-07-26-08-21-03). – 2012. –
26.07).

***

Установка веб-камер на избирательных участках в маленьких городах и селах
поможет власти контролировать ход избирательного процесса. Об этом 26 июля на пресс-
конференции в Луганске заявил народный депутат, заместитель председателя фракции
«БЮТ–Батькивщина» Сергей Соболев.

«Но даже это не спасет партии власти от провала на выборах», – сказал он. По
мнению Соболева, Партия регионов впервые может получить один из худших результатов
– в лучшем случае они получат 20–23 % голосов избирателей, что даст им приблизительно
до 70 мест в парламенте.

«На сегодняшний день социологи четко определяют – объединенная оппозиция,
которая объединила 7 партий – это порядка, по сегодняшним оценкам, где-то от 25 до
30 %», – заявил депутат.

Соболев считает, что власть пытается заработать на выборах – «отмыть» миллиард
гривен на установке веб-камер в помещениях избирательных участков. «Вместо этого
было бы лучше установить камеры в окружных избирательных комиссиях и при
непосредственном подсчете голосов», – сказал он. При этом, по подсчетам Соболева,
вместо предлагаемых 30 тыс. грн на оборудование каждого избирательного участка
соответствующей техникой, это же оборудование можно установить всего за тысячу
гривен (Соболев: Веб-камеры не спасут власть от провала на выборах // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/86901.html). – 2012. – 27.07).

***

Из фракции «БЮТ–Батьківщина» вышел народный депутат Сергей Мищенко.
Об этом 30 июля на внеочередном пленарном заседании Верховной Рады объявил спикер
парламента Владимир Литвин.

«В соответствии со ст. 13 закона «О статусе народного депутата» и ст. 60 Регламента
Верховной Рады объявляю о выходе из фракции «БЮТ–Батьківщина» в Верховной Раде
Украины народного депутата Сергея Мищенко», – объявил Литвин, при этом о причинах
выхода народного депутата из оппозиционной фракции не объяснил. (Фракцию «БЮТ–

http://glavcom.ua/news/86901.html
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Батькивщина» покинул еще один депутат // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/115949.html). – 2012. – 30.07).

***

Борис Тарасюк утверждает, что когда он бывает в Европейском союзе, там у него
все активно интересуются тем, что происходит в Украине. В ЕС все обеспокоены той
ситуацией, которая сложилась в нашей стране. Об этом спикер объединенной оппозиции
заявил 26  июля в ходе своей пресс-конференции в Николаеве на тему:  «Международная
изоляция Украины – предвыборная страшилка или ближайшая реальность»?

По его словам, он вернулся из Брюсселя, где принимал участие в заседании
министров иностранных дел восточного партнерства. На заседании было 27 министров
иностранных дел из различных стран ЕС, а также 6 министров иностранных дел из стран
восточного партнерства. Он рассказал, что посещал Брюссель в качестве сопрезидента
парламентской ассамблеи ЕвроНест, куда входят представители Парламентов шести
стран: Украины, Молдовы, Белоруссии, Азербайджана, Армении и Грузии.

Как отметил экс-министр иностранных дел, он является одним из двух
сопрезидентов, первый из которых избирается от Европарлемента, а второй –
представитель вышеперечисленных шести стран.

«Что хочу сказать, и во время этой встречи в Брюсселе, и в Киеве, во время
посещения известными политиками со стороны Евросоюза у меня проходят встречи. И на
этих встречах звучат вопросы ко мне, я хочу сказать, что много министров иностранных
дел – мои старые приятели, с которыми я много лет знаком, работал. Так вот, главное, что
спрашивают: «что у вас в Украине происходит»? Это первое. А второе – слышишь
озабоченность с их стороны,  со стороны наших приятелей в Европейском Союзе,  что та
политика, которая проводится нынешней властью, препятствует развитию отношений с
Европейским Союзом», – говорит Тарасюк.

По его словам, завершение переговоров об ассоциации, включительно переговоры о
зоне свободной торговли, которая должна вывести наши взаимоотношения с ЕС на
уровень политической ассоциации и экономической интеграции, на данный момент
«заморожены».

«Весь этот процесс «заморожен». Причины две, которые известны нам из заявлений
руководства ЕС и из резолюции Европарламента. Они состоят в том, что в ЕС озабоченны
свертыванием демократии в Украине, наступлением на лидеров оппозиции, на оппозицию
в целом, нынешней властью. Озабочены недемократическими процессами, которые
происходят в нашей стране, коррупцией, процветающей в нашей стране, отсутствием
верховенства права, это значит, что отсутствует независимое правосудие в нашей стране.
Все это известно ЕС и вызывает у них озабоченность», – сообщил экс-министр, а ныне
нардеп-оппозиционер Борис Тарасюк.

По его словам,  в ЕС заявляют,  что пока в Украине не будет изменена ситуация с
преследованием и репрессиями против оппозиции, это усложнит признание будущих
выборов в Парламент Украины честными и демократическими, если в них не будут
принимать участие Юлия Тимошенко, Юрий Луценко и другие представители оппозиции.
Сами же выборы, как отмечает Тарасюк, в зависимости от того, как они пройдут и будут
ли они демократическими, от этого будет зависеть дальнейшее построение отношений
между ЕС и Украиной (Нардеп Тарасюк утверждает, что «мы подошли к черте, с
которой начинается международная изоляция» // «Николаевские Вести»
(http://nikvesti.com/news/politics/32871). – 2012. – 26.07).

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/115949.html
http://nikvesti.com/news/politics/32871
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Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

В Керчи сотрудников бюджетных организаций заставляют ходить по квартирам с
анкетами с вопросами о поддержке Партии регионов. Об этом сообщил «Центру
журналистских расследований» читатель этого ресурса, прислав копию анкеты.

По его данным, две недели назад сотрудникам бюджетных организаций Керчи были
даны указания в нерабочее время осуществлять поквартирный обход и заполнять анкеты с
вопросами о поддержке Партии регионов.

«Вот такие анкеты были розданы 2 недели назад в количестве приблизительно
150 шт. каждому сотруднику бюджетных организаций города. Так же за каждым из них
был закреплены 3–5 домов, жителей которых необходимо обойти, опросить и заполнить
эти анкеты. Производить все это велено в нерабочее время», – утверждает читатель.

Анкета содержит вопросы, поддерживают ли керчане социальные инициативы
Президента Виктора Януковича,  поддерживают ли они кандидата в депутаты Валентину
Лютикову, вопрос с ошибкой «Вы примите участие в выборах народных депутатов
Украины» и другие.

Респондент должен сообщить свои фамилию, имя и отчество, указать домашний
адрес.

Положительные ответы на вопросы уже пропечатаны в анкете, графа для другого
ответа пуста (Партия регионов заставляет бюджетников ходить по квартирам с
анкетами // НОВОСТИ.dn.ua (http://novosti.dn.ua/details/183937/). – 2012. – 27.07).

***

Объединенная оппозиция и крымскотатарский Меджлис подписали соглашение о
сотрудничестве на выборах.

Соответствующий документ 27 июля скрепили подписями Арсений Яценюк,
Александр Турчинов и Мустафа Джемилев.

Как отметил Джемилев, крымские татары за все время независимости всегда
поддерживали национально-демократические политические силы и собираются делать это
впредь.

«Меджлис крымскотатарского народа поддерживает политическую позицию и
программу оппозиции и приложит все усилия для его победы на парламентских выборах.
Мы совместно сделаем все для защиты государственного статуса украинского языка от
любых посягательств и полноценного функционирования коренных народов и
меньшинств в Украине», – заявил Джемилев.

Турчинов сообщил, что крымскотатарская община предложит нескольких
кандидатов в мажоритарных округах (Меджлис присоединился к «Батькивщине» //
Главное-обозрение (http://glavnoe.ua/news/n105462). – 2012. – 27.07).

***

Кримська організація Української народної партії закликала Національну раду з
питань телебачення та радіомовлення України примусити керівництво Державної
телерадіокомпанії «Крим» відновити вихід україномовної програми «Два кольори», в якій
розповідалося про акцію на захист української мови. Про це повідомив голова Кримської
УНП Олег Фомушкін.

http://novosti.dn.ua/details/183937/
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«У ДТРК «Крим» відбуваються справжні репресії проти журналістів, які пропагують
державну мову, та фактично запроваджена цензура на україномовні передачі: їх або
закривають, або транслюють в години, коли канал дивиться мінімальна кількість
глядачів», – підкреслив голова Кримської організації УНП.

Він наголосив, що відповідно до законодавства державна телерадіокомпанія має
виділяти 50 % ефірного часу на мовлення українською мовою, 5 % – кримськотатарською
та 45  %  –  мовами інших національних меншин,  у тому числі російською,  однак на
кримській ТРК частка мовлення державною мовою не перевищує третини ефірного часу, і
замість того, щоб збільшувати кількість програм на кшталт «Два кольори», керівництво
телерадіокомпанії їх знищує.

«Виходячи з регулярного порушення керівництвом ДТРК «Крим» мовного
законодавства України, Українська народна партія вимагає від Нацради провести
позапланову перевірку діяльності компанії та прийняти рішення про подальшу долю її
керівництва», – підсумував О. Фомушкін (УНП вимагає повернути на кримське радіо
україномовну программу // Кримська світлиця
(http://svitlytsia.crimea.ua/index.php?section=article&artID=10554). – 2012. – 27.07).

***

Крымские власти начали активную работу по расширению политических и
экономических полномочий автономии. Председатель Совета министров АРК Анатолий
Могилев создал рабочую группу из представителей Совмина, Верховного совета Крыма и
ученых. Ее цель – разработать предложения по изменению Конституции Украины в части
расширения полномочий автономии. «Наша задача – вынести на рассмотрение
Конституционной ассамблеи наше видение взаимоотношений Крыма с центральными
органами власти и сделать систему управления логичной и понятной», – процитировали
крымского премьера в пресс-службе Совмина. Могилев подчеркнул, что Крым обладает
«мощным потенциалом», при котором недопустимо оставаться дотационным регионом:
«Нам необходимы не декларативные, а реальные полномочия. Это позволит принимать
большинство важных для крымчан решений не в Киеве, а в самом Крыму».

Депутат Верховного совета Крыма Ефим Фикс (фракция «Регионы Крыма»)
сообщил, что группа сконцентрируется на трех направлениях. «Первое – речь идет о том,
чтобы Конституция АРК была наравне с Конституцией Украины, чтобы нормы всех
законодательных актов, которые принимаются в стране, согласовывались с Конституцией
Крыма в части полномочий автономии. Второй документ – это наше видение раздела
«Автономная республика Крым» в проекте будущей Конституции Украины, а третий –
предложения, как наполнить полномочия автономии реальным содержанием», – сказал
политик. Среди прочего, по словам Ефима Фикса, рабочая группа планирует
инициировать наделение Верховного совета Крыма правом законодательной инициативы.
«Важно, чтобы Верховный совет АРК мог зарегистрировать в Верховной Раде проект
закона от своего имени, но не по всему спектру вопросов, а только в той части, которая
касается реализации полномочий автономии», – сказал депутат.

Председатель фракции «Союз» в крымском парламенте Лев Миримский
поддерживает расширение прав автономии. «Если дать Крыму законодательное право,
тогда Крым сам определится, что ему делать», – заявил он, уточнив, что выступает за
федеративное устройство Украины. «На мой взгляд, это стабилизировало бы ситуацию в
стране. Это не сепаратистские настроения, а экономически обоснованное мнение: Крым
должен сам определять свои приоритеты, формировать и утверждать бюджет», –
подчеркнул Миримский. Вместе с тем, первый заместитель главы парламентского
комитета по вопросам государственного строительства и местного самоуправления
Александр Черноморов (Партия регионов) усомнился в том, что официальный Киев
одобрит предложения крымских властей. «Любые инициативы Крыма будут зарублены на

http://svitlytsia.crimea.ua/index.php?section=article&artID=10554
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корню! Это традиции украинского государства, обусловленные страхом перед
сепаратизмом», – заявил депутат. Отметив, что предложения Могилева «сопряжены с
федерализацией Украины», Черноморов сказал, что их стоит воспринимать как пиар-ход.

Представители оппозиции со своей стороны заявляют, что инициатива руководства
АРК по согласованию принимаемых законов Украины с нормами Конституции автономии
«будет означать конфедеративные связи Украины с Крымом». «Фактически это выход
Крыма из состава Украины, что нынешней Конституцией не допускается!» – возмутился
заместитель главы парламентского комитета по вопросам государственного строительства
и местного самоуправления Юрий Ключковский («Наша Украина – Народная
самооборона») (В Крыму начали работу по выходу из состава Украины // UA–
Reporter.com (http://www.ua-reporter.com/content/120038). – 2012. – 29.07).

***

Состоялось официальное выдвижение кандидатов на крымских округах от партии
власти. Отметим сразу – это событие привлекает внимание не потому, что выдвинула
десять человек именно Партия регионов.

Остальные политические силы очень странно определяют свой формат участия в
выборах в регионе. Ни объединенная оппозиция, ни КПУ, ни УДАР, похоже, не выставят
никого, кто бы мог действительно составить серьезную конкуренцию Виталине Дзоз,
Александру Баталину,  Борису Дейчу или Григорию Грубе.  Во всяком случае,
опубликованные списки от КПУ и УДАРа оптимизма насчет шансов их кандидатов не
прибавили. «Батькiвщина» же отчего-то тянет и фамилий не называет, однако, судя по
кулуарной информации, там тоже вряд ли появятся сколь-нибудь перспективные имена. А
потому стоит констатировать, что, скорее всего, особой конкуренции в октябре на десяти
округах не выйдет. По объективным причинам. Политические одиночки Леонид Грач и
Лев Миримский, очевидно, создадут драматический антураж самому процессу. И то
хорошо – будут еще и «зрелища» (В Крыму: на поле почти пусто // Крымская газета
(gazeta.crimea.ua/articles/ostorojno-vibori-nachinautsya-obzor-nedeli-21-28-iulya-1639). –
2012. – 28.07).

Волинська область

На Волині опозиція намагається довести, що не «здає» виборчі округи на користь
інших кандидатів, – інформує «Волинська правда». Про це йшлося на прес-конференції
27 липня у Луцьку, в якій брав участь народний депутат України Андрій Шевченко.

«В нас особлива відповідальність за цей регіон», – заявив Шевченко. Парламентар
висловив думку,  що всі інші кандидати,  які не є узгодженими з опозицією,  будуть
працювати на владу.

«Я чую багато різних розмов, про те, що влада робить серйозну ставку на Волинь. Я
чую розмови про те,  що нібито з нашого боку є якісь спроби піти на домовленості,  або
«здати» округи. Тому я хочу, щоб ми абсолютно чітко всі для себе зафіксували… Ставка
дуже проста –  з 5-ти мажоритарних округів,  які є в області,  ми жоден округ не повинні
віддати Віктору Януковичу і владі».

Про те, що ситуація навколо висунення кандидатів у нардепи від Волині знаходиться
«у переговорному процесі», сказав керівник обласного виборчого штабу об’єднаної
опозиції, екс-голова Волиньради Анатолій Грицюк. Разом з тим він заявив: «У нас є чітка
визначеність, коли ми прослідкували рейтинг, який зробив Київ, ми побачили, що у
«Свободи» найкраща ситуація у Володимир-Волинську».

Грицюк повідомив журналістам про рейтинги, які проводить соціологічна фірма з
Києва і про їх минулотижневі результати.  «Грицюк –  24  %,  Палиця –  14,7  %,  Бондар –

http://www.ua-reporter.com/content/120038
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5,7 %, Голєва – 5,6 %. Анатолій Миколайович (Вітів. – Ред.) йшов навіть після Голєвої», –
сказав екс-голова Волиньради про ситуацію в Луцькому окрузі.

На прес-конференції з боку журналістів було висловлене припущення, що принаймні
три округи на Волині, якщо не всі п’ять буде «здано» опозицією на користь представників
влади.

Натомість Андрій Шевченко сказав, що опозиція врахує думку журналістів при
прийнятті остаточно рішення щодо визначення кандидатів-«мажоритарників» на Волині.

Також Шевченко сказав, що опозиції не вдалося домовитися з партією Віталія
Кличка «УДАР» про співпрацю на мажоритарних округах (На Волині опозиція
«відхрещується» від «здачі» округів на користь влади // Волинська правда
(http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/42729/). – 2012. – 27.07).

Дніпропетровська область

Админресурс, как и было сказано: потенциальный мажоритарщик от Партии
регионов «благотворительствует» на своем участке за счет налогоплательщиков.

26 июля депутат днепропетровского городского совета от Партии регионов,
председатель постоянной комиссии по вопросам бюджета горсовета Евгений Морозенко
вручил Ленинской подстанции областного коммунального учреждения
«Днепропетровская станция скорой медицинской помощи» 4 новых автомобиля «скорой»
марки «Пежо».

«Сегодня праздник у вас на самом деле и подарки у вас довольно серьезные, которые
по поручению Александра Юрьевича, Ивана Ивановича мне поручено вручить. Всего их
14 – этих «скорых помощей». Они суперсовременные, оборудованы всем необходимым
оборудованием. Все здесь сделано для того, чтобы гражданин города, человек, который в
нем живет, мог получить своевременную квалифицированную и очень нужную помощь»,
–  объявил работникам подстанции Морозенко.  Теперь,  по его словам,  есть хорошие
машины, которые будут ездить по хорошим дорогам.

Одним из приоритетных направлений деятельности депутата Днепропетровского
городского совета от Партии регионов Евгения Морозенко, говорится в пресс-релизе ПР,
является обеспечение(!) медицинских учреждений области(!) новой техникой (Скорые
помощи раздал Морозенко // Лица (http://www.litsa.com.ua/news/own/7641/skorye-
pomoshchi-razdal-morozenko-foto.htm). – 2012. – 27.07).

Донецька область

Партия регионов выражает обеспокоенность в связи с ангажированным поведением
ряда общественных организаций, призванных, по их же словам, следить за чистотой и
прозрачностью избирательного процесса. Об этом заявил пресс-секретарь ДОО ПР,
депутат облсовета Игорь Чичасов.

«В частности, речь идет о донецком представительстве «Комитета избирателей
Украины». Мы не первый раз обращаем внимание, что информация, идущая от них, имеет
явно предвзятый характер и ставит целью показать якобы прямое использование Партией
регионов административного или финансового ресурса в кампании.  Вот только никаких
аргументов или доказательств «КИУ» так и не удосужился привести. «Эксперты»
занимаются передергиванием фактов или их искажением, как это было сделано недавно с
вырванной из контекста фразой губернатора на нашей партийной конференции, – сказал
он. – Последний «опус» «КИУ», касающийся «использования регионалами»
госпрограммы по установке цифровых тюнеров,  вообще не выдерживает никакой
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критики. Да, партия выступила с инициативой помочь пожилым людям в подключении
тюнеров на дому,  и наши волонтеры справились с этой задачей.  Неужели здесь есть
нарушение законодательства или какой-то «подкуп»? Что мешает этим «горе-экспертам»
самим пойти к пенсионерам, инвалидам и просто по-человечески помочь? Конечно, легко
«оценивать»  других,  не прилагая никаких усилий и не видя себя со стороны.  Мы так
никогда не поступаем!»

Партия регионов надеется на то, что с началом избирательной кампании
деятельность и экспертные оценки ВОО «КИУ» войдут в цивилизованное русло и будут
носить исключительно корректный характер (Донецкие «регионалы» заявляют, что
раздача тюнеров – это не подкуп избирателей // НОВОСТИ.dn.ua
(http://novosti.dn.ua/details/183941/). – 2012. – 27.07).

***

25 июля Славянск посетил сын Премьер-министра Украины Алексей Азаров.
Приехал он как председатель своей же «Общественной инициативы «Наш регион»,
внезапно возникшей в преддверии выборов.  В рамках своего визита он посетил роддом
города, троллейбусное управление и встретился с активом Партии регионов. В ходе
встреч с медиками и коммунальщиками Азаров пообещал сделать довольно крупные
«вливания средств» в медицину и коммунальное хозяйство города. Правда, помогать
Славянску Азаров-младший начнет только к концу года.

Первое же обещание Алексея Азарова было сделано на встрече с сотрудниками
роддома. Он поделился планами, до конца года выделить около 6 млн грн на проведение
ремонта и приобретение нового оборудования для этого учреждения. Здесь же были
озвучены планы привлечь дополнительные «зеленые инвестиции» для школ города.
Интересно, что на вопрос журналистов о том, откуда именно будут выделены эти
средства, общественник ответил: «Из государственного бюджета». Правда, только в том
случае, если его кандидатуру как кандидата по одномандатному округу утвердят на съезде
ПР в Киеве и он одержит победу на выборах.

Следующее обещание – «5 новых троллейбусов» – было дано на встрече с
работниками Славянского троллейбусного управления. Кандидат в кандидаты заверил,
что в Славянске нужно поддерживать и развивать электротранспорт, ведь «это артерии, по
которым ездят люди, которые родились в роддоме». Возможно, к славянскому роддому
проложат новую линию и уезжать новорожденные будут именно на общественном
транспорте?

Также лидер «Нашего региона» обещал, что он приложит максимум усилий, чтобы
решить проблемы водоснабжения города.  Однако сделал это весьма туманно:  «Эти
проблемы нужно решать в первую очередь, но я не гарантирую, что сделаю это до зимы».

А вот о других проблемах города потенциальный претендент на депутатский мандат,
похоже, даже не знает. На вопрос о том, как он видит в Славянске решение вопроса
бродячих животных,  Азаров ответил,  что он даже не знал о существовании такой
проблемы. Также весьма расплывчатыми являются планы по восстановлению городского
парка. Ничего, кроме фразы «будем думать и решать», общественник не ответил.

На встречу Алескея Азарова с активом Партии регионов, прошедшую на базе
санатория «Шахтостроитель», прессу не пустили. Оставили без внимания и жителей
города, которые приехали встречать высокого гостя с плакатами. Правда, люди были
настроены против Азарова, о чем и хотели сообщить возможному кандидату, собравшись
на акцию протеста у главного въезда в санаторий. Но регионал приехал на встречу с
черного входа (Азаров начал раздачу предвыборных обещаний // KORRDON (Донецк)
(http://korrdon.info/events/38478-azarov-nachal-razdachu-predvybornyh-obeschaniy.html).  –
2012. – 27.07).

http://novosti.dn.ua/details/183941/
http://korrdon.info/events/38478-azarov-nachal-razdachu-predvybornyh-obeschaniy.html
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Житомирська область

За ініціативою депутатів об’єднаної опозиції ВО «Батьківщина» Малинська районна
рада затвердила звернення до Президента України Віктора Януковича із вимогою
ветувати Закон України «Про засади державної мовної політики». Відповідне рішення
депутати ухвалили більшістю голосів на сесії 25 липня.

Перед тим, як голосувати за звернення до Президента України із проханням
накласти вето на прийнятий з чисельними порушеннями законопроект про засади мовної
політики, депутати надали слово представникам громадських організацій і самі висловили
думки, як іще можна і треба боронити мову від зазіхань.

«На сесії районної ради депутати від об’єднаної опозиції внесли пропозицію про
включення в порядок денний сесії питання про звернення до Президента із вимогою
ветувати закон про мови. Після активної дискусії між представниками громадськості та
депутатами, рішення про звернення було проголосоване більшістю – 40 депутатів із
44 проголосували «за», – сказав депутат районної ради Іван Максименко й наголосив, що
таке звернення вносилось за дорученням малинчан, які звертаються до громадської
приймальні й говорять про те, що «якщо народні депутати не можуть відстояти державну
мову, її відстоять громадяни України» (Малинська райрада вимагає Президента
Януковича ветувати мовний закон // «Рупор Житомира»
(http://www.zhitomirnews.com/novini/15664-malinska-rajjrada-vimagaye-prezidenta-
janukovicha.html). – 2012. – 26.07).

***

28 липня Житомирські УДАРівці провели обласну конференцію, головною темою
якої стало обрання делегатів на Х Всеукраїнський з’їзд ПП «УДАР Віталія Кличка, який
відбудеться 1 серпня у Києві.

На зібранні членами обласної організації було обрано список делегатів, які будуть
представляти Житомирську обласну організацію ПП «УДАР Віталія Кличка» на з’їзді, в
число яких увійшли 27 членів партії представництв міських та районних організацій.

Голова Житомирської обласної організації партії «УДАР Віталія Кличка», член
Політради партії Рустам Раупов проінформував делегатів обласної конференції про те, що
1-го серпня на Всеукраїнському з’їзді УДАР затвердить виборчий список кандидатів у
народні депутати України за багатомандатним та одномандатними виборчими округами та
ухвалить і передвиборчу програму партії (УДАР обрав делегатів від Житомира на
Всеукраїнський з’їзд // Reporter.ZT.ua (http://reporter.zt.ua/news/8048-udar-obrav-delegativ-
vid-zhitomira-na-vseukrayinskiy-z-yizd). – 2012. – 30.07).

Закарпатська область

26 липня відбулася сесія Мукачівської міської ради, на якій депутати ухвалили текст
звернення до Президента В. Януковича з проханням утриматися від підписання Закону
«Про засади державної мовної політики», прийнятого Верховною Радою України 3 липня
2012 р. та накласти вето на нього.

Як повідомив депутат Мукачівської міськради Іван Колядка, фракція «ВО
«Батьківщина» пропонувала ухвалити це звернення ще на попередній сесії, однак тоді
цього зробити не вдалося.

Тепер за текст звернення проголосували 30 депутатів із 34 присутніх на сесії.
Загалом міськрада складається із 42 депутатів.

http://www.zhitomirnews.com/novini/15664-malinska-rajjrada-vimagaye-prezidenta-janukovicha.html
http://www.zhitomirnews.com/novini/15664-malinska-rajjrada-vimagaye-prezidenta-janukovicha.html
http://reporter.zt.ua/news/8048-udar-obrav-delegativ-vid-zhitomira-na-vseukrayinskiy-z-yizd
http://reporter.zt.ua/news/8048-udar-obrav-delegativ-vid-zhitomira-na-vseukrayinskiy-z-yizd
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Раніше подібні звернення були ухвалені Рахівською та Хустською міськими радами
(Мукачівська міськрада вимагає Януковича накласти вето на мовний закон // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11885.html). – 2012. – 26.07).

***

В Ужгороде завершил работу второй этап XVII конференции Закарпатской
областной организации Партии регионов. В работе конференции приняли участие
45 делегатов и около 15 приглашенных членов Партии регионов из всех районов области,
а также народный депутат, член парламентской фракции ПР Сергей Мошак.

На повестку дня вынесли два основных вопроса: выдвижение кандидатов в
народные депутаты Украины в общегосударственном многомандатном избирательном
округе и в одномандатных избирательных округах.

Имена кандидатов озвучил перед собравшимися председатель Закарпатской
областной организации Партии регионов Александр Ледида. После его выступления
участники конференции единогласно утвердили четырех кандидатов, которых область
предлагает для участия в выборах в Верховную Раду Украины в общегосударственном
избирательном округе (так называемых списочников) и имена шести мажоритарщиков.
Окончательно их кандидатуры рассмотрят и официально обнародуют 30 июля на
XIV съезде Партии регионов.

Во время первого этапа XVII конференции Закарпатской областной организации
Партии регионов, который состоялся 14 июля этого года, его участники утвердили список
делегатов, которые будут представлять Закарпатскую область на съезде Партии регионов
в Киеве. От Закарпатья на съезд поедет более 80 представителей (Завершил работу
второй этап XVII конференции Закарпатской областной организации Партии
регионов // Официальный сайт Партии регионов
(http://partyofregions.org.ua/news/501641bcc4ca42cc440001e9). – 2012. – 30.07).

Запорізька область

Множество проколов в хозяйственной деятельности, просчеты и ошибки на уровне
местной политики городского головы Бердянска отрицательно сказываются на и без того
подупавшем рейтинге Партии регионов,  без поддержки которой не видать бы ему
мэрского кресла.

Очередным ляпом Бакая стала эпопея с выдвижением кандидатуры на пост секретаря
городского совета, должность которого вакантна уже третий месяц.

Неуверенность и элементарная трусость не позволили мэру хотя бы за день до сессии
обнародовать на депутатском дне кандидатуру, которую он обязан предложить на
рассмотрение депутатов. Бакай попросту цинично проигнорировал депутатов и регламент
горсовета.

С грубым нарушением регламента горсовета городской голова так и не предоставил
на рассмотрение депутатам кандидатуру спикера. На депутатском дне он сначала перенес
рассмотрение первого и важнейшего для нормальной деятельности горсовета вопроса «на
потом», а затем и вовсе не пожелал исполнять свои прямые обязанности и представить
кандидатуру на пост секретаря горсовета.

В соответствие с требованиями регламента Бердянского горсовета любой вопрос,
который выносится на рассмотрение сессии, должен быть доведен до сведения депутатов
не позднее,  чем за 20  дней до рассмотрения,  и обнародован либо в прессе,  либо на
официальном сайте горсовета.

http://byut.com.ua/news_region/11885.html
http://partyofregions.org.ua/news/501641bcc4ca42cc440001e9
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Бердянский горсовет уже третий месяц работает без секретаря, а мэр, который обязан
предложить кандидатуру на этот пост, упорно уклоняется от этих обязанностей и
фактически узурпирует власть в городе (Тишаков Н. Мэр Бердянска продолжает
успешно снижать рейтинг правящей партии // Газета Миг (Запорожье)
(http://www.mig.com.ua/news/20164.html). – 2012. – 26.07).

***

На состоявшейся 25 июля внеочередной сессии Запорожского городского совета
руководитель фракции коммунистов Александр Зубчевский озвучил решение об
исключении Евгения Карташова из фракции Компартии Украины.

По словам А. Зубчевского из средств массовой информации стало известно о
вступлении в ряды Партии регионов члена фракции коммунистов в городском совете
Е. Г. Карташова. Кроме этого кандидатура Е. Карташова на областной конференции
Партии регионов была предложена в качестве кандидата в народные депутаты Украины от
этой политической силы, на что он дал свое согласие.

В личной беседе Карташов подтвердил данную информацию. «Мы расцениваем
действия Е. Карташова как дискредитацию с его стороны Коммунистической партии
Украины и ее фракции в городском совете. Поэтому фракция решила исключить
Карташова из своего состава. Кроме этого мы требуем от Е. Карташова сложить с себя
полномочия депутата горсовета,  в связи с тем,  что он был избран депутатом в 2010 г.  по
спискам городской организации Коммунистической партии Украины. Если у него еще
осталась совесть и чувство собственного достоинства он должен написать заявление и
сложить депутатские полномочия», – подытожил свое выступление А. Зубчевский.

На внеочередной сессии депутаты городского совета приняли два обращения.
Первое относиться к Президенту Украины, с просьбой подписать принятый

Верховной Радой Украины закон об основах языковой политики.  По мнению депутатов,
этот закон защищает права тех, кто считает русский язык родным, а таковых в городе
Запорожье более 80 % населения. Коммунисты отметили, что выступают за русский язык
как второй государственный. Они напомнили, что еще в прошлой каденции, депутаты
Запорожского городского совета приняли решение о придании русскому языку статуса
регионального на территории Запорожья, основываясь на Европейской хартии развития
региональных языков и языков национальных меньшинств. Принятия данного
законопроекта и подписание его Президентом уже давно является требованием
запорожской громады.

Второе обращение направлено в правоохранительные органы и касается борьбы с
рейдерами, незаконно присвоившими себе предприятия и учреждения. Обращение
относилось в основном к фактам, изложенным в документальном фильме «Шакалы» и
направлено, прежде всего, против деятельности Евгения Черняка (Александр Зубчевский:
Евгений Карташов должен сложить с себя полномочия депутата городского совета
// Официальный сайт Коммунистической партии Украины
(http://www.kpu.ua/aleksandr-zubchevskij-evgenij-kartashov-dolzhen-slozhit-s-sebya-
polnomochiya-deputata-gorodskogo-soveta/). – 2012. – 26.07).

Івано-Франківська область

Івано-Франківська обласна організація партії «Наша Україна» є одним з найбільших
боржників по заробітній платні на Прикарпатті. Борг у 576 тис. грн перед працівникам
виконкому партії тягнеться за «Нашою Україною» вже третій рік.  Незважаючи на те,  що
ще у червні 2009 Віктор Ющенко звертався до голів обласних організацій з проханням

http://www.mig.com.ua/news/20164.html
http://www.kpu.ua/aleksandr-zubchevskij-evgenij-kartashov-dolzhen-slozhit-s-sebya-polnomochiya-deputata-gorodskogo-soveta/
http://www.kpu.ua/aleksandr-zubchevskij-evgenij-kartashov-dolzhen-slozhit-s-sebya-polnomochiya-deputata-gorodskogo-soveta/
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розрахуватися із працівниками своїх виконавчих комітетів, тодішній голова
прикарпатських «нашоукраїнців» Зіновій Шкутяк боргу так і не погасив.

Заборгованість підтвердив заступник голови Івано-Франківської ОДА, голова
департаменту економіки Василь Попович під час засідання колегії ОДА 23 липня. Раніше
начальник управління праці ОДА Ярослава Ульванська повідомляла, що обласний
осередок партії «Наша Україна» припинив свою діяльність саме через значну
заборгованість по заробітній платі. Кілька працівників обласного виконкому партії у
2011 р. подали до суду на обласну організацію в особі її керівника Зіновія Шкутяка з
проханням відшкодувати заборгованість. Міське управління юстиції того ж року
розпочало процедуру опису та вилучення майна з офісу ІФОО «Наша Україна», за
рахунок реалізації якого мав бути відшкодований борг. Однак, З. Шкутяк подав
зустрічний позов, в результаті якого вилучення майна було зупинено, а борг перед
працівниками так і залишився непогашеним.

Сьогодні «нашоукраїнці» не полишають надій ще раз потрапити в парламент.
17 липня відбулося об’єднання обласних організацій партій «Наша Україна» УНП та
КУНу в єдину правоцентристську силу, яка «сповідує правоцентристську ідеологію, а
також принципи утвердження української мови та культури, збереження та зміцнення
українства в Україні». Об’єднання на Прикарпатті вже отримало назву «тріо мерів», адже
З. Шкутяк та голова ОО КУН Богдан Борович в минулому були мерами Івано-Франківска,
а голова обласного УНП Віктор Анушкевичус й досі керує містом. Хто саме з цієї трійки
буде балотуватися до ВР наразі невідомо (Івано-Франківська обласна «Наша Україна»
боргує працівникам понад півмільйона гривень // Галицький кореспондент
(http://www.gk-press.if.ua/node/7188). – 2012. – 25.07).

***

Кожен з депутатів, який пройде до Верховної Ради від партії «УДАР» зобов’язаний
буде скласти особисту присягу, записати її на відеокамеру і викласти в Інтернеті. Про це
26 липня на прес-конференції заявив лідер ОО ПП «УДАР» Роман Чернега.

«Щоб кожен виборець бачив, що наш депутат, який отримає відповідний статус, несе
зобов’язання перед українським народом, – пояснив Чернега. – У випадку невиконання
присяг, вони повинні скласти депутатські повноваження і поступитися місцем іншим,
більш достойним людям». За його словами лідер «УДАРу» Віталій Кличко несе особисту
відповідальність за кожного майбутнього депутата.

Очільник обласних «ударівців» обіцяє, що незабаром на партійному сайті
працюватиме спеціальний розділ, де можна буде ознайомитись із біографіями
претендентів, а також залишити коментарі про них («УДАР» виставить в інтернеті
присяги депутатів, які пройдуть до парламенту // Галицький кореспондент
(http://www.gk-press.if.ua/node/7189). – 2012. – 26.07).

***

Після акції «франківських Гаїв Фоксів» під стінами офісу міської організації Партії
регіонів, заступник керівника міського осередку партії Богдан Федьків поділився своїми
думками стосовно мовного законопроекту, який і став причиною пікету «регіоналів».

На переконання Федьківа, законопроект «Про засади мовної державної політики» є
таким що відповідає реаліям українського сьогодення і сприяє вільному розвитку мов
національних меншин.

«Моя думка щодо мовного законопроекту позитивна.  Я не кажу,  що цей
законопроект ідеальний. Ідеальних законопроектів не існує, але, думаю, з часом його
можна буде підправити і під корегувати, адже ви знаєте в яких умовах приймався цей
закон.

http://www.gk-press.if.ua/node/7189
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Програма партії фіксує позицію, що Україна – країна багатонаціональна. Єдина
державна мова в ній українська, але ми не можемо заважати розвиватися регіональним
мовам.

Україна виконує Європейську хартію щодо мовного питання, а це означає, що
українське демократичне суспільство дає розвиватися всім регіональним мовам:
російській, болгарській, угорській, тощо. У нас же 130 національностей, ми не є
мононаціональна держава», – розповів івано-франківський «регіонал».

Попри те, що законопроект був ухвалений «не зовсім коректно» згідно Регламенту,
Федьків переконаний, що він виважений і концептуально підходить Україні (Богдан
Федьків: До мовного законопроекту є зауваження, але він концептуально підходить
Україні // Фirtka.if.ua (http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23678). – 2012. – 27.07).

***

27 липня, гуцули, лемки та бойки із трембітами пікетували офіс «Фронту Змін».
Вони вимагають врахувати їхню думку при висуненні кандидатів у мажоритарних

округах. Зокрема закликають висунути інших кандидатів у трьох округах Західної
України. На підтримку своїх претендентів мітингарі привезли сімдесят тисяч підписів.
Організував акцію керівник Верховинської районної організації «Фронту Змін» Роман
Монастирецький.

Керівник районної організації зазначив: «Якщо ми є члени партії, і нас не чують, то
кого ж тоді мають чути? Ми зараз просимо, щоб до кандидатів у депутати до Верховної
Ради був включений Юрій Дерев’янко по 87-му виборчому округу та по 86 – Володимир
Грабовецький».

Павло Петренко, керівник юридичного департаменту штабу об’єднаної опозиції:
«Від багатьох громадських організацій, які займаються моніторингом кандидатів у
депутати,  в тому числі від руху «ЧЕСНО»,  від лідерів партій,  які входять до об’єднаної
опозиції надійшла інформація про те,  що ці особи не відповідають основним критеріям,
які ставляться до депутатів щодо декларування доходів, відповідності їхніх дій тим
принципам, які відстоює об’єднана опозиція» (На Франківщині з трембітами
пікетували офіс «Фронту Змін» // УкрЗахидИнформ
(http://uzinform.com.ua/news/2012/07/29/4939.html). – 2012. – 29.07).

***

Депутат Івано-Франківської обласної ради Володимир Поліш прийняв рішення
скласти партійний квиток «Нашої України».

«Я прийняв рішення припинити членство в партії «Наша Україна». Для мене цей
крок – болісний. Я прийшов у партію разом з тисячами співгромадян в надії на те, що ми
зможемо змінити країну. І я був з партією в її найтяжчі часи. Однак сьогодні доводиться
констатувати: партії «Наша Україна» як спільноти, об’єднаної спільною метою, спільною
працею задля країни, вже немає. Натомість, є середовище, в якому в пошані не принципи
партійної демократії, а кулуарні домовленості, не єднання, а групові змови, не
відстоювання власних позицій, а домовленості з владою, не виконання обіцянок, даних
виборцю, а прагнення більшості депутатів приєднатись до сильнішого.

На жаль,  «Наша Україна»  доклала зусиль до появи такого феномену,  як
парламентські «тушки»,  не меншою мірою,  ніж інші політичні сили,  які називають себе
демократичними. Я дещо інакше розумію демократію. Перш за все – як відповідальність,
послідовність, чесність. Як повагу до громадянина, до виборця, до рядового партійця.
Україні потрібні зміни.  Вибори,  в які країна вступає саме зараз –  це шанс для нових
політичних сил і нових політиків. Це шанс для тих, хто в своїй діяльності опирається не на
партійних вождів і отаманів, а на громаду і громадянина. Саме таким я бачу і свій

http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23678
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подальший політичний шлях», – йдеться у заяві політика (Депутат облради Володимир
Поліш вийшов з «Нашої України» // Агенція новин Фirtka.if.ua
(http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23717). – 2012. – 29.07).

***

Депутати Калуської районної ради присвоїли звання «Почесний громадянин
Калущини» політичному діячу, ідеологу українського націоналістичного руху XX ст.,
голові проводу ОУН Степану Бандері посмертно.

За словами голови Калуської райради Василя Дзундзи, питання дуже серйозно
обговорювалося. Нині Степан Бандера є почесним громадянином, зокрема, Хусту,
Тернополя, Івано-Франківська, Львова, Луцька, Сокаля, Жовкви, Борислава, Моршина.

У Калуському районі Степан Бандера відкрив сторінку почесних громадян.
Положення про звання «Почесний громадянин Калущини» затверджено рішенням
районної ради від 15  грудня 2011  р.  Досі таке звання не було присвоєно ще жодній
людині.

Василь Дзундза повідомив, що усі атрибути, належні при присвоєнні цього звання,
будуть вручені у вересні на Дні району у Тужилові. Проте кому вручатимуть – не уточнив
(Степан Бандера – «Почесний громадянин Калущини» // Івано-Франківська ОДТРК
(http://odtrk.if.ua/2012/07/30/степан-бандера-почесний-громадянин/). – 2012. – 30.07).

Київ

«Идёт глобальный передел Киева в интересах крупного капитала», – убежден
первый секретарь Киевского горкома КПУ А. Л. Комнацкий.

«Создается впечатление, что кем-то решено сделать жизнь простых киевлян
невыносимой. Всё подчинено интересам олигархов.

С июля национальная комиссия, осуществляющая госрегулирование в сфере связи и
информатизации, приняла решение о повышении предельных тарифов на пользование
основным телефонным аппаратом в городах для населения и бюджетных абонентов.

Наболевший экологический вопрос такого мегаполиса, как столица, не решается.
Ведь улучшение экологического состояния города требует затрат. Но зачем заботиться о
сохранении «зелёной зоны», если можно построить очередной бизнес-центр? Для киевлян
уже стали привычными сообщения о разрушении знаменитой Замковой горы с вырубкой
сотен деревьев, о непонятном «усовершенствовании» Андреевского спуска. А
реконструкция «легендарной» Бортнической станции аэрации растягивается на несколько
лет.

На днях в Киеве запретили купание на нескольких пляжах под предлогом их
несоответствия санитарным нормам. Это – стандартный путь к приватизации пляжей –
бесплатные места отдыха всегда «не соответствуют» санитарным нормам, а платные –
идеальны во всех отношениях.

Все эти сообщения не имеют общественного резонанса, так как всплывают в СМИ
поодиночке. Но стоит только сложить «пазл» вместе, и становится ясно – Киев давно
перестал быть городом для людей, и киевлян просто выживают из собственного города.

На второй этап «Народного референдума» – опроса, инициированного Компартией,
вынесены, в том числе, и региональные вопросы, касающиеся столицы. Чтобы остановить
беспредел в Киеве Киевская городская организация КПУ требует сохранения «зелёной
зоны» города и исторического и архитектурного стиля столицы, регулирования и
жёсткого контроля цен на товары первой необходимости, продукты питания и лекарства, а
также возвращения в городскую собственность Киевэнерго, Киевводоканала,
Киевгорстроя с целью понижения тарифов на коммунальные услуги и жильё.

http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23717
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Мнение киевлян будет учитываться при составлении законопроектов, а также
Предвыборной программы Компартии Украины. Только совместными усилиями
коммунистов и жителей столицы мы сможем вернуть Киев киевлянам», – заявил
А. Комнацкий (Александр Комнацкий: Идёт глобальный передел Киева в интересах
крупного капитала // Официальный сайт Коммунистической партии Украины
(http://www.kpu.ua/aleksandr-komnackij-idyot-globalnyj-peredel-kieva-v-interesax-krupnogo-
kapitala/). – 2012. – 26.07).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко переконаний, що підходи команди О. Попова в
управлінні столицею практично не відрізняються, від тих, якими керувалася «молода
команда» Л. Черновецького.

Кличко наголосив, що для вирішення певних проблем столиці напередодні Євро
держава виділила місту великі кошти, тож особливої заслуги столичної влади у підготовці
Києва до єврочемпіонату немає. «Можливо, у порівнянні з діями Черновецького, Попов
дійсно виглядає інакше. Але при цьому концепція управління містом і вирішення проблем
столиці у Черновецького й Попова принципово не відрізняються», – вважає Кличко.
Зокрема,  політик звернув увагу на те,  що в столиці триває такий самий будівельний
безлад, як і за часів молодої команди Черновецького.

«Нема ніяких гарантій,  що якщо у вашому дворі почнуть будувати хмарочос,  у вас
буде можливість протистояти цьому за допомогою законних методів. Ми вже втомилися
говорити про Андріївський узвіз, Гостинний двір – тільки один скандал закінчився, тут же
починається новий. Чому? Тому що кияни не впливають на процеси в місті, а чиновники
підписують будь-які дозвільні документи, отримуючи за це винагороду і вирішують за
киян, яким бути їх місту», – наголосив Кличко.

Лідер «УДАРу» переконаний, що від активної громадянської позиції мешканців
столиці залежить дуже багато: «Якщо кияни не будуть захищати свій дві, будинок, парк,
нічого у столиці не зміниться». Він вважає, що недостатня реакція киян на дії столичних
чиновників дозволяє владі порушувати закон і далі, маніпулюючи призначенням дати
виборів мера Києва.

«Чому не проходять вибори в столиці? Тому що представник Партії регіонів не має
достатньої підтримки киян.  Коли вони пройдуть –  питання риторичне.  Коли дадуть
вказівку з Банкової», – сказав Кличко.

Відповідаючи на запитання, чи готовий Кличко до виборів мера, якщо їх призначать
найближчим часом, політик сказав: «Якщо завтра вибори – ми готові, ми працюємо. Але
ми працюємо не тільки сьогодні, а вже довгий час, і кияни бачать в нас ту політичну силу,
яка є послідовною, яка жодного разу не була причетною до розбазарювання майна, землі,
бюджету столиці і яка завжди була «кісткою в горлі» у пана Черновецького». Кличко
зауважив, що на сьогоднішній день фракція «УДАРу» є найбільшою в Київраді, а рівень
підтримки партії – найвищим серед інших політичних сил (Віталій Кличко: У Попова й
Черновецького – однакові концепції управління столицею // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-u-popova-y-chernovetskogo-
odnakovi-kontseptsiyi-upravlinnya-stolitseyu). – 2012. – 27.07).

***

27 июля в помещении столичного кинотеатра «Зоряный» состоялся ІІІ этап
XVІІ конференции Киевской городской организации Партии регионов. В ней приняли
участие народный депутат Украины, первый заместитель председателя Партии регионов
Владимир Рыбак, вице-премьер-министр, министр социальной политики Украины,
заместитель председателя ПР Сергей Тигипко, глава Киевской городской государственной

http://www.kpu.ua/aleksandr-komnackij-idyot-globalnyj-peredel-kieva-v-interesax-krupnogo-kapitala/
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администрации Александр Попов, председатель Киевской городской организации ПР
Леонид Новохатько, первый заместитель председателя горорганизации ПР Анатолий
Толстоухов,  народные депутаты,  члены фракции ПР в Верховной Раде,  главы и
представители районных партийных организаций.

На партийную конференцию прибыли 126 делегатов и 241 приглашенный.
Открывая конференцию, глава столичных регионалов Леонид Новохатько, в

частности, отметил, что за последнее время деятельность организации существенно
активизировалась. Ряды киевских партийцев пополни известные люди – представители не
только бизнес структур, но и культуры, науки.

По традиции перед началом конференции были вручены партийные билеты
новоиспеченным регионалам. Эту миссию выполнил В. Рыбак.

Достаточно критичным было выступление С. Тигипка. По его словам, излишняя
уверенность партийцев в победе на выборах может привести к прямо противоположному
результату. Поэтому заместитель председателя ПР посоветовал больше работать. Ведь
только реальная помощь гражданам способна утвердить в обществе убеждение, что
Партия регионов реально может изменить жизнь к лучшему. Также он пообещал
поддержку в работе партийцев на всех уровнях.

В. Рыбак в своем выступлении подчеркнул, что, проведя Евро-2012, Украина
доказала всему миру,  что является не просто гостеприимной страной,  но и развитым
государством. По его словам, для самой Украины – это подтверждение того, что у Партии
регионов слова не расходятся с делом. А это, в свою очередь, позитивно влияет на имидж
партийной организации.

В ходе работы конференции было принято решение делегировать на ХІV съезд
Партии регионов Почетного Лидера Партии регионов Виктора Януковича, председателя
ПР Николая Азарова, секретаря Совета национальной безопасности и обороны Украины
Андрея Клюева, народных депутатов, членов парламентской фракции ПР, а также глав
районных организаций.

Необычным для присутствующих оказался третий вопрос конференции. Его озвучил
Леонид Новохатько. Он зачитал текст обращения КГО ПР к делегатам ХІV съезда Партии
регионов по поводу 200-летия со дня рождения Тараса Шевченко.  По мнению главы
столичной партийной организации, проведение мероприятий, связанных с такой
неординарной личностью, как великий Кобзарь, способна консолидировать украинское
общество. Решение об обращении к делегатам съезда было принято участниками
конференции единогласно (В столице состоялся ІІІ этап XVІІ конференции Киевской
городской организации Партии регионов // Официальный сайт Партии регионов
(http://partyofregions.org.ua/news/5012951ec4ca42cc440001ae). – 2012. – 27.07).

Кіровоградська область

Представники Кіровоградського осередку партії «УДАР Віталія Кличка» засудили
намір місцевої влади передати Водоканал «Дніпро Кіровоград» у приватну власність.
Відповідне рішення мали розглядати на своїй сесії депутати Кіровоградської обласної
ради.

Натомість опозиційні сили краю об’єдналися проти намірів влади. Керівництво
обласного осередку «УДАРу» та представниками партій-членів КОДу провели нараду, на
якій домовилися організувати масштабну акцію протесту проти приватизації
міськводоканалу.

За годину після того, як демократичні сили оголосили про мітинг, керівник
Кіровоградської облдержадміністрації Сергій Ларін раптом заявив, що він проти передачі
«Дніпро Кіровоград» у приватні руки.

http://partyofregions.org.ua/news/5012951ec4ca42cc440001ae
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«Сергій Ларін просто злякався акцій протесту. Адже питання передачі водоканалу у
приватну власність – стратегічно важливе. Кіровоградці вважають, що після приватизації
цього підприємства ціни зростуть в рази. Ларін зрозумів, що масова акція нанесе черговий
удар по рейтингу Партії регіонів, який і так знижується», – зазначив голова
Кіровоградської обласної організації партії «УДАР Віталія Кличка» Анатолій Ревенко (На
Кіровоградщині «УДАР» протистоїть дерибану Водоканалу // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/na-kirovogradshchini-udar-protistoyit-deribanu-
vodokanalu). – 2012. – 27.07).

Луганська область

С 2010 г. работа общественной приемной депутата Луганского областного совета от
Партии регионов Сергея Горохова приносит пользу жителям Луганска. Уже сегодня
системный подход к решению проблем жителей Жовтневого района дает свои позитивные
результаты.

Общественная приемная – это место, где можно не только получить бесплатную
юридическую консультацию, оформить документы, уточнить процедуру решения тех или
иных проблем, но и место, где каждого обратившегося выслушают, дадут совет,
поддержат.

По словам сотрудников приемной, ежемесячное количество обращений в среднем
достигает 300. И это только непосредственные обращения граждан, зарегистрированные
официально. Львиная доля – это проблемы жилищно-коммунального характера, дорожные
и транспортные вопросы.

В положительном решении проблем немаловажную роль играет налаженная система
взаимодействия между С. Гороховым как депутатом облсовета, общественными
организациями города, инстанциями всех уровней.

С. Горохов уверен, что работа общественной приемной очень важна, поскольку это
возможность непосредственно пообщаться с жителями, узнать о проблемах с первых уст,
найти пути их решения: «Работа приемных позволяет держать руку на пульсе проблем
жителей нашего района, оперативно реагировать и выносить информацию на городской и
областной уровень» (В Луганске общественная приемная Сергея Горохова работает
для людей // Новости Луганска (http://www.citynews.net.ua/polit/20496-v-luganske-
obschestvennaya-priemnaya-sergeya-gorohova-rabotaet-dlya-lyudey.html). – 2012. – 26.07).

***

Рубежанские депутаты-регионалы и их юристы не явились на суд, где
планировалось рассмотрение иска мэра Константина Козюберды о незаконности решения
горсовета о прекращении полномочий городского головы. Об этом сообщила 1-й
секретарь Рубежанского горкома (Луганская область) Коммунистической партии Украины
Нелли Задирака. По ее словам, суд перенесли на 7 сентября 2012 года.

«Это как раз то развитие событий, которое мы и прогнозировали: руководство
области поставило перед депутатами-регионалами конкретную задачу – убрать с дороги
беспартийного мэра, который не допустит на выборах в народные депутаты
использование административного ресурса. Понимая, что слишком низкий рейтинг
Партии регионов не позволит победить честно, чиновники с большим удовольствием
выполнили такое распоряжение. Мэра лишили полномочий. Регионалы также не
сомневаются, что, если состоится суд, Козюберду обязательно восстановят в должности,
так как реальных оснований для его увольнения не было,  а решение сессии обязательно
признают незаконным. Единственное, что им остается – затягивать процесс. Поэтому
чиновники и не явились на заседание», – прокомментировала Нелли Задирака.

http://klichko.org/ua/news/news/na-kirovogradshchini-udar-protistoyit-deribanu-vodokanalu
http://klichko.org/ua/news/news/na-kirovogradshchini-udar-protistoyit-deribanu-vodokanalu
http://www.citynews.net.ua/polit/20496-v-luganske-obschestvennaya-priemnaya-sergeya-gorohova-rabotaet-dlya-lyudey.html
http://www.citynews.net.ua/polit/20496-v-luganske-obschestvennaya-priemnaya-sergeya-gorohova-rabotaet-dlya-lyudey.html
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Она считает, что регионалы сделают все возможное, чтобы суд не состоялся до
окончания выборов.

В соответствии с законодательством, в отсутствие мэра руководителем города
считается секретарь городского совета, в настоящий момент эту должность в Рубежном
занимает регионал Александр Хоменко (Коммунист: Рубежанские депутаты-
регионалы не осмелились судить мэра Козюберду по закону // Паралель-Медiа
(http://paralel-media.com.ua/p49868.html). – 2012. – 26.07).

***

Партия регионов – это политическая сила, которая несет ответственность за судьбу
страны и обязана решать все проблемы граждан Украины. Об этом председатель фракции
Партии регионов в Верховной Раде Александр Ефремов сказал на XX конференции
Луганской областной организации ПР, в которой приняли участие делегаты со всех
городов и районов Луганщины.

Главными темами обсуждения стали задачи парторганизации на выборах, анализ
предвыборной ситуации,  выдвижение кандидатов в народные депутаты по
одномандатным избирательным округам Луганской области, избрание делегатов на
Всеукраинский съезд Партии регионов, который состоится в Киеве 30 июля.

В ходе конференции председатель Луганской областной организации ПР,
председатель фракции Партии регионов в Верховной Раде Украины Александр Ефремов
дал четкую установку однопартийцам, что Партия регионов – это политическая сила,
которая несет ответственность за судьбу страны и обязана решать все проблемы граждан
Украины. Кроме того, политик отметил, что чем прозрачнее выдвижение кандидатов в
народные депутаты Украины, тем эффективнее будут результаты работы народных
избранников.

Во время конференции также были рекомендованы кандидаты по одномандатным
избирательным округам области для утверждения Всеукраинским съездом. Все кандидаты
были определены по итогам собраний в первичных, городских и районных организациях
Партии регионов, их выдвинули жители области. Александр Ефремов подчеркнул, что он
рад именно такому выбору кандидатов. «Эта команда – это синтез опыта и молодости,
работа которой обеспечит стабильное и стремительное развитие Луганской области. Мы
сделаем все возможное, чтобы Луганщина была с хорошим лицом и перспективным
будущим!» – подытожил народный депутат (Александр Ефремов: Команда Партии
регионов – это уникальный синтез опыта и молодости // Официальный сайт Партии
регионов (http://partyofregions.org.ua/news/5013ddc7c4ca42cc440001d5?print=1). – 2012. –
28.07).

***

Поселковый голова Владимир Струк объяснил свой поступок невозможностью
баллотироваться в Верховную Раду по одномандатному мажоритарному округу от Партии
регионов.

«В связи с тем, что произошло со мной в последнее время, и те заявления, которые
делались в отношении меня «регионалами», а также отсутствие поддержки по
выдвижению на мажоритарном округе, вынудили меня покинуть ряды Партии регионов. Я
восемь лет отработал честно на авторитет этой партии», – констатировал В. Струк.

По его словам, оставаться и далее членом Партии регионов для него смысла не
имеет. Теперь поселковый голова является беспартийным и планирует идти на выборы
(Обиженный Струк вышел из Партии регионов и планирует идти в нардепы //
«Восточный Вариант» (http://v-variant.lg.ua/region/46757-obizhennyy-struk-vyshel-iz-
partii-regionov-i-planiruet-idti-v-nardepy.html). – 2012. – 30.07).

http://paralel-media.com.ua/p49868.html
http://partyofregions.org.ua/news/5013ddc7c4ca42cc440001d5?print=1
http://v-variant.lg.ua/region/46757-obizhennyy-struk-vyshel-iz-partii-regionov-i-planiruet-idti-v-nardepy.html
http://v-variant.lg.ua/region/46757-obizhennyy-struk-vyshel-iz-partii-regionov-i-planiruet-idti-v-nardepy.html
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Львівська область

Влада гратиметься з мовною темою в тональності: «кто нє русскій, тот фашист». Про
це 25 липня 2012 р. під час зустрічі депутатів-свободівців із городянами у Личаківському
районі Львова заявив заступник голови фракції Всеукраїнського об’єднання «Свобода» у
Львівській міській раді Юрій Михальчишин.

Під час зустрічі свободівець зазначив: мільйони людей на Півдні та Сході України
проголосували за Януковича не тому, що підтримують його ідеологічну платформу, не
тому, що вони є його щирі симпатики як лідера держави – вони голосували лише на знак
протесту.

«Серед цих людей є чимало таких, що нас відверто ненавидять – відверті
україножери та українофоби, генетичні нащадки тих, хто організовував голодомори,
проводив розкуркулення, хто працював у совєцьких державних органах безпеки чи
працював у партапараті.  Зі здобуттям Незалежності вони нікуди не поділися і в той час,
коли наша «демократична» влада співала пісні про червону калину, вони робили свої
брудні справи – «прихватизовували» заводи, шахти, телеканали, газети, електростанції
тощо. Тепер вони стали новими «володарями життя» в нашій державі. З кінця 90-х у нас
з’явилося слово «олігарх». І тепер ця українофобська буржуазія має всі підстави нас із вам
ненавидіти, але і боятися. Тому вони показали своїм виборцям штучно створену
«картинку», яка обмежувала українську мову до розряду чогось фольклорного, такого
зовсім несучасного, зведено все до того, що це – «вигадка Ющенка», – заявив
Ю. Михальчишин.

«В юридичному сенсі закону «Про засади державної мовної політики» не існує,
проте «регіонали» будуватимуть на ньому свою виборчу кампанію. Будуть нам
розказувати про Євро: як гарно збудували аеропорти, стадіони, але це все для красивої
картинки,  адже показати немає що.  За цей період вони не можуть похвалитися успіхами
сільського господарства, успіхами в освіті, науці, медицині, адже після їхніх «реформ»
складається враження, що освіти, науки та медицини взагалі не буде. За два з половиною
роки не збудовано нових заводів, інвестори оминають нашу країну, і їх можна зрозуміти,
адже в нас все побудовано на корупції. У країну, де влада – найбільший злодій –
інвестувати не будуть. Тому їм залишається піднімати успіх Євро, яке вдалося, але
вдалося не через те, що держава така «хороша», а через те, що українці – гостинні люди.
Тому вони далі гратимуть із мовною темою в тональності: «кто нє русскій, тот фашист»,
тобто ми всі, однозначно, записані у фашисти», – доповнив Ю. Михальчишин (Юрій
Михальчишин: «Влада гратиметься з мовною темою в тональності: «кто нє русскій,
тот фашист» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031620/). – 2012. – 26.07).

***

Керівник регіонального виборчого штабу партії «УДАР» Петро Адамик
зателефонував 26 липня головному редактору газети «Експрес» і від імені партії офіційно
подякував за публікацію матеріалів, у яких журналісти газети виключно на підставі
документів доводять причетність окремих, висунутих партією кандидатів у депутати, до
махінацій з грошовими коштами.

26 липня зранку газета «Експрес» вийшла у світ із журналістським розслідуванням
«Два «г» Віталія Кличка», яке стосується діяльності керівника обласної організації
«УДАРу» Ярослава Гінки та ще одного кандидата від «УДАРу» Михайла Гички.
Минулого тижня газета опублікувала статтю і щодо деяких інших кандидатів від
«УДАРу», які, на думку, журналістів, не відповідають критеріям доброчесності, які партія
зобов’язалась підтримувати. Зокрема, мова йшла про Євгена Філіндаша, Кирила
Куликова, Юрія Моравецького.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031620/
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П. Адамик також заявив, що письмово звернеться до керівництва партії із
клопотанням щодо виключення  скомпроментованих кандидатів з виборчих списків
«УДАРу».

25 липня Віталій Кличко заявив, що «УДАР» повинен змінити обличчя й принципи
української політики в цілому: зробити її відкритою, чесною, прозорою, підзвітною
виборцеві (Партія Кличка офіційно подякувала газеті «Експрес» // Експрес
(http://www.expres.ua/news/2012/07/26/70528). – 2012. – 26.07).

***

Депутат-регионал Владимир Рыбак от имени политсовета ПР поздравил Романа
Клебана с победой в промежуточных выборах депутатов в Радеховский районный совет
Львовской области, сообщили в пресс-службе партии.

«Ваше избрание депутатом стало свидетельством доверия со стороны земляков к
Вам лично и народной поддержки практических действий Партии регионов, ее
представителей в органах государственной власти и органах местного самоуправления», –
подчеркнул В. Рыбак.

Он отметил, что сегодня «мы строим новую Украину, эффективно используя
коллективный опыт, профессионализм и компетентность всех членов нашей партии».

«Ваша победа – достойный вклад в общее дело укрепления Партии регионов,
хороший подарок XIV  съезду партии от цветущей Львовщины.  Желаю Вам крепкого
здоровья, мира и успехов в ответственной депутатской деятельности «, – сказал первый
заместитель председателя ПР.

22 июля 2012 г. в с. Станин Радеховского района Львовской области состоялись
промежуточные выборы депутатов Радеховского районного совета. По результатам этих
выборов Партия регионов получила еще одного депутата в Радеховском районном совете:
кандидат от ПР Роман Клебан набрал 51,05 % голосов избирателей. Второе место заняла
кандидат от ВО «Батьківщина» Ирина Жакут. 4,9 % избирателей жителей с. Станин не
поддержали ни одного кандидата. 1,85 % бюллетеней признаны недействительными. Явка
избирателей составила 73,52 % от общего числа избирателей. Таким образом, Партия
регионов начала свое победное шествие по Львовщине. Миф о том, что регионалы не
имеют поддержки в Львовском регионе развеян (Регионалы поздравили своего
кандидата, который победил во Львовской области // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/86905.html). – 2012. – 27.07).

***

У Львові відбулась конференція обласної організації політичної партії «УДАР»
Віталія Кличка.

Як повідомляє прес-служба партії,  понад 60  делегатів з усіх районів та міст
обласного значення Львівщини, врахувавши суспільний резонанс та думку громадськості,
визначились із остаточним списком претендентів-мажоритарників Львівщини, яких
першого серпня має затвердити з’їзд «Удару» в Києві.

Як заявив голова Львівської обласної організації «УДАРу» Ярослав Гінка: «Партія
послідовно відстоює свої позиції,  ми готові до відкритого діалогу із пресою та
громадськістю, готові до люстрації своїх претендентів у кандидати разом із рухом
«ЧЕСНО». Головне, – на переконання головного «ударівця» Львівщини, – у цьому двобої
не програти головного бою – бою за Україну!».

Отож, остаточний список мажоритарників від «УДАРу», поданий на затвердження
з’їзду партії за виборчими округами:  № 115  –  Дмитро Добродомов,  № 116  –  Андрій
Березюк, № 117 – Оксана Юринець, № 118 – Тарас Мандзюк, № 119 – Іван Щепанкевич,
№ 120 – Андрій Тиндик, № 121 – Олександр Старовойт, № 122 – Ігор Самардак, № 123 –

http://glavcom.ua/news/86905.html
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Лариса Федорів, № 124 – Андрій Сенюк, № 125 – Дмитро Шикітка, № 126 – Андрій Кіт
(Кличківські «бійці» визначили своїх 12 мажоритарників на Львівщині: Обійшлися без
свата Богдана Дубневича // Експрес (http://lviv.expres.ua/news/2012/07/29/55659). – 2012.
– 29.07).

***

Лідер Львівської «Батьківщини» Роман Ілик став узгодженим кандидатом у народні
депутати України у 121 одномандатному окрузі із центром у місті Дрогобич. Таке рішення
ухвалив Всеукраїнський з’їзд об’єднаної опозиції «Батьківщина».

«Прошу звернути увагу – голова Львівської «Батьківщини» Роман Ілик добровільно
відмовився від прохідного місця у списку і вирішив боротись на «мажоритарці».
Підтримаймо його!» – сказав керівник Центрального штабу об’єднаної опозиції ВО
«Батьківщина», перший заступник голови ВО «Батьківщина» Олександр Турчинов на
з’їзді партії, зачитуючи список кандидатів у народні депутати України в одномандатних
округах (Ілик відмовився від прохідного місця у списку і йде по «мажоритарці» //
Західна інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/07/30/361058). – 2012. –
30.07).

Миколаївська область

26 липня голова Народного Руху України, народний депутат Борис Тарасюк взяв
участь в роботі Проводу Миколаївської ОО НРУ. Під час відкриття засідання він розповів
присутнім про свою роботу на Миколаївщині у рамках робочого візиту, присвяченого
презентації Програми об’єднаної опозиції.

Крім того, Б. Тарасюк охарактеризував політичну діяльність НРУ в контексті
об’єднаної опозиції, а також нагадав присутнім, що 30 липня відбудеться з’їзд Народного
Руху України.

«На нашому з’їзді буде визначено 50 делегатів, котрі візьмуть участь у з’їзді
об’єднаної опозиції 31 липня. Також на з’їзді НРУ буде прийнято рішення, які матимуть
політичні і юридичні наслідки. Ми будемо висувати і затверджувати кандидатів по
мажоритарних округах. Окремо будуть визначені кандидати, котрих НРУ запропонує до
спільного списку об’єднаної опозиції», – розповів голова НРУ.

«Після затвердження на з’їздах кандидатів на мажоритарних округах та кандидатів у
списки почнеться активна робота», – додав Б. Тарасюк (Голова НРУ взяв участь в роботі
Проводу Миколаївської ОО НРУ // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/golova-nru-vzjav-uchast-v-roboti-provodu-
mikolajivskoji.html). – 2012. – 26.07).

Одеська область

В самых людных местах в центре Белгород-Днестровского в течении нескольких
дней уже стоят палатки объединённой оппозиции «Фронт Змін – Батьківщина».

Большинство агитаторов – люди пенсионного возраста, которые предлагают
приходящим мимо горожанам партийную газету, а также присоединиться к акции
«Україна – проти Януковича» и поставить свою подпись под иском в суд от Арсения
Яценюка (в качестве третього лица).

Точную цифру собранных подписей активисты партии назвать отказались, ссылаясь
на партийную тайну.  Но приблизительно сказали,  что собрали уже более 50 «автографов

http://lviv.expres.ua/news/2012/07/29/55659
http://zik.ua/ua/news/2012/07/30/361058
http://www.nru.org.ua/news/single/article/golova-nru-vzjav-uchast-v-roboti-provodu-mikolajivskoji.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/golova-nru-vzjav-uchast-v-roboti-provodu-mikolajivskoji.html
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горожан» (В Белгород-Днестровском появились палатки объединенной оппозиции //
Независимый информационный ресурс избирателей Одесской области – Избирком
(http://izbirkom.od.ua/content/view/4884/1/). – 2012. – 27.07).

Полтавська область

До Юрія Бублика, ковалівського сільського голови, нерідко звертаються виборці з
проханням допомогти у тій чи тій складній життєвій ситуації. З такими випадками
неодноразово стикався Юрій Бублик за півтора року роботи на посаді.

Тож, міг би виділити заявникам від сільради по 150 грн матеріальної допомоги, як це
передбачає закон,  і по тому широко розвести руками:  «а що я ще можу».  Але жодного
разу в нього навіть думки не виникло залишити людей наодинці з бідою. Однак питання,
де взяти кошти селянам, якщо трапиться горе, так і залишилося відкритим.

Тому Юрій Бублик,  до речі,  заступник голови Полтавської обласної організації ВО
«Свобода»,  порадившись із депутатами сільської та Полтавської районної ради,  виніс на
загальні збори мешканців сіл Ковалівка, Залізничне та Бочанівка питання про створення
каси взаємодопомоги.

У Статуті каси зазначено, що на матеріальну допомогу можуть претендувати її
члени, тобто, ті, хто щомісяця вноситимуть по 10 грн. Питання про надання допомоги
вирішуватимуть загальні збори членів каси.  Голова,  скарбник та ревізор працюватимуть
на громадських засадах.

Присутні на установчих зборах обговорили Статут каси взаємодопомоги, внесли
чимало слушних пропозицій і вирішили питання про виділення 7260 грн, отриманих
сільською радою під час лотереї на Купальському святі,  Зої Клюшник,  будинок якої
знищила пожежа.

Ще дві каси взаємодопомоги буде створено на території найбільшої у Полтавському
районі Ковалівської сільради у селах Верхоли та Макухівка (На Полтавщині сільський
голова-свободівець ініціював створення каси взаємодопомоги // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/dopysy/dopysy/031652/). – 2012. – 28.07).

Рівненська область

26 липня 2012 р. під час чергової сесії Рівненської міської ради широкий
громадський резонанс викликало питання безоплатного виділення 14 соток землі в самому
центрі Рівного на вулиці 16  Липня.  Проект цього рішення було винесено на розгляд
депутатів Рівнеради, але ким саме – лишається таємницею. Депутати фракції ВО
«Свобода» шляхом блокування лічильної комісії не допустили розкрадання майна міської
громади, в результаті чого міський голова Рівного В. Хомко змушений був зняти питання
з розгляду.

Варто зазначити, що у травні цього року міська влада вже намагалася протягнути це
рішення, але тоді для того не вистачило лише трьох голосів. Подейкують, що саме на
цьому місті хочуть побудувати торгово-розважальний комплекс. На думку свободівців,
представники міської влади особисто зацікавлені у цій оборудці,  а тому лобіюють
незаконне безкоштовне виділення землі.

Намагаючись завадити свободівцям, міський голова Рівного В. Хомко заявив,
мовляв,  ніхто окрім нього не буде керувати у сесійній залі та наполягав продовжити
розгляд цього питання, обізвавши опозиціонерів «антиукраїнцями». Секретар Рівнеради
Андрій Грещук, провівши коротку нараду з «регіоналами», погрожував викликати до
сесійної наряд «Беркута», проте представники правоохоронних органів так і не приїхали.

http://izbirkom.od.ua/content/view/4884/1/
http://www.svoboda.org.ua/dopysy/dopysy/031652/
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Депутат фракції ВО «Свобода»  в Рівнераді Олексій Бучинський зауважив:  «Нам
вдалося шляхом зупинення роботи лічильної комісії не допустити ухвалення
антинародного рішення. Замовник цього рішення живе поблизу в чотириквартирному
будинку і намагається незаконно отримати землю,  до якої належить,  у тому числі,  й
паркова зона.  До речі,  вартість цієї ділянки на вторинному ринку може сягати мільйона
доларів. Завдяки пильності депутатів-свободівців та нашій оперативній реакції нам
вдалося заблокувати це питання».

Слід зазначити, що дії депутатів-свободівців викликали схвальні оплески присутніх
у сесійній залі.

Голова Рівненської обласної організації ВО «Свобода» Олег Осуховский,
коментуючи події в міській раді, зауважив: «Такої ефективної реакції щодо недопущення
дерибану міської землі вдалося досягти лише завдяки злагодженій роботі усієї команди.
Зокрема, на підтримку прийшли депутати-свободівці Рівненської обласної ради.
Сьогоднішні події довели, що боротися з корупційними схемами можливо, тож,
свободівці і надалі захищатимуть інтереси громади» (Депутати-свободівці шляхом
блокування лічильної комісії не дозволили вкрасти землю в центрі Рівного // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031623/). – 2012. – 26.07).

***

26 липня у Рівному на прес-конференції народний депутат від опозиції Андрій
Шевченко застеріг рівненчан щодо так званих самовисуванців та псевдоопозиційних
кандидатів по мажоритарних округах на виборах до Верховної Ради України.

«Наші плани щодо мажоритарних виборчих кругів абсолютно очевидні. На
Рівненщині є п’ять мажоритарних округів. Я думаю, що наша ціль, вона логічна, проста і
здійсненна – жоден округ не повинен дістатися Віктору Януковичу і його команді», –
наголосив Шевченко.

«Якщо хтось розраховує, що ми тут не зможемо домовитися, що ми не зможемо
виставити узгоджених кандидатів, за якими стоятиме уся об’єднана опозиція, –
помиляється. Всі п’ять округів будуть представлені у парламенті не від Януковича, а
депутатами від народу», – наголосив нардеп.

За його словами, «специфіка Рівненщини, як і всієї Західної України, у тому, що
Партія регіонів намагається маскуватися і прикидатися кимсь іншим».

«Зрозуміло чому,  бо тут Партія регіонів не найбільш популярна сила.  Багато
представників її розуміють, що якщо вони назвуться кандидатами цієї партії, то їх в деякі
села чи містечка і на поріг не пустять. Тому на цих виборах ми побачимо, як висуванці від
влади будуть себе називати незалежними кандидатами або самовисуванцями, або
псевдоопозицією. Тому ми проситимемо людей, дуже чітко відстежувати, на кого робить
ставку об’єднана опозиція», – наголосив А. Шевченко (Шевченко: Слід остерігатися
псевдоопозиційних кандидатів // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11884.html). – 2012. – 26.07).

Сумська область

На думку народного депутата Андрія Шкіля, ухвалення Верховною Радою так
званого закону про мови є нічим іншим, як спробою маніпулювання суспільною
свідомістю.

«Це неякісний закон, він суперечить Конституції України. Тим часом українська
мова у нас просто не розвивається,  і це є проблемою»,  –  зазначив А.  Шкіль під час
засідання круглого столу за участю керівників громадських організацій у Сумах.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031623/
http://byut.com.ua/news_region/11884.html
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Нардеп упевнений, що даний нормативний акт буде обов’язково скасовано новим
складом Верховної Ради.

«Цей закон – спроба влади відволікти людей від проблемних питань, які є наслідком
діяльності самого ж уряду», – зазначив голова Сумського регіонального виборчого штабу
об’єднаної опозиції Олександр Лисенко.

«На сесії Сумської міської ради ми виступили з заявою до Президента України та до
Верховної Ради з вимогою не допустити підписання даного закону», – наголосив він.

«Мова визначає спосіб мислення, – зауважує перший заступник голови Сумського
регіонального виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина» Микола Клочко – А
мета законопроекту, про який ми з вами зараз говоримо, – розчленувати Україну, зламати
український дух, втягти Україну у російський «ханський каганат». Проте, я упевнений,
зробити це не вдасться» (Шкіль: Прийняття парламентом мовного закону –
юридичний дебілізм // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11883.html). – 2012. – 26.07).

***

Сумщину посетил народный депутат Украины, руководитель парламентского
подкомитета по вопросам социальных стандартов жизни, социальной защиты и
возвращения сбережений граждан, член политсовета Партии регионов Александр Стоян.

В рамках рабочей поездки в Ахтырку А. Стоян обратился к обществу с
конструктивным лозунгом:  «Время строить,  а не разрушать!».  Это предложение и стало
объединяющим в общении с людьми, информирует пресс-служба Сумской областной
организации Партии регионов.

Народный избранник провел встречу с медиками в Центральной районной больнице.
Именно это медицинское учреждение уже более 10 лет считалось долгостроем, а сегодня
регионалы восстановили капитальное строительство, которое планируют завершить в
2012 г. По плану, уже скоро в больнице будет 6 лечебных отделений и современный
диагностический центр, оснащенный европейским оборудованием.

Александр Николаевич подчеркнул: «Благодаря единству власти за два года нам
наконец удалось поднять экономику, и теперь мы приступили к выполнению нашей
социальной программы, которые, в том числе, направленную на улучшение качества
медицинских услуг».

Встречаясь с коллективом больницы, киевской гость подробно рассказал о
воплощении в жизнь социальных инициатив Президента Украины. Так, говорилось о
постепенном повышении пенсий (со следующего года ее минимальный размер составит
не менее 1000 грн – Ред), о возврате сбережений: «До конца 2012-го свою тысячу без
очередей должны получить 6 млн украинцев, после чего выдача компенсаций
продолжится».

Также А. Стоян обратил внимание на острую для страны проблему безработицы,
оценив количество безработных в Украине в 9–11 млн человек. По мнению регионала,
необходимо стимулировать создание новых рабочих мест через освобождение
соответствующих предприятий от уплаты единого социального взноса. Говорил А. Стоян
и о предстоящем увеличении количества бюджетных мест в высших учебных заведениях,
льготном ипотечном кредитовании.

Обсуждению социальных вопросов народный депутат посвятил и встречу с
партийными активистами и работниками бюджетной сферы в районном доме культуры.

По окончании рабочей поездки Александр Николаевич заявил: «Партия регионов –
это политическая сила, которая не просто дает обещания, но и выполняет их, как
убеждаются жители не только столицы, но и районных центров, поселков. Мы не боимся
ответственности и беремся за дело смело. Именно поэтому, несмотря на незначительные
сроки – всего 2 года, сегодня нам есть о чем говорить перед народом» (Александр Стоян:

http://byut.com.ua/news_region/11883.html
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«Время строить, а не разрушать!» // «СУМЫ ИНФО»
(http://sumyinfo.com/10224_aleksandr_stoyan_vremya_stroit_a_ne_razrushat_.html). – 2012.
– 26.07).

***

Народний депутат України, представник Президента України у Верховній Раді, член
Партії регіонів Юрій Мірошниченко 26 липня відвідав із робочою поїздкою Суми.

Політик оглянув Сумський обласний перинатальний центр, де ознайомився із ходом
виконання Національної програми Президента України «Нове життя», та разом із головою
Сумської облдержадміністрації Юрієм Чмирем привітав подарунковими наборами
25 сумських породіль.

Ю. Мірошниченко відзначив, що завдяки ініціативі губернатора Сумщини нині
реконструкція перинатального центру, запланована на 2013 р., завершується на рік
раніше. За його словами, держава знайшла та виділила кошти, адже побачила реальні
кроки Сумщини до модернізації сфери медичного обслуговування.

«Там, де є ініціатива, там і допомагаєш. Мені приємно допомагати тим, хто працює,
хто прагне досягти більшого, це надихає на роботу. Я їжджу багатьма регіонами України і
бачу, що є області, де дороге медичне обладнання, закуплене за державні кошти, стоїть
роками і навіть не розпаковується. На Сумщині все закуплене обладнання
використовується за призначенням. Знаю, що в медичні заклади Сумщини приїздять
жителі інших областей, оскільки тут є фахівці та обладнання. Голова області вибрав
правильний напрямок роботи – турбота про людей», – підкреслив народний депутат
Ю. Мірошниченко.

Як відзначив голова Сумської обласної організації Партії регіонів Ю. Чмирь, нині
Сумщина виходить за якістю медичного обслуговування у лідери.  «Цього року ми
відриваємо п’ять діагностичних центри – у Сумах, Конотопі, Шостці, Охтирці та Ромнах.
Ми прагнемо зробити рівний доступ людей до якісного безкоштовного медичного
обслуговування, працюємо на випередження і не чекаємо завтрашнього дня», – підкреслив
регіонал.

Окремо народний депутат приділив увагу одному із найбільших колективів
промисловості Сумщини –  «Сумському НВО ім.  М.  В.  Фрунзе».  Відвертий діалог
депутата із колективом дав змогу кожному присутньому збагнути реальний стан речей у
державі та отримати відповіді, що стоїть за політичними маніпуляціями.

«Партія регіонів – політична сила, яка взяла на себе відповідальність за стан справ в
Україні. І хоча наші колеги з опозиції критикують нас, інколи заслужено (будемо
говорити відверто),  інколи емоційно,  але все одно,  коли йдеться про вирішення
конкретних питань чи з тієї місцевості, яку вони представляють, чи з тієї галузі, вихідцями
якої вони є, вони йдуть до нас, і вони просять допомогти», – сказав регіонал.

Підсумовуючи свій робочий візит на Сумщину, народний депутат України
Ю.  Мірошниченко зауважив:  «Я вам скажу відверто:  я був у багатьох містах,  але таких
амбітних команд, таких амбітних цілей не всюди побачиш. По темпах розвитку, по
мобілізації, по об’єднанню зусиль…» (Представник Президента у Верховній Раді
зустрівся з медиками Сумського перинатального центру та робітниками НВО
ім. Фрунзе // XPRESS (http://xpress.sumy.ua/news/politics/4502). – 2012. – 26.07).

Тернопільська область

25 липня на Тернопільщині перебував народний депутат України, представник
об’єднаної опозиції, відомий журналіст Андрій Шевченко.

http://sumyinfo.com/10224_aleksandr_stoyan_vremya_stroit_a_ne_razrushat_.html
http://xpress.sumy.ua/news/politics/4502
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Саме про найболючіші проблеми сіла Рогачин Бережанського району, селища
Козова Козівського району та Велика Березовиця Тернопільського району під час зустрічі
з місцевими громадами розмовляв народний депутат.

У цих населених пунктах політик представив громадам свого однопартійця –
першого заступника голови ТОО ВО «Батьківщина» Володимира Бойка, як єдиного
кандидата від об’єднаної опозиції на мажоритарному виборчому окрузі № 165.  В.  Бойко
також взяв активну участь у розмові з людьми.

Основна проблема, яка об’єднала місцеву громаду с. Рогачин – обласна
адміністрація заявила про закриття школи.

«За кошт батьків школярів, багатьох інших місцевих жителів нам власноруч вдалося
зробити ремонт у школі,  встановити в приміщенні туалет,  щоб діти не бігали взимку на
вулицю. Запланували змінити вікна на метало-пластикові, а тут «як сніг на голову» нам
повідомляють, що школу закриють», – розповів сільський голова.

Порадившись з людьми, А. Шевченко та В. Бойко пообіцяли, що кожен докладе
зусиль, щоб школу не закрили.

«Як можна зрозуміти цього посадовця, який приймає рішення, не почувши, не
врахувавши думки людей, – обурився Шевченко. – На прикладі Лановецького району, де
моєму колезі народному депутатові Василеві Деревляному вдалося врятувати від закриття
дитячі садки, ми зробимо все, щоб не дозволити владі закрити вашу школу. За вашим
зверненням, ми зможемо підняти цю проблему не лише на місцевому рівні, але й на рівні
Міністерств».

За словами В. Бойка, який долучився до розмови, обласній партійній організації ВО
«Батьківщина» на чолі з Василем Деревляним дійсно вдалося відвоювати чимало
бюджетних установ (лікарень, амбулаторій, шкіл, бібліотек) від так званої оптимізації, яку
влада називає медичною та освітньою реформами. Від себе політик пообіцяв допомогти
селянам у проблемах (піднятих людьми) з рейсовим автобусом та відвернути закриття
школи. Важчим у вирішенні постало питання низької вартості молока, яку пропонують
селянам монополісти.

«У свій час в планах Юлії Тимошенко було відкриття кооперативів на селі, які б
створили здоровий ринок сільськогосподарської продукції з конкуренцією, без
посередників та, відповідно, нормальними цінами і для селян, які могли б здавати
продукт,  і для жителів міст –  покупців.  На жаль,  на цю,  як і багато інших хороших
ініціатив Юлії Володимирівни, не вистачило часу», – зазначив А. Шевченко.

Зате усі ці ініціативи, за його словами, включені до Програми об’єднаної опозиції,
яка обговорювалася країною протягом трьох місяців і 31 липня буде видана у кінцевій
редакції.

У Великій Березовиці місцевих жителів більше цікавили політичні перспективи для
України. На що А.Шевченко зазначив, що питання перспективи України залежить від
того, якою хочуть її бачити самі українці.

«Насправді є декілька речей, які нам важливо зрозуміти. По-перше, нам нав’язують,
що ці вибори не важливі і наш голос нічого не змінить.  Не вірте,  бо вашою байдужістю
користаються. По друге, влада запустила міф про те, що всі політики і всі політичні сили
одинакові. Проаналізуйте, пригадайте минуле, подивіться нашу Програму і ви зрозумієте,
що це не так.  І третє,  вони заговорили про потребу у нових політиках та третій силі,  але
яка насправді їх роль. У 2006 р. – третя сила Мороза – перейшла до Януковича, у 2007 р.
третя сила Литвина – перейшла до Януковича, 2010 р. – Тигипко, де він сьогодні…з
Януковичем.  І якщо ми зрозуміємо та зуміємо розвіяти ці три міфи,  що нав’язує нам
влада,  ми чітко зможемо вибрати «чорне»  або «біле»:  Україну Януковича або Україну
Тимошенко, третього немає», – резюмував народний депутат (Андрій Шевченко: Не
вірте тим, хто каже, що всі політики однакові // Сайт Політичної партії
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11889.html).
– 2012. – 26.07).

http://byut.com.ua/news_region/11889.html
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Харківська область

26 липня 2012 р. активісти Ізюмської міської організації Всеукраїнського об’єднання
«Свобода»  разом із ВО «Батьківщина»  пікетували сесію міської ради на захист
української мови від антиконституційних зазіхань творців закону «Про засади державної
мовної політики» та проти брехливих звернень від органів місцевого самоврядування до
Президента України.

Протестувальники переконані, що ухвалення законопроекту призведе до
невідворотної зміни статусу української мови як єдиної державної. Більше того, вони
стверджують, що окуповані «регіоналами» органи місцевого самоврядування силоміць
насаджують російську мову в україномовних районах Харківщини.

Активісти тримали державні та партійні прапори, а також плакати з написами,
спрямованими на захист української мови та проти антиукраїнської політики Януковича.

«Свобода» наголошує на недопустимості маніпулювання «мовним» питанням. Ми
категорично виступаємо проти такого політичного піару, адже очевидно, що цей ганебний
законопроект намагаються проштовхнути саме напередодні парламентських виборів. Ці
спроби не повинні і не можуть увінчуватися успіхом, поки на Харківщині ще лишилися
україномовні райони, як би агресивно проти нас не боролася русифікаторська політка
влади», – заявив голова Ізюмської міської організації ВО «Свобода» Артем Заїка.

Попри громадський спротив, рішенням, яке підтримали 33 голоси ПР та КПУ,
Ізюмська міська рада ухвалила звернення до Януковича з проханням підтримати та
підписати законопроект (На Харківщині протестують проти нахабного наступу на
мову //  Сайт ВО «СВОБОДА»  (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031617/).  –
2012. – 26.07).

***

«Я уверен, что на предстоящих парламентских выборах харьковчане поддержат
нашу команду – команду Партии регионов (ПР), представители которой выдвинуты в
семи мажоритарных округах Харькова и в семи мажоритарных округах Харьковской
области», – об этом заявил народный депутат Украины (фракция ПР) Дмитрий Святаш.

При этом он отметил, что не верит в формирование харьковского регионального
лобби, которое было бы представлено депутатами разных политических сил, потому что
всегда партийные интересы будут превалировать над территориальными «Но если
харьковчане проголосуют за ПР, то в этом случае интересы партийные и региональные
сойдутся – мы будем представителями одной фракции и будем избраны от одной
территориальной громады, – и тогда возможно мощное лобби, потому что у нас не будут
вступать в противоречие наши партийные интересы с интересами региона», – заявил он.

Он также заявил, что уверен, что в своей победе над другими кандидатами, которые
будут баллотироваться по мажоритарному округу № 170 (Московский район Харькова).
«Я не сомневаюсь в своей победе. Аллу Александровскую (Компартия) я знаю по
парламенту.  Я не могу ничего плохого сказать в ее адрес как личности,  но у нас с ней
разная идеология. Кроме того, Алла Александровна никогда раньше не появлялась в
нашем округе. О Лидии Авдеевой (кандидат от объединенной оппозиции. – «SQ») я
вообще никогда не слышал»,  –  отметил народный депутат (Тертышная Я. Депутаты-
харьковчане от разных политсил не смогут создать в новой Верховной Раде
харьковское лобби –  Д.  Святаш // Status Quo
(http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/27.07.2012/ya_uveren_chto_na_vyborah_harkovcha
ne_podderzhat_komandu_partii_regionov_dsvyatash/). – 2012. – 27.07).

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031617/
http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/27.07.2012/ya_uveren_chto_na_vyborah_harkovchane_podderzhat_komandu_partii_regionov_dsvyatash/
http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/27.07.2012/ya_uveren_chto_na_vyborah_harkovchane_podderzhat_komandu_partii_regionov_dsvyatash/
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***

Михаил Добкин считает, что в Харьковской области соперниками регионалов могут
быть только сами регионалы, поскольку достойной оппозиции им нет. Об этом он сказал
на конференции областной организации Партии регионов.

«Действия нашей областной администрации настолько убедительны, что местную
оппозицию мы просто сбросили в придорожную пыль, ей просто нечего предъявить
избирателям», – сказал Добкин.

Губернатор считает, что оппозиция ведет нечестную борьбу, в частности, что
касается языкового закона, и впереди власть ожидает еще много подобных вызовов. «На
каждую провокацию, каждую попытку внести раскол в страну мы дадим ответ, чтобы
показать истинную картину. Мы единственная мощная политическая сила, которая
способна это сделать. Мы поведем страну единственно возможным путем экономических
реформ», – сказал Добкин (Мы сбросили оппозицию в придорожную пыль – Добкин //
ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-93918.html). – 2012. – 28.07).

***

Харьковская облорганизация Партии регионов выдвинула 10 кандидатов в народные
депутаты.

Представил будущих кандидатов на партконференции председатель Харьковской
областной организации Партии регионов, глава обладминистрации Михаил Добкин.

«От Харьковской области мы предлагаем сегодня 10 человек, для того, чтобы съезд
(Партии регионов, который состоится 30 июля) семерых закрепил за одномандатными
избирательными округами, а троих мы рекомендуем в проходную часть списка», – сказал
Добкин.

Кандидатами в нардепы стали народные депутаты действующей Верховной Рады
Дмитрий Шенцев, Василий Грицак и Сергей Гусаров, первый замглавы Харьковского
облсовета Елена Олешко, депутаты Харьковского облсовета Дмитрий Добкин (брат
Михаила Добкина), Владимир Кацуба (экс-глава Дергачевской райгосадминистрации),
Евгений Мураев (глава Змиевской райгосадминистрации), Виктор Остапчук (начальник
ЮЖД), а также бывший главный санитарный врач Украины Александр Беловол и
гендиректор АО «УПЭК» Анатолий Гиршфельд.

При этом Добкин отказался уточнять, кто из перечисленных кандидатов будет
баллотироваться по мажоритарным округам, а кто пойдет по спискам.

Делегаты партконференции Харьковской областной организации Партии регионов
также поддержали семерых кандидатов в народные депутаты по мажоритарным округам
Харькова, выдвинутых городской организацией Партии регионов: народных депутатов
нынешней Верховной Рады Валерия Писаренко (округ № 168),  Ирину Бережную (округ
№ 169), Дмитрия Святаша (округ № 170), Ирину Горину (округ № 171) и Александра
Фельдмана (округ № 174), а также депутатов Харьковскогогородского совета –
председателя фермерского хозяйства «Кегичевское» Владимира Мисика (округ № 172) и
президента ОАО «Инвестиционно-строительная корпорация «Авантаж» Анатолия
Денисенко (округ № 173) (Губернатор Харьковщины Михаил Добкин выдвинул в
депутаты Верховной Рады Дмитрия Добкина // «NEWSru.ua»
(http://www.rus.newsru.ua/ukraine/28jul2012/bobchniskyy.html). – 2012. – 28.07).

Херсонська область

Как сообщает пресс-служба Херсонской областной организации ВО «Батьківщина»,
30 июля объединенная оппозиция на Всеукраинском съезде выдвинула своих кандидатов

http://www.polemika.com.ua/news-93918.html
http://www.rus.newsru.ua/ukraine/28jul2012/bobchniskyy.html
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в народные депутаты Верховной Рады Украины. В том числе стали известны кандидатуры
по мажоритарным округам в Херсонской области.

Согласно информации, избирательный округ № 182 (Суворовский и Днепровский
районы г. Херсона с прилежащими к ним населенными пунктами, кроме пригородных
поселков Степановка, Надднепрянское и Антоновка) будет представлять бизнесмен и
депутат Херсонского горсовета от «Фронта Змін» Алексей Урсуленко.

Избирательный округ № 183 (Комсомольский район г. Херсона и Белозерский район,
поселки Степановка, Надднепрянское, пгт. Антоновка) будет представлять лауреат
Национальной премии имени Тараса Шевченко 2006 года, поэт, Анатолий Кичинский. По
округу № 184 (г. Новая Каховка с населенными пунктами, Бериславский,
Великолепетихский, Великоалександровский, Высокопольский, Горностаевский,
Нововоронцовский районы) будет баллотироваться представитель «Батьківщини», врач
Великоалександровской райбольницы Юрий Терлецкий.

Округ 186 (Голопристанский, Каланчакский, Скадовский, Цюрупинский районы,
часть Чаплынского района) достался руховцу, депутату облсовета и директору
Скадовского агротехникума Ивану Гончарскому (Урсуленко и другие оппозиционеры
идут в нардепы // Інформаційне агентство «Херсонщина За»
(http://ksza.ks.ua/?p=9151). – 2012. – 30.07).

Хмельницька область

Голова Хмельницької ОДА Василь Ядуха втретє став головою Хмельницької
обласної організації Партії регіонів.

Так вирішили регіонали на партійній конференції Хмельницької обласної організації
Партії регіонів

«Ми – найпотужніша політична сила, – заявив Василь Ядуха. – Ми прийшли до
влади надовго. Тому, що ми робимо добрі справи для розвитку нашої держави. В єдності,
професійності, міцності духу, регіональному патріотизмі – в цьому наша сила. І наша сила
в найголовнішому: ми сказали – ми зробили».

В.  Ядуха є також і депутатом Хмельницької облради.  Що цікаво –  суміщати три
посади високопосадовцю закон не забороняє. На відміну від секретаря Хмельницької
міської ради бютівця Валерія Лескова, який очолював міську «Батьківщину» – принаймні,
таке рішення прийняв суд, до якого, до речі, звернулися однопартійці В. Ядухи (Партія
сказала «треба!»: Ядуха – кращий в Регіонах // Всім (http://vsim.ua/Новини-
Хмельницького/news/Партія-сказала-треба-Ядуха-–-кращий-в-Регіонах-
10238096.khmel). – 2012. – 27.07).

***

Під час розширеного засідання бюро Хмельницької міської партійної організації ВО
«Батьківщина» Хмельницької області та фракції Батьківщина у Хмельницькій міській
раді, яке відбулось 24 липня, розглянуто низку назрілих злободенних питань.

Серед інших на порядок денний було винесено питання про виключення з фракції
політичної партії ВО «Батьківщина» у міській раді 9 депутатів на підставі Положення про
депутатську фракцію політичної партії.

Учасники засідання заслухали голову фракції політичної партії ВО «Батьківщина»
Костянтина Чернелевського, який поінформував, що впродовж лютого – червня 2012 р.
депутати Хмельницької міської ради Олександр Кізляр, Олександр Кудінов, Валерій
Буяновський, Сергій Болотніков, Андрій Кветко, Леонід Шацило, Леонід П’янківський,
Світлана Мельник та Петро Перейма подали заяви про призупинення членства у фракції
політичної партії ВО «Батьківщина». Жодної мотивації в заявах щодо причин

http://ksza.ks.ua/?p=9151
http://vsim.ua/������-�������������/news/�����-�������-�����-�����-�-������-�-�������-10238096.khmel
http://vsim.ua/������-�������������/news/�����-�������-�����-�����-�-������-�-�������-10238096.khmel
http://vsim.ua/������-�������������/news/�����-�������-�����-�����-�-������-�-�������-10238096.khmel
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призупинення членства у фракції зазначено не було. На сесіях Хмельницької міської ради
заяви про призупинення членства у фракції вищезазначених депутатів було оголошено. З
часом депутати П. Перейма, Л. Шацило, Л. П’янківський, О.Кізляр, О.Кудінов,
В. Буяновський, С. Болотніков, А. Кветко, С. Мельник подали заяви про вступ до
депутатської групи «За добробут Хмельничан». Відповідно їх було виключено з лав
політичної партії ВО «Батьківщина».

Голова фракції також нагадав,  що відповідно до п.  4.3  Положення про депутатську
фракцію політичної партії ВО «Батьківщина»: «У разі систематичного (два і більше рази)
невиконання вимог, які ґрунтуються на програмних та організаційних засадах
депутатської фракції політичної партії ВО «Батьківщина», рішень, прийнятих фракцією, в
тому числі про солідарне голосування членів фракції «за» чи «проти» окремих проектів
рішень ради, депутат виключається з фракції.

Після обговорення зазначеного питання одностайним голосуванням учасники
розширеного засідання постановили:  на підставі п.  4.3  Положення про депутатську
фракцію політичної партії ВО «Батьківщина» виключити з фракції політичної партії ВО
«Батьківщина» зазначених депутатів.

Таку ж одностайність учасники розширеного засідання бюро Хмельницької міської
партійної організації ВО «Батьківщини» Хмельницької області та фракції Батьківщина у
Хмельницькій міській раді виявили у питанні про створення спільної депутатської групи
об’єднаної опозиції ВО «Батьківщина» у Хмельницькій міській раді. З цього питання було
вирішено: депутатам фракції політичної партії ВО «Батьківщина» увійти у депутатську
групу об’єднаної опозиції «Батьківщина», а демократично налаштованим депутатам
запропонувати приєднуватись до групи (Вирішено створити спільну депутатську групу
об’єднаної опозиції «Всеукраїнського об’єднання «Батьківщина» у Хмельницькій
міській раді // Хмельницька міська рада, виконавчий комітет: Офіційний сайт
(http://www.khmelnytsky.com/index.php?option=com_content&view=article&id=12211:2012-
07-27-14-25-59&catid=189:2010-02-15-10-41-41). – 2012. – 27.07).

Черкаська область

Трудовий колектив Пальмірського РТП Золотоніського району Черкаської області
схвалив Передвиборну платформу Комуністичної партії України і підтримав рішення
Черкаської обласної організації Компартії України по висуненню свого земляка,
Костогриза Івана Івановича, кандидатом в народні депутати України по Канівському
виборчому округу №197, донедавна вчителя-методиста Вознесенської ЗОШ I-III ступенів,
відмінника народної освіти України, кавалера ордена Трудової Слави III ступеня СРСР.
Декого з присутніх на зборах Іван Іванович навчав у школі і навіть був класним
керівником, тому особливих рекомендацій його кандидатура не потребувала, бо всі добре
знають: за справедливість він уміє постояти і, давши слово, не підведе (Робітники
підтримують комуністів // Официальный сайт Коммунистической партии Украины
(http://www.kpu.ua/robitniki-pidtrimuyut-komunistiv/). – 2012. – 30.07).

Чернівецька область

«Ми, на відміну від наших опонентів, яким немає що сказати людям, спілкуємося з
буковинцями безпосередньо, в режимі живих зустрічей, і саме таким чином успішно
вирішуємо проблеми наших краян», – цитує слова голови ОДА Михайла Папієва прес-
служба ОДА.

http://www.khmelnytsky.com/index.php?option=com_content&view=article&id=12211:2012-07-27-14-25-59&catid=189:2010-02-15-10-41-41
http://www.khmelnytsky.com/index.php?option=com_content&view=article&id=12211:2012-07-27-14-25-59&catid=189:2010-02-15-10-41-41
http://www.kpu.ua/robitniki-pidtrimuyut-komunistiv/
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Також прес-служба пише, що М. Папієв закликав очільників опозиції вчитися вести
діалог з мешканцями Буковини особисто, а не з допомогою політичних заяв.

Говорячи про активізацію політичних сил в області напередодні старту
парламентського виборчого процесу, М. Папієв звернув увагу на застосування
опонентами провладної Партії регіонів, яку він очолює на Буковині, брудних
політтехнологій:  «Людям телефонують начебто від імені Партії регіонів,  запрошують на
міфічні заходи та роздачу продуктів. Хочу публічно підкреслити, що обласна організація
Партії регіонів у Чернівецькій області не планує працювати з виборцями через
посередництво телефонних технологій, тому такі дзвінки прошу сприймати як політичні
провокації проти партії влади».

Тим часом фронтовики відкидають звинувачення влади. Кажуть, що такі заяви
очільників краю викликають перестороги. Бо складається відчуття, що влада вже знає
результати виборів.  І вже використовує адміністративний ресурс для потрібного їм
результату (Папієв про вибори, Яценюка та фронтовиків // Час
(http://www.chas.cv.uaindex.php?newsid=6246/). – 2012. – 26.07).

***

27 липня 2012 р. на вимогу опозиційних фракцій у Чернівецькій обласній раді
відбулася позачергова сесія. Основним питанням порядку денного було ухвалення
звернення до Президента України щодо неприпустимости підписання законопроекту «Про
засади державної мовної політики».

Під час розгляду проекту звернення до Президента України про неприпустимість
підписання законопроекту «Про засади державної мовної політики», провладні депутати
кілька разів намагалися протиснути власні проекти звернень, які не відповідають позиції
буковинської громади.

Під час поіменного голосування жоден із депутатів від Партії регіонів не підтримав
проект звернення на захист української мови.

Як зазначив керівник фракції Всеукраїнського об’єднання «Свобода» у Чернівецькій
обласній раді Назар Горук, сьогодні в стінах буковинського парламенту депутати від
Партії регіонів фактично схвалили плани знищення української мови в Україні.

«Регіонали» посягнули на найсвятіше для кожного українця – нашу мову.
Намагаючись приховати свою антиукраїнську сутність за різноманітними популістськими
гаслами, вони зрадили Україну.

Я сподіваюся, що після цього голосування кожен зрозуміє – для Партії регіонів
Україна, українська мова, українська культура є порожніми словами. Вони
використовують нас як дешеву робочу силу задля свого збагачення. Я не уявляю, як ці
люди зможуть пояснити своїм дітям те, що вони власними руками нищили Україну», –
підкреслив Н. Горук (У Чернівецькій області «регіонали» виступили за знищення
української мови // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031643/). – 2012. – 27.07).

Чернігівська область

28 июля 2012 г. состоялось заседание бюро Черниговского обкома Компартии
Украины, где были раасмотрены следующие вопросы: оработе Новгород-Северского и
Прилукского райкомов партии по осуществлению проекта «Реестр партии»; о результатах
работы партийных комитетов области по обеспечению уплаты коммунистами членских
партийных взносов в І-м полугодии 2012 г.; об итогах обсуждения проекта Предвыборной
платформы Компартии Украины; об уполномоченных лицах партии в избирательных
округах, кандидатурах членов избирательных комиссий, доверенных лиц кандидатов в

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031643/
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народные депутаты Украины от областной организации Компартии Украины; о созыве
очередного объединенного пленума обкома Компартии Украины и контрольно-
ревизионной комиссии областной парторганизации.

Информировали по вопросам повестки дня секретари обкома КомпартииУкраины:
В.А. Лещенко, Л.М. Климкович, А.Е. Добровенко, В.И. Губарь.

С информацией выступили: С.А. Сергиенко и С.И. Каленюк, первые секретари
Новгород-Северского и Прилукского РК КПУ.

По обсуждаемым вопросам приняты соответствующие постановления (В
Черниговском обкоме Компартии Украины // Официальный сайт Коммунистической
партии Украины (http://www.kpu.ua/v-chernigovskom-obkome-kompartii-ukrainy/). – 2012.
– 30.07).

Партійні акції, заходи

26 липня 2012 р. в Києві біля Адміністрації Президента Всеукраїнське об’єднання
«Свобода»  провело акцію проти приїзду в Україну російського шовініста Ґундяєва,
відомого як «патріарх Кіріл».

Варто зазначити, що попередньо акцію планували біля Києво-Печерської лаври,
однак суддя Катющенко В. П. з Окружного адміністративного суду Києва заборонив
проводити акції біля цієї та решти церков з 26 по 28 липня «відповідно до програми візиту
Святійшого Патріарха Московського і Всієї Русі Кирила»  (постанова № 2а-
10194/12/2670). Аргументував він своє рішення… указом Президії Верховної Ради СРСР
«Про порядок організації і проведення зборів... в СРСР» від 28.07.1988 р.!

Націоналісти тримали в руках плакати з написами «Гундяев, ты кто такой? Давай до
свидания!», «Геть російський імперіалізм!», «Кіріл – патріарх за сталінсько-гебістським
каноном!» і скандували «Геть російських окупантів! Геть російських холуїв!», «Геть
московський імперіалізм!», «Геть московського попа!»

Під час виступу голова Київської міської організації Андрій Іллєнко, зокрема,
зазначив:  «Якщо чинна в Україні влада російських холуїв буде і далі забороняти мирні
акції протесту – у найближчому майбутньому вони отримають немирні акції!» (У Києві
провели акцію проти приїзду шовініста Кіріла (Ґундяєва) // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031608/). – 2012. – 26.07).

***

«А вам «слабо» прожити на 530 грн?» Під таким гаслом пройшла акція у Кривому
Розі 26 липня 2012 р. Організатором події став криворізький осередок ВО «Свобода».

Учасники вийшли до будівлі Криворізької міської ради, аби висловити протест
проти внесення змін до порядку проведення нарахування індексацій для населення; ці
зміни одразу вдарили по кишенях студентів, скоротивши більш ніж для двох третин
студентства стипендії до 530 грн.

Протестувальники вигукували «Табачника на палю!», «Владі – ганьба!» та інші.
За годину учасники акції долучилися до пікету на захист української мови, що

розпочався пізніше. На мітингу, що відбувся після закінчення пікетування, виступили
голова молодіжної організації Криворізької «Свободи» Євген Гайда та член молодіжної
організації студентка Тетяна Соловйова. Націоналісти закликали не довіряти пустим
словам і обіцянкам владної верхівки та боротися за свої права.  Свободівка розповіла про
особливості нарахування стипендій і те, як на це впливають ухвалені зміни.

http://www.kpu.ua/v-chernigovskom-obkome-kompartii-ukrainy/
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«Спочатку вони підвищили пенсійний вік, потім забрали пільги у чорнобильців та
афганців, загарбали стратегічно важливі підприємства України. Тепер в них дійшли руки і
до нас – студентів.

Саме нам доведеться відновлювати Україну після їхньої мародерської політики,
спрямованої на деморалізацію й залякування населення. Ми – майбутнє України! Не дамо
їм знищити себе!» – зазначила Т. Соловйова (У Кривому Розі відбулась акція «А вам
«слабо» прожити на 530 грн?» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031642/). – 2012. – 27.07).

***

27 липня 2012 р. на Театральному майдані Тернополя відбулося представлення акції
«Україна – проти Януковича». У заході взяли участь депутати обласної ради, активісти
різних політичних сил опозиційного табору, голови громадських організацій та активні
громадяни. Слово мав також голова Тернопільської міської організації ВО «Свобода»,
депутат обласної ради Роман Навроцький.

«Сьогодні для держави настає ключовий момент в її новітній історії. Настав час,
коли українці повинні виходити на вулиці і висловлювати свою позицію за допомогою
мітингів та протестів. Окупаційна злочинна влада показала, що вона діє тільки методом
залякування, тиску та переслідування. Усі обіцянки «покращення життя» вже сьогодні
стали реальністю тільки для олігархів, злочинців та корупціонерів. Мовчанню людей
настає край і вони починають виходити на вуличні протести. Усі проблеми, які розділяли
Україну на Схід та Захід, зникли, і маніпуляції вже не проходять, адже режим Януковича
зумів об’єднати людей проти себе. Спільна біда та злидні об’єднали суспільство й люди
починають боротися проти влади Януковича та його кримінального оточення.

Саме вчора з метою повалення диктатури Януковича, ліквідації наслідків його
правління та недопущення реваншу режиму кримінальної окупації, задля встановлення
справедливості та захисту української ідентичності Всеукраїнське об’єднання «Свобода»
та об’єднана опозиція ВО «Батьківщина» домовилися про формат участі в парламентських
виборах, взаємне непоборювання у виборчій кампанії, взаємодію у забезпеченні чесності
виборів і співпрацю у Верховній Раді VII скликання. Це свідчить про те, що політики
відкинули власні амбіції і починають справді спільну боротьбу проти злочинного
режиму», – зазначив у своєму виступі Р. Навроцький (У Тернополі відбулося
представлення акції «Україна – проти Януковича» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031646/). – 2012. – 27.07).

***

28 липня 2012 р. в день пам’яті Святого Рівноапостольного Великого князя
Київського Володимира та річниці Хрещення Київської Руси–України, Українська
Православна Церква Київського Патріархату провела традиційний Хресний хід від Свято-
Володимирського патріаршого кафедрального собору до пам’ятника Святому
Володимиру. У заході взяли участь кількадесят тисяч вірян.

Цьогоріч церква закликала доєднатися до Хресного ходу тих, хто воліє бачити в
Україні єдину Помісну Православну Церкву,  хто не згідний з тим,  що Україна –  це
«Малороссія», а Київ – «южная століца русскава православія».

Акція проходила під гаслами:  «Київ –  наш другий Єрусалим!»,  «Дніпро –
український Йордан, Володимир – наш Великий князь і Хреститель!», «Україні – Єдину
Помісну Православну Церкву!»

Лідер Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Олег Тягнибок, який разом з
побратимами взяв участь у Хресному ході, зазначив: «Десятки тисяч українців прийшли
сьогодні на хід,  організований Київським Патріархатом,  і заледве декілька сотень людей

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031642/
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зігнали на богослужіння до патріарха Кіріла Ґундяєва. Це свідчить про те, що українці
добре розрізняють українське православ’я і московське «кривославіє», яке завжди було
інструментом національного та соціального гноблення.

Жменька представників окупаційного режиму вишикувались на поклін до Кіріла.
Натомість,  тисячі українців,  які вийшли засвідчити свою не лише релігійну,  але й
національну позицію,  демонструють,  наскільки велика прірва в Україні між нацією та
олігархічним режимом Януковича.

Нинішній Хресний хід – це демонстрація віри українців у своє майбутнє. Очевидно,
московська церква,  яка конає в агонії і стрімко втрачає позиції в Росії,  де мусульмани
швидко стають релігійною більшістю, відчайдушно намагається закріпитися на території
України. Однак зрозуміло й інше – щорічні вояжі московського патріарха в Україну
мають не просто нульовий, а зворотній ефект, бо громада сама може переконатися – хто в
час кризи жирує і оточений царськими почестями, а хто йде разом зі своїм народом, зі
своєю паствою».

Лідер «Свободи» закликав також усіх присутніх доєднатися до акції «Наша мова –
наша свобода!», яка відбудеться у понеділок біля Верховної Ради України (Олег Тягнибок
із побратимами взяв участь у Хресному ході пам’яті Святого Рівноапостольного
Великого князя Київського Володимира // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031655/). – 2012. – 28.07).

***

30 июля XIV съезд Партии регионов решил, что главными политическими задачами
ПР в ходе избирательной кампании должны стать убедительная победа на выборах
народных депутатов Украины 28 октября 2012 г. и обеспечение прозрачности
избирательного процесса.

Прежде всего в решении говорится о неуклонном выполнении законодательства и
обеспечении прозрачности избирательного процесса. Отмечается, что одной из главных
задач Партии регионов также является защита результатов народного волеизъявления и
недопущения его фальсификации. Кроме того, согласно решению съезда Политсовету
Партии регионов вместе с региональными партийными организациями необходимо
обеспечить активное участие в избирательной кампании партийного актива, депутатов
местных советов от Партии регионов, а также обратить особое внимание на реализацию
ими наказов избирателей.

XIV съезд Партии регионов принял решение о проведении второго этапа XIV съезда
ПР.  Политсовету Партии регионов было поручено созвать II  этап XIV  съезда ПР,  где
должна быть проанализирована деятельность кандидатов в народные депутаты Украины,
включенных в избирательный список Партии регионов, и кандидатов в народные
депутаты Украины от партии, зарегистрированных в одномандатных избирательных
округах. А также применить механизмы реагирования относительно кандидатов, которые
нарушают Устав партии и своей деятельностью наносят вред репутации Партии регионов.

Так,  в ходе съезда была озвучена лишь первая пятерка списка Партии регионов на
парламентских выборах.

При этом оставшиеся 220 кандидатов от Партия регионов по одномандатному округу
и 225 – по многомандатным округам остались неизвестны.

Виборчий список Партії регіонів очолив Прем’єр Микола Азаров. Про це повідомив
лідер фракції Партії регіонів Олександр Єфремов.

Друге місце отримала співачка Таїсія Повалій, третє – віце-прем’єр Сергій Тігіпко,
четверте – секретар РНБО Андрій Клюєв, п’яте – Єфремов, шосте – Ірина Акімова
(Главными политическими задачами на съезде определено обеспечение прозрачного
избирательного процесса и убедительной победы Партии регионов // Официальный
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сайт Партии регионов (http://partyofregions.org.ua/news/5016e076c4ca42cc44000237).  –
2012. – 30.07); (Азаров очолив список Партії регіонів // Українська Правда
(http://www.pravda.com.ua/news/2012/07/30/6969826/). – 2012. – 30.07).

***

У Києві розпочав свою роботу XI  з’їзд (ІІ етап)  партії Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина».

Роботу з’їзду відкрив перший заступник голови партії, керівник Центрального
виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина» Олександр Турчинов.

На з’їзді присутні понад 3,5 тис. людей з усіх областей України.
На з’їзді планується затвердити передвиборчу програму «Справедлива держава,

чесна влада, гідне життя». Також на порядку денному питання про висування кандидатів у
народні депутати в одномандатних виборчих округах та в загальнодержавному
багатомандатному виборчому окрузі на виборах 28 жовтня 2012 р.

У президію з’їзду входять: голова партії «Батьківщина» Юлія Тимошенко, перший
заступник голови партії Олександр Турчинов, заступник голови партії Ярослав Федорчук.

Також до президії входять члени Ради об’єднаної опозиції Арсеній Яценюк,
В’ячеслав Кириленко, Ірина Луценко, Сергій Соболєв і Борис Тарасюк.

Учасники з’їзду об’єднаної опозиції одноголосно затвердили передвиборчу
програму «Справедлива держава, чесна влада, гідне життя», з якою опозиція йде на
вибори.

Як повідомив голова Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина» Арсеній Яценюк,
передвиборча програма включає в себе першочергове ухвалення вісімдесяти
законопроектів, які радикально змінять українську політику та економіку.

За словами Яценюка, ці зміни дозволять контролювати голосування депутатів у
парламенті; дадуть можливість контролювати президента та відправити його у відставку.

«Наше завдання у економіці – створення робочих місць, спрощена система
оподаткування, підняття соціальних стандартів, мінімальних виплат тощо», – повідомив
Арсеній Яценюк (Розпочався з’їзд Об’єднаної опозиції «Батьківщина» // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11904.html). – 2012. – 30.07).

***

30 липня в Києві відбулися ХХІ Всеукраїнські Збори Народного Руху України,
участь у котрих взяли кілька сотень делегатів з усіх регіонів України.

Під час з’їзду було обговорено низку питань, зокрема, щодо висування кандидатів у
народні депутати в одномандатних виборчих округах.

Також учасники Зборів затвердили пропозиції щодо кандидатів у народні депутати
України від НРУ до виборчого списку об’єднаної опозиції ВО «Батьківщина».

В підсумку делегати ХХI з’їзду розглянули і затвердили низку політичних заяв,
зокрема, такі як:

Звернення до українського народу щодо всеукраїнської акції «Україна проти
Януковича»;

Заява «Щодо наміру «легітимізувати» законопроект «Про засади державної мовної
політики»;

Заява «Щодо новітніх загроз національній безпеці України».
Після закінчення першої частини Зборів частина учасників відвідала з’їзд об’єднаної

опозиції «Батьківщина» (Відбулися ХХІ Всеукраїнські Збори НРУ // Oфіційний сайт
Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/vidbulisja-khkhi-
vseukrajinski-zbori-nru.html). – 2012. – 30.07).
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***

«Замало віддати свої голоси за опозицію. Важливо активно долучатися до захисту
цього голосування. Усім зрозуміло: ці політики так просто владу не віддадуть. І ніяка
Європа, ніяка демократична спільнота не зможе їх змусити віддати насиджені крісла. Їх до
цього змусить лише наша рішуча дія.  У нас немає сумнівів,  що влада вдаватиметься до
фальсифікацій, провокацій і відвертої брехні, щоби втриматися після 28 жовтня». Про це
заявив голова Київської міської організації ВО «Свобода» Андрій Іллєнко 30 липня під
час акції протесту «Наша мова – наша свобода».

Наголошую: треба бути готовими не лише проголосувати та правильно проагітувати
родину та друзів,  але після 28  жовтня вийти на вулицю і змести цю банду олігархів та
брехунів, які хочуть вкрасти наш вибір, які думають, що можуть закатати в асфальт того,
кого не купиш за гречку. Це ми їх закатаємо в асфальт, це ми будемо їх судити, проводити
люстрацію, це ми повернемо народу власність, яку вони вкрали; це ми повернемо нарешті
гідність, мову і керуватимемо в цій державі відповідно до українських інтересів. І
впевнений, ми переможемо».

Під час акції протесту «Наша мова – наша свобода» активісти провели символічний
трибунал. На огорожі навпроти центрального входу до парламенту повісили опудала
Януковича, Литвина, Колєснічєнка та Мартинюка, котрі ініціювали і провели ухвалення
українофобського законопроекту про двомовність.

Під опудалом Януковича табличка:  «Я вбивав український народ»,  під опудалом
Литвина напис «Я торгував національними цінностями», під Мартинюком – «Я займався
політичною проституцією», під Колєснічєнком – «Я зрадив український народ».

Рух по вулиці Грушевського перекритий. Кількість мітингувальників становить
5 тис., їхня чисельність постійно зростає. Міліція стоїть під стінами Верховної Ради.
«Беркут» – у повній амуніції.

Учасники акції – активісти ВО «Свобода», об’єднаної опозиції ВО «Батьківщина» та
прості громадяни –  скандують гасла:  «Разом –  сила!»,  «Зека геть!»,  «Революція!».
Тримають плакати із написами «Наша мова – наша свобода».

Перед учасниками акції виступив голова ВО «Свобода» Олег Тягнибок. Він
зазначив: «Лише тиск українців не дав режиму знищити українську мову. Рішенням щодо
незаконного протягнення у Верховній Раді українофобського закону Колєснічєнка –
Ківалова, яким фактично знищується українська мова, режим фактично виніс собі вирок.

Те, що сьогодні українофоби під час позачергової сесії побоялися винести «мовний»
законопроект на розгляд, свідчить про одне – влада боїться тисяч українців, які прийшли
до Верховної Ради висловити своє несприйняття і готовність чинити спротив проти дій
режиму.

Завдання усіх опозиційних політичних сил України під час виборів – не лише
агітувати за власних кандидатів та програми, а рішуче боротися за захист українських
традицій, українських цінностей, української ідентичності. Наше завдання здобути
українцям владу, повернути вкрадену власність, захистити українську гідність. Ні наші
прихильники, ні наші вороги не мають сумніватися в тому, що в цій боротьбі у
націоналістів не здригнеться рука змінити все на користь українців» (Андрій Іллєнко:
Тільки наша рішуча дія може змести владу відморозків // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031667/). – 2012. – 30.07).

***

28 липня на Соборній площі черкаські активісти громадського руху «ЧЕСНО»
провели акцію «Тест твого депутата». Її мета – спонукати людей до усвідомленого
голосування на парламентських виборах.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031667/
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Активісти роздавали спеціальні листівки, пропонуючи людям протестувати
народних обранців на те, чи гідні вони представляти інтереси народу у парламенті.

Проте, протягом усієї акції було роздано лише близько десяти листівок.
«Зараз неймовірна спека, в центрі міста нікого немає. Ми просили перенести акцію

на будній день, але у Києві вирішили, що вона має відбутися у суботу. Про неї дізналися
лише позавчора», – розповідає учасник руху «ЧЕСНО» Назар Обідзінський.

У організаторів також виникли проблеми із наметом, який вони не змогли розкласти.
Подібні акції відбулися по всій Україні (Тушка, корупціонер чи брехун? У Черкасах
тестували депутатів //  ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/9204-tushka-
koruptsioner-chi-brehun-u-cherkasah-testuvali-deputativ). – 2012. – 30.07).

Громадські організації у підтримці партій

26 липня 2012 р. у Тернополі відбулася презентація результатів незалежного
дослідження рухом «ЧЕСНО» чинних народних депутатів на відповідність критеріям
доброчесності. Участь у круглому столі взяли ініціатор руху «ЧЕСНО» Олег Рибачук,
регіональний координатор руху в Тернополі Юрій Лотоцький, експерти. Єдиними
представником з усіх політичних сил Тернопільщини був голова Тернопільської облради,
керівник обласної організації ВО «Свобода» Олексій Кайда.

Під час зустрічі учасники руху «ЧЕСНО» представили результати першого етапу
громадського аудиту кандидатів у депутати. Завдяки новітньому он-лайн інструменту –
«ЧЕСНОМЕТРу» – кожен виборець зможе ознайомитися з особистими сторінками чинних
депутатів щодо їх відповідності критеріям «ЧЕСНО».

Також під час зустрічі присутні обговорили виклики та завдання майбутнього
парламенту.

Круглий стіл «ЧЕСНИЙ аудит народних депутатів» покликаний започаткувати
конструктивний діалог громадянського суспільства з Тернопільським політикумом щодо
якості кандидатів, які потраплять до партійних списків, та кандидатів-мажоритарників, що
братимуть участь у парламентських виборах (Олексій Кайда єдиний серед
тернопільських політиків взяв участь у презентації результатів незалежного
дослідження руху «ЧЕСНО» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031618/). – 2012. – 26.07).

***

Українські громадські організації та діячі культури гуртуються, шукаючи шляхи
боротьби з «неправомірними діями»  чинної влади.  У 25  липня під час відео-прес-
конференції «Як я можу врятувати Україну?» експерти з Києва та семи регіонів України
уже дійшли згоди щодо кількох варіантів. Серед них – акції «Навчи друга розмовляти
українською», «Український народний університет» та «Не купуй!». Активісти
переконані: перемогу над чиновниками може гарантувати тільки єдність людей,
позитивність ідей та поширення таких заходів по всій території України.

Громадські активісти та діячі культури не на жарт стурбовані ситуацією, яка наразі
склалася в Україні. Головний закид чиновникам – наступ на мову. Однак увага
звертається і на інші проблеми, зокрема відбирання пільг.

Ініціатор Всеукраїнського комітету захисту української мови Олесь Доній заявив, що
боротися треба спільно. Адже наразі ініціативи чималої кількості українських
громадських організацій правильні, однак хаотичні, що не дозволяє ефективно
протистояти «антикультурній владі, яка провокує розкол країни», зазначає активіст.

http://procherk.info/news/7-cherkassy/9204-tushka-koruptsioner-chi-brehun-u-cherkasah-testuvali-deputativ
http://procherk.info/news/7-cherkassy/9204-tushka-koruptsioner-chi-brehun-u-cherkasah-testuvali-deputativ
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031618/
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На його думку,  тільки великі структури на кшталт польської «Солідарності»  та
балтійських народних фронтів 1980-х років можуть наразі змінити ситуацію.  Окрім того
Олесь Доній наголошує, що ідеї та програми повинні бути позитивними.

«Перша програма – «Навчи друга розмовляти українською». І тут – безкоштовні
курси української мови. Ми показуємо, що серед російськомовного населення у нас є
друзі. Ми просто хочемо підвищити їхній культурний рівень. Друга – «Український
народний університет». Для того, щоб вчити української мови, краще показати всю вагу
української культури. Тобто лекції з історії, культурознавства, літературознавства. І
погодились найбільш провідні українські інтелектуали: Брюховецький, Маринович, – не
просто одноразово прийти, а їздити по всій Україні», – говорить О. Доній.

Водночас заступник голови громадської організації «Спільна справа» Олексій
Кляшторний зауважує: єдиного ефективного засобу боротьби проти чинного режиму
наразі немає, тому підтримувати варто кожну ініціативу. У зв’язку з цим рух розпочав
акцію «Не купуй!», спрямовану проти депутатів, що голосували за мовний законопроект,
та мають власний бізнес в Україні. За словами активіста, лише на ринку ці політики
поводять себе як патріоти, адже прагнуть матеріальної вигоди.

«Ми зробили першу версію з десяти брендів (але їх буде набагато більше)  тих,  хто
були обрані переважно за виборчим списком Блоку Юлії Тимошенко, потім увійшли до
фракції Партії регіонів. Ми всі знаємо Баграєва, картка якого голосувала, – «Radio Rocks»,
радіо «Мелодія». «Гаврилівські курчата» належать пану Сігалу. Коли ми віддаємо свою
кревну копійку за ці товари, ми не поважаємо себе», – говорить О. Кляшторний.

До каталогу так званих «українофобських торгових марок» також потрапили
«регіонали» Станіслав Березкін, Андрій Варевський, Таріел Васадзе, Степан Глусь, Юрій
Полунєєв та Олександр Фельдман.

Однак суттєвої загрози для власного бізнесу у такій боротьбі депутати не вбачають.
«Головна мета будь-якого політика, який є громадянином своєї держави і вболіває за

державу, щоб в державі було якомога більше робочих місць і щоб ці компанії виробляли
якомога якісніший і дешевший продукт. Бізнес має підтримувати політику, а політика маж
підтримувати владу. Тому, якщо в когось є розум бойкотувати, то хай бойкотує – це шлях
до знищення власного виробника, геноциду власної держави і власного народу», – заявив
у коментарі Радіо Свобода регіонал Євген Сігал.

Водночас він пояснює, що свій голос за мовний закон віддав, бо «Україна нічим не
гірша за Швейцарію», де нині є 4 офіційні мови.

Наразі ж у пошуках шляхів порятунку України беруть участь експерти з
Дніпропетровська, Києва, Львова, Одеси, Сімферополя, Сум, Харкова та Херсона. Серед
них зокрема письменники брати Капранови, Василь Шкляр, Ірена Карпа, журналіст
Андрій Куликов та інші (Громадськість рятує Україну: владі погрожують бойкотом //
Замкова гора (http://zamkova.info/topnews/13522-gromadskst-ryatuye-ukrayinu-vlad-
pogrozhuyut-boykotom.html). – 2012. – 26.07).

***

Івано-Франківська обласна організація «Комітет виборців України» звернулася до
політичних партій з пропозицією провести безкоштовні тренінги для їхніх спостерігачів та
дільничних комісій. Про це 26 липня на прес-конференції заявив голова ОО «КВУ» Юрій
Лисюк.

«Оскільки багато говориться про те, що вибори будуть нечесними
сфальсифікованими, буде багато порушень, влада всіх купить і таке інше. Ми пропонуємо
політичним силам, кандидатам виділити якусь кількість людей для того, щоб вони
пройшли в нас навчання, – повідомив Лисюк. – Ці навчання ми будемо проводити за
однією методикою і за одним стандартом,  власне для того,  що коли в день голосування
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відбуватимуться спостереження і почнеться робота членів комісій, вони могли
використовувати один шаблон знань, щоби однаково оцінювати результат виборів».

За його словами, ОО «КВУ» готова навчити по 10–15 людей від кожної партії
(«КВУ» вчитиме спостерігачів та членів виборчих комісій // Галицький кореспондент
(http://www.gk-press.if.ua/node/7191). – 2012. – 26.07).

***

Біля 30 небайдужих молодих людей, зорганізованих через соціальні мережі,
прийшли 27 липня під стіни офісу Партії Регоінів в Івано-Франківську протестувати проти
спроб проштовхнути законопроект «Про засади державної мовної політики» у Верховній
Раді.

Своєрідною візиткою акції стало використання масок Гая Фокса. Кожен з активістів
вирішив залишитись невідомим і закрив обличчя маскою відомого кіногероя.

Франківські активісти намагались розмістити на фасаді офісу міської організації ПР
напис «Офіс зрадників інтересів України». Однак це їм так і не вдалось. Натомість, надпис
знайшов собі місце на бруківці при вході в приміщення. Також молодь підписала
звернення до нардепів із закликом не допустити порушення прав українців і виправити
свою помилку.

За словами активістів, пікет спрямований на те, щоб дати зрозуміти і Президенту і
депутатам Верховної Ради, що протягнули цей закон, одну істину: проблема з мовами в
Україні є надуманою. Російська мова не потребує захисту. «Потрібно чітко усвідомити,
що цей закон послаблює позиції української мови, а це, в свою чергу, ставить під загрозу
нашу самобутність та національну ідентифікацію», – говорить івано-франківський
голодувальник, один з учасників молодіжної ініціативи «Український дім. Івано-
Франківськ» й один із організаторів акції Микола Гавриляк.

Словесну атаку пікетувальників прийняв на себе голова міської організації Партії
регіонів Богдан Федьків.  Він взяв звернення,  яке підписали молодіжні активісти,  і
пообіцяв передати його керівництву партії під час з’їзду в Києві 30 липня.

Саму ж акцію місцеві «регіонали» назвали звичним явищем притаманним
демократичній державі. «Така акція є нормальним явищем, адже громадяни мають повне
право висловлювати свою точку зору стосовно того, що відбувається в державі. Це
означає, що в Україні є демократія, доки ці люди мають змогу вільно ходити по вулицях і
висловлювати свої думки», – прокоментував ситуацію Б. Федьків.

Загалом же, протест є частиною Всеукраїнської попереджувальної акції ініційованої
Всеукраїнським громадянським рухом «Український Дім», який створений колишніми
голодувальниками та громадськими активістами з усієї країни (У Франківську молодь
пікетувала офіс Партії Регіонів // Фirtka.if.ua
(http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23670). – 2012. – 27.07).

***

Комитет избирателей Украины по результатам долгосрочного наблюдения за
подготовкой к парламентским выборам отмечает, что на сегодняшний день не исправлены
недочеты в Законе «О выборах народных депутатов Украины», в отдельных случаях
наблюдаются случаи давления на кандидатов и их бизнес и прямой подкуп избирателей

Согласно отчету КИУ, Закон «О выборах народных депутатов Украины» содержит
ряд недочетов в части определения оснований для отказа в регистрации кандидатов,
организации голосования, подсчета голосов и установления итогов голосования в
заграничном избирательном округе, то есть на зарубежных избирательных участках.

«Принятый парламентом 5 июля 2012 г. в первом чтении и в целом Закон «Об
особенностях обеспечения открытости, прозрачности и демократичности выборов

http://www.gk-press.if.ua/node/7191
http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23670
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народных депутатов 28 октября 2012 года», которым предусмотрено осуществление
видеофиксации хода голосования и подсчета голосов на обычных избирательных участках
в случае подписания Президентом Украины существенно не повлияет на прозрачность
голосования и подсчета голосов на участках, однако еще больше усилит уровень
несогласованности законодательства, регулирующего порядок проведения выборов в
Украине», – отметили в КИУ.

В то же время, Комитет избирателей Украины обращает внимание на отдельные
случаи давления на кандидатов, связанный с ними бизнес и СМИ, которые были
зафиксированы в ряде регионов, и рекомендует ограничение участия чиновников в
предвыборной кампании.

Среди позитивных тенденций в КИУ называют обнародование некоторыми
партиями информации о кандидатах, однако отмечают, что в целом подготовка к
выдвижению кандидатов в общегосударственном округе осуществляется закрыто.

Особую обеспокоенность, по заключению КИУ, вызывают случаи прямого подкупа
избирателей, которые начинают фиксироваться в отдельных регионах (КИУ: В
преддверии выборов в Украине давят на кандидатов и подкупают избирателей //
Комментарии (Донецк) (http://www.donetsk.comments.ua/news/2012/07/27/170028.html). –
2012. – 27.07).

***

Львівська обласна організація ВО «Свобода» не підписала угоду з львівським рухом
«ЧЕСНО» щодо люстрації кандидатів у народні депутати, бо такі угоди підписують на
загальноукраїнському рівні. Про це розповіла голова Львівської обласної організації ВО
«Свобода», голова фракції у Львівській обласній раді Ірина Сех.

«Ми не вважаємо,  що можемо підписувати угоду в області –  таке питання
вирішується на центральному рівні», – сказала вона.

Також вона повідомила, що керівництво ВО «Свобода» провело зустріч із
представниками громадянського руху «ЧЕСНО», під час якої сторони обговорили засади
співпраці. За її словами, політрада партії ухвалила рішення про підтримку громадських
критеріїв доброчесності, висунутих рухом «ЧЕСНО», та висунення лише тих кандидатів,
які відповідають цим критеріям. Водночас, як уточнила І. Сех, ВО «Свобода» вважає цей
перелік неповним, тому запропонувала представникам руху «ЧЕСНО» включити ще
критерій патріотизму та принцип люстрації, тобто недопущення до влади представників
«совєцької окупаційної адміністрації».

Як розповіла І. Сех, «Свобода» обіцяє відкрити виборчі списки для громадського
аудиту до початку реєстрації у ЦВК.

П’ять політичних партій (Комуністична партія України, Народна партія, Партія
регіонів, «Свобода», «Фронт Змін» та «Україна – Вперед!») відмовились підписувати
угоду з львівським осередком руху «ЧЕСНО»  щодо люстрації кандидатів у нардепи.  Як
зазначив голова Львівської територіальної організації політичної партії «Фронт Змін»
Степан Кубів, «Фронт Змін» не підписав угоду з львівським осередком руху «ЧЕСНО», бо
це юридичне питання і партія підписує всі такі угоди на загальноукраїнському рівні
(«Свобода» Львівщини пояснила, чому не підписала угоди з «ЧЕСНО» // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?svoboda_lvivshhini_poyasnila_chomu_ne_pidpisal
a_ugodi_z_chesno&objectId=1261038). – 2012. – 27.07).

***

Исключить руководителя Луганского обкома КПУ нардепа Спиридона Килинкарова
из кандидатов в народные депутаты намерено предложить движение «ЧЕСНО» луганским

http://www.donetsk.comments.ua/news/2012/07/27/170028.html
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коммунистам. Об этом сказал координатор движения «ЧЕСНО» в Луганской области
Всеволод Филимоненко во время прошедшей в Луганске акции «Тест твоего депутата».

«Мы предлагаем избирателям протестировать действующих народных избранников
на соответствие 6 «критериям добропорядочности» (правонарушитель, «тушка»,
коррупционер,  лжец,  кнопкодав,  прогульщик)  и ответить на вопрос –  достойны такие
политики переставлять их интересы в парламенте», – сказал Филимоненко.

По его словам, уже сделаны определенные вывод в результате анализа списков
кандидатов в народные депутаты, которые предоставили политические силы,
подписавшие с «ЧЕСНО» меморандумы о сотрудничестве.

«Например, первый секретарь Луганского обкома КПУ Спиридон Килинкаров не
соответствует пяти критериям из шести.  Мы будем требовать от КПУ убрать эту
кандидатуру. Вчера объединенная оппозиция предоставила нам список кандидатов,
которые будут баллотироваться в Луганской области. Будем анализировать этих людей»,
– сказал Филимоненко.

Акция «Тест твоего депутата» прошла в центре Луганска на площади у памятника
Тарасу Шевченко. Активисты движения ЧЕСТНО, одетые в белые халаты, раздавали
луганчанам символические шприцы с «инъекцией честности», а также тестовые листы, с
помощью которых избиратели могли протестировать кандидатов в депутаты («ЧЕСНО»
предлагает коммунистам выбросить из списка Килинкарова // ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-93897.html). – 2012. – 28.07).

***

28 июля в Житомире началась всеукраинская акция «Тест твоего депутата», цель
которой – мобилизовать избирателей и побудить их к осознанному голосованию на
парламентских выборах 2012 г.

Организаторы акции – активисты гражданского движения «ЧЕСТНО» во всех
регионах страны – одновременно предложат жителям разных городов протестировать
действующих народных избранников на соответствие 6 «критериям добропорядочности»
и ответить на вопрос – достойны ли такие политики представлять их интересы в
парламенте.

Волонтеры акции в белых халатах и футболках будут раздавать прохожим
своеобразную вакцину добропорядочности – листовку «Тест твоего депутата».

Движение «ЧЕСТНО» имеет целью активизировать общество, чтобы очистить
будущий парламент от недостойных депутатов. Движение не поддерживает и не
выступает против какого-либо политика или политической силы (Сегодня в Житомире
проходит всеукраинская акция «Тест твоего депутата» // «Журнал Житомира»
(http://zhzh.info/news/2012-07-28-13403). – 2012. – 28.07).

***

Громада Приірпіння виступає «проти жадібних руйнівників» зеленого Ірпеня.
Місцеві мешканці провели акцію під стінами Ірпінської міської ради проти забудови та
масового знищення рекреаційних зон міста.

Організатором мітингу стала громадська організація «Самозахист» на чолі із Ігорем
Домбровським.

Найбільше громадських активістів обурює інформація про вирубку та забудови
«Скверу Дитячого»,  що знаходиться в мікрорайоні СМУ та належить до останніх
рекреаційних зон Ірпеня, а також трьох гектарів реліктового лісу по вулиці Комінтерну
напроти дитячої лікарні.

«Влада раніше у злочинний спосіб перевела цей ліс в «зелені насадження» і тепер
планує пустити його під сокиру», – пояснює Ігор Домбровський.

http://www.polemika.com.ua/news-93897.html
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Люди вигукують: «Ганьба!». До них виходить мер Ірпеня Володимир Скаржинський,
обіцяє не виносити резонансні питання щодо парків на сесію міськради й враховувати
надалі думку громади.

Не маючи можливості потрапити в сесійну залу, активісти рушають до «штаб-
квартири» головного ірпінського «регіонала», народного депутата Петра Мельника, яка
розташована на території Національного університету державної податкової служби. До
приймальні нардепа їх не пускають охорона і курсанти податкової академії.

Так і не дочекавшись зустрічі із народним обранцем, учасники акції залишили лист-
звернення його помічнику. У листі вимагають повернути рекреаційні зони Приірпіння та
зупинити свавілля ірпінських чиновників.

«Звернутись до Вас нас змусив безлад та корупція в Ірпінській міській раді. Владою
обмежується право громадян на мирні зібрання. Суцільний безлад та хаос охопив місто.
Виконавча влада перетворилась на сімейний бізнес однієї родини. Тому вимагаємо від Вас
зупинити дерибан міських парків, хаотичну забудову міста, розкрадання державних
коштів та перетворення мальовничого міста Ірпінь в кам’яний лантух», – йдеться у
зверненні до Мельника.

«Сподіваємось, що Мельник якось відреагує на наш запит, адже все-таки
починаються вибори,  –  говорить Домбровський.  –  Разом з тим,  надії на нього мало.
Розумієте, у нас одна родина контролює усе місто, і це його родина: сестра Мельника є
головою земельної комісії, а його племінниця працює головою регламентної»
(«Суцільний безлад та хаос охопили місто» – «регіонала» Мельника просять
вгамувати сімейний бізнес // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/170285-sucilnij-bezlad-
ta-xaos-oxopili-misto-regionala.html). – 2012. – 30.07).

Оперативні прогнози

Ймовірні численні акцій спротиву після фальсифікації виборів регіоналами
можуть стати другим Листопадовим зривом в нашій історії. Про це 25 липня у
Личаківському районі Львова заявила депутат Львівської обласної ради від
Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Ірина Фаріон.

Зі слів І. Фаріон, представники Партія регіонів були змушені порушити питання
мови, адже економічні прорахунки довели підтримку влади до статистичної похибки в
соціології.

«Чи могла партія кримінальників не торкнутися перед виборами мовного питання?
Звичайно не могла, адже це пункт їхньої передвиборчої програми. Для того, аби за два з
половиною роки продемонструвати хоч одне реально виконане зобов’язання перед своїми
виборцями, вони мусіли підіймати на-гора питання мови. Цілком ймовірно, що обраний
замість Литвина новий Голова Верховної Ради, який буде покірний та слухняний Партії
регіонів, підпише цей законопроект. Як свідчить соціологія, це додасть 1–2 % до загальної
підтримки влади,  а це означає,  що угрупування бандитів загнало себе в глухий кут.
Януковичу що підписати, що не підписати цей закон – рівнозначно поразці. Тут для
українців найважливіше – знайти внутрішню рівновагу та усвідомити, що навіть якщо
новообраний Голова Верховної Ради та Янукович його підпишуть, то він не зможе
набрати чинності. Аби цей закон увійшов в дію, потрібно внести багато змін у величезну
кількість підзаконних актів,  а саме:  Законів України «Про рекламу»,  «Про освіту»,  «Про
права споживача» тощо. Це означає, що основний бій відбудеться під час парламентських
виборів, або ж наприкінці жовтня – на початку листопада. Не треба бути пророком, щоб
усвідомлювати ймовірність масових акцій спротиву після фальсифікації виборів
регіоналами. Можливо, це буде другим Листопадовим зривом в нашій історії, адже по-
іншому ці події розгортатися не можуть», – зазначила І. Фаріон (Фаріон прогнозує

http://vidgolos.com/170285-sucilnij-bezlad-ta-xaos-oxopili-misto-regionala.html
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Україні другий Листопадовий зрив // Рortal.Lviv.ua
(http://www.portal.lviv.ua/news/2012/07/26/141742.html). – 2012. – 26.07).

***

Парламентские выборы станут в большей мере демонстрацией негатива о
конкурентах, нежели собственных плюсов. Вместе с тем результаты выборов могут
стать сюрпризом. Такое мнение во время пресс-конференции высказал кандидат
политических наук, руководитель аналитической группы «Левиафан» Василий Мокан.

«Мы прогнозируем, что на этих выборах будет много грязных предвыборных
технологий, черного пиара. На политические силы будут преуспевать на
демонстрации минусов своих конкурентов, а не своих плюсов», – отметил эксперт.

По его словам, демонстрация таких негативов избирателя может разочаровать, и он
вообще не придет на выборы, что, безусловно, – на руку власти.

Кроме того, Мокан считает, что в парламент пройдут партия власти и
оппозиция, в парламент придет много известных политиков, которые захотят
сформировать своих депутатские группы в парламенте.

«Поэтому может появиться много самостоятельных игроков. Поэтому не исключено,
что через полгода в новом парламенте может возникнуть политический кризис, когда
невозможно будет принимать нужные решения. Власть это прогнозирует. Власть это
понимает и пытается предпринять меры уже сегодня», – отметил политолог.

Кроме того,  он убежден,  что в новый парламент попадут партия «Украина –
Вперед!», КПУ.

«Чтобы такие ресурсы тратила какая-нибудь политическая партия, мы не помним.
Поэтому, скорее всего, пария «Украина – Вперед!» также будет представлена в
парламенте», – сказал Мокан.

Он добавил при этом, что данная партия создана под парламентские выборы, чтобы
оттягивать голоса у оппозиции.

«Коммунисты говорят местами пессимистично, но то, что хотят слышать люди.
Поэтому КПУ имеет хорошие шансы попасть в парламент. Наша Украина Виктора
Ющенко также создана для оттягивания голосов оппозиции. Это провокационный
проект. И вряд ли он имеет шансы попасть в парламент… Но прогнозировать
результаты парламентских выборов сегодня очень сложно. Наверняка будет много
сюрпризов»,  –  резюмировал Мокан (Результаты парламентских выборов могут
стать сюрпризом // Украинский Бизнес Ресурс «UBR» (http://ubr.ua/ukraine-and-
world/power/politolog-rezultaty-parlamentskih-vyborov-mogut-stat-surprizom-152055). –
2012. – 26.07).

***

Известный социолог, руководитель компании «Research & Branding Group» Евгений
Копатько полагает, что на сегодня нельзя сформировать единый собирательный образ
кандидата в депутаты ВР, который будет бороться за мандат на мажоритарном округе.

В частности, эксперт заметил: «Мажоритарщики – это, прежде всего, те люди,
которые в силу разных причин не попадают в партийный список. Также это люди,
которые работали или работают на своих территориях, которым легче будет пройти по
мажоритарке. Хотя это и спорный вопрос, но, тем не менее, для многих это действительно
может показаться ресурсно менее затратно. Однако подчеркиваю, в единичных случаях».

«Следующая категория – это, безусловно, представители бизнеса, которые активно
представлены на различных территориях. И, наконец, последняя группа будет
представлена местной бизнес-элитой. Но для них всех есть очень большой риск – дефицит

http://www.portal.lviv.ua/news/2012/07/26/141742.html
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времени. Даже если человек ресурсный, не исключено, что на его территорию может
зайти не менее ресурсный кандидат», – продолжил г-н Копатько.

Отвечая на вопрос о том, насколько самостоятельными игроками в будущей Раде
будут депутаты-мажоритарщики, эксперт отметил следующее: «Все будет зависеть от
складывающейся политической конъюнктуры. При всех сложностях, которые есть в
стране, определенный ресурс по-прежнему остается за партией власти.
Определенный ресурс есть также и у оппозиции. И, наверное, в зависимости от
национального постизбирательного успеха того или иного политического проекта,
люди будут подстраиваться под ситуацию».

По мнению Е. Копатько, если ситуация будет не очень стабильная, то некоторые
люди, получив заветный депутатский мандат, будут пытаться вести более
самостоятельную политическую игру.

«Однако стремление к консолидации различных игроков будет иметь большее
значение, чем индивидуальная работа того или иного кандидата. Хотя не исключено,
что некоторые распыления в принципе возможны. Но об этом мы сможем говорить
только тогда, когда увидим всех игроков», – заключил эксперт (Копатько: на
мажоритарку пойдут те, кто не попал в список // Обозреватель
(http://obozrevatel.com/politics/31624-kopatko-na-mazhoritarku-pojdut-te-kto-ne-popal-v-
spisok.htm). – 2012. – 26.07).

***

Безвизовый режим с Евросоюзом «не светит» Украине в ближайшие 30–40 лет.
Такое мнение выразил народный депутат Украины, первый секретарь Днепропетровского
обкома Компартии Сергей Храпов.

«Во-первых, этого, мягко говоря, не хочет сама Европа. А, во-вторых, за это время
самого Евросоюза, даже самой Европы может не быть», – подчеркнул он. Коммунист
считает, что Евросоюз сегодня «трещит по швам».

К тому же,  по словам Сергея Храпова,  Европе не нужны 46  млн «голодных
украинских ртов».

«В Европе понимают, что, если украинцам откроют границы, многие будут
пытаться остаться там и не возвращаться в Украину. Европе, с ее проблемами, это
не нужно», – добавил коммунист (Сергей Храпов: Через 30–40 лет Евросоюза может не
быть // Официальный сайт Коммунистической партии Украины
(http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-cherez-30-40-let-evrosoyuza-mozhet-ne-byt/). – 2012. –
27.07).

***

Народный артист, актер театра им. Франко Богдан Бенюк считает, что
объединенная оппозиция может сорвать договоренности о распределении округов.
Актер пойдет на выборы в первой пятерке партийного списка «Свободы».

«То,  что я буду вторым номером,  знаю точно,  а остальное увидим на съезде
1 августа. Могу еще сказать, что, например, Ирина Фарион пойдет по округу», – отметил
Бенюк.

В то же время, существуют риски, что объединенная оппозиция может после
съездов сорвать предыдущие договоренности о распределении округов.

«К сожалению, это та вещь, которая нас останавливала на определенном этапе
объединения. Если так произойдет – жаль, потому что тогда не будет никаких
сдвигов. Цель «Свободы» – не просто зайти в Раду, а вместе с крепкой оппозицией»,
– отметил Бенюк (Бенюк пойдет вторым номером в списке ВО «Свободы» // Левый

http://obozrevatel.com/politics/31624-kopatko-na-mazhoritarku-pojdut-te-kto-ne-popal-v-spisok.htm
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берег (http://lb.ua/news/2012/07/27/162833_benyuk_poydet_vtorim_nomerom_spiske.html).  –
2012. – 27.07).

***

Парламентские выборы 2012 г. станут выборами тотального недоверия, считает
эксперт Ростислав Ищенко, президент Центра системного анализа и прогнозирования.
Избиратели перестали верить, что их голос может изменить политическую или
экономическую ситуацию в стране, но голосовать пойдут, чтобы не дать победить врагам.

«Политические силы могли бы сэкономить на нынешней предвыборной
агитации, так как измененния в рейтингах которые она даст не привысит
статистической погрешности», – заявил эксперт.

Кроме того, эксперт выдвинул предположение, что население продолжает жить
несуществующими иллюзиями и питает себя подменой понятий. Так, говоря о
коммунистах эксперт рассказал о том, что ядро электората верит, что с приходом к власти
КПУ в Украину вернется коммунизм.

Сторонники Виталия Кличко ложно расчитывают на его плотное сотрудничество с
США и лично с Бараком Обамой. «Наверно они не знают, что Обама не любит бокс и не
принимает в Евросоюз», – рассказал Ищенко.

Также эксперт заявил, что нынешние выборы станут ярким примером легитимизации
власти и, как последствие, государства.

«Избранным по инерции политикам население не будет верить, а других у них
не будет. Интеллектуальная прослойка пока не готова сформировать новые идеи и
смыслы, а старые уже не работают», – отметил Ищенко.

Для того,  чтобы действительно стать привлекательным для избирателя,  по мнению
эксперта нужно показывать желание к реальному наведению порядка на местах и
непосредственных действиях как экономических, так и политических, а не абстрактных
лозунгах (Партии могли бы сэкономить на предвыборной агитации – она не даст
должных результатов // «Дело» (http://delo.ua/ukraine/partii-mogli-by-sekonomit-na-
predvybornoj-agitacii-ona-ne-das-182030/). – 2012. – 27.07).

***

Неутешительные прогнозы ожидают Партию регионов в преддверии выборов.
Ведущий эксперт Центра Разумкова Павел Розенко считает, что они допустили
грубейшую ошибку, назначив внеочередное заседание Верховной Рады в день своего
предвыборного съезда, это всё может привести к поражению – сначала, в зале ВР, а
потом и на выборах.

Оппозиция в свою очередь имеет все шансы одержать победу в парламенте и
выиграть избирательную компанию, ведь, если они тщательно рассчитают свои
действия, и выступят против подписания скандального языкового закона, это будет
очень мощным ударом по «регионалам», и приведёт к победе на выборах (Партия
регионов может проиграть, даже не начав «сражаться» // «Поток»
(http://potok.ua/ukraine/45536-partiya-regionov-mozhet-proigrat-dazhe-ne-nachav-
srazhatsya.html). – 2012. – 27.07).

***

Відсутність провідної ідеї у Партії регіонів значно ослаблює її поки що лідерські
позиції серед інших політичних сил. Таку думку висловив політолог «Контекст-медіа»
Олексій Валевський.

http://lb.com.ua/
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«У Партії регіонів видна втома від домінування.  У партії влади явно немає ніяких
надідей і надзавдань ... Річ у тім, що Партія регіонів – дуже специфічна політична сила.
Вона була партією,  коли їй протистояла «Наша Україна»  на чолі з Ющенком.  Ось тоді
вони висувати якісь політичні ідеї, якісь цінності», – сказав він.

За його словами, Партія регіонів нині не відповідає визначенню політичної партії.
«Зараз це просто конгломерат олігархічних, фінансових, промислових корпорацій.

Вони якось між собою домовляються,  а у публічну сферу подають себе як політичну
партію. Насправді ми бачимо, що вони не можуть повністю відповідати політичній партії.
Два роки тому Президент Янукович виступив з програмою реформ.  Хто зараз про це
згадує? ... Відсутність надідеї робить лідерство цієї партії дуже сумнівним», – зазначив
Яременко (Партія регіонів була політсилою, коли боролася з «Нашою Україною» –
експерт // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/168753-partiya-regioniv-bula-politsiloyu-
koli-borolasya.html). – 2012. – 27.07).

***

Приєднання Наливайченка до Кличка лише погіршить рейтинг «УДАРу». Адже
Валентин Наливайченко міцно асоціюється в українців передусім з Ющенком, і
глобальним соціальним розчаруванням результатами його президентства. Другою
стійкою асоціацією є належність до структур КГБ–СБУ, темне минуле, що негативно
сприймається виборцями заходу та центру України.

Крім того, особистий рейтинг Наливайченка в кращому разі складає 0,2–0,3 % й
знаходиться в межах похибки. А в умовах участі у компанії «Нашої України» в виборчій
компанії його сміливо можна множити на нуль.

Приєднання Наливайченка демонструє також певну боротьбу спецслужб за вплив на
Кличка, і тактичну перемогу однієї зі сторін. Очевидно, що хтось переконав Кличка, що
Наливайченко може очолити силовий блок – заповнити сектор взаємодії зі спецслужбами
в «УДАРі», який до цього був прогалиною в роботі партії, та, таким чином збалансувати
команду.

Разом з тим, як не парадоксально, але приєднання Наливайченка до Кличка має
влаштовувати практично усіх політичних гравців… крім, можливо, самого Кличка
(але він зрозуміє це пізніше).

Наливайченко задоволений, бо отримав гарні шанси потрапити в парламент й
продовжити свою амбітну політичну кар’єру.

США, Європа та опозиція сподіваються, що таким чином отримають серйозний
інструмент ідеологічного, інформаційного та організаційного виливу на Кличка.

Партія регіонів з радістю використає приєднання Наливайченка, який має імідж
правого політика, є одним з провідників теми ОУН–УПА, Голодомору, репресій тощо, для
подальшого «зіштовхування» Кличка в праву політичну нішу, в якій вже «осіли» і
експлуатують «Наша Україна», «Свобода», БЮТ, Фронт Змін, тощо.

Кличко ж унікальний в історії України (може і не тільки)  політик,  який регулярно
примудряється під час виборчої компанії не тільки піднімати свій рейтинг, а навпаки –
втрачати.

З чи не найвищим рейтингом позитивного сприйняття, причому, що
найголовніше, практично однаковим в усій Україні – і на сході, і на заході, Кличку
треба було займати нішу центристських партій, «об’єднувати Україну». В такому
разі в «УДАРу» були усі шанси повністю «проковтнути» залишки рейтингів
Народної партії Литвина, СПУ, Грищенка, щонайменше «споловинити» результати
Партії регіонів та об’єднаної опозиції. Це розуміли всі,  …  окрім Кличка,  в якого,  в
черговий раз,  не вистачило чи то сміливості,  чи то політичного досвіду (Приєднання
Наливайченка до Кличка лише погіршить рейтинг «УДАРу» // From-ua – Новости из
Украины (http://www.from-ua.com/news/18cd5e6fdfe8d.html). – 2012. – 27.07).
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***

Лидер партии «Украина – Вперед!» Наталья Королевская отберет голоса у
Партии регионов. Такое мнение 27 июля на пресс-конференции выразил председатель
правления Комитета избирателей Украины Александр Черненко.

«Существовало мнение, что Королевская будет отбирать голоса у объединенной
оппозиции. Однако социология показывает, что по Сумской и Харьковской областям
«Украина – Вперед!» забирает голоса у Партии регионов», – отметил Черненко.

По его словам,  если бы Королевская работала на Банковую,  то вряд ли Партия
регионов допустила бы такое на своей территории (Маковеева Ю. Эксперт: Королевская
отберет голоса у Партии регионов // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/115817.html). – 2012. – 27.07).

***

В будущий парламент, скорее всего, пройдут пять политических сил. Об этом
27 июля на пресс-конференции заявил политолог Игорь Жданов, ссылаясь на результаты
соцопроса, а также расчеты политологов.

«Объединенная оппозиция «Батьківщина», Партия регионов, «УДАР» Виталия
Кличко, коммунисты и «Свобода», если удачно проведут кампанию, пройдут в
парламент», – сказал он.

При этом, по его словам, основная борьба за лидерство по партийным спискам
развернется между объединенной оппозиции и Партией регионов.

«Кличко будет позиционироваться как «третья сила». На президентских выборах
2010 года на эту роль претендовал Тигипко, который сейчас в Партии регионов, поэтому
это поле остается свободным. Но всегда остается место для такой «тигипкозации»... И мне
пока непонятно, какую нишу будет занимать Кличко: будет ли он идти как оппозиционер,
или как классическая «третья сила», но тогда непонятна его позиция в будущем
парламенте», – сказал Жданов

«Во многом эту позицию определит его список.  Но уже сейчас можно обратить
внимание, что в список входит тот же Плачков (Иван Плачков. – Ред.), возглавляющий
наблюдательный совет «Киевэнерго», которое якобы принадлежит Ринату Ахметову. Так
это будет иметь серьезное влияние и на политическую позицию Кличко в Верховной
Раде», – отметил политолог.

«Относительно коммунистов... Чем больше возьмут коммунисты, тем меньше
достанется Партии регионов, и наоборот. Потому что они «пасутся» фактически на
одном электоральном поле на востоке и юге Украины», – сказал он (В список «УДАРа»
входит человек Ахметова, и это будет влиять на позицию Кличко в Раде, – эксперт //
Интернет-телевидение «INTV» (http://news.intv.ua/news/47496-v-spisok-udara-vhodit-
chelovek-ahmetova-i-eto-budet-vliyat-na-poziciyu-lichko-v-rade-ekspert-video.html). – 2012. –
27.07).

***

Вибори або змінять однопартійну систему, або буде «арабська весна» в
жахливому варіанті – Попович. Фінансова олігархічна система, яка склалася в
Україні, приречена. Про це розповів директор Інституту філософії імені Григорія
Сковороди НАН України Мирослав Попович, коментуючи численні випадки корупції,
свавілля та розпилювання державного бюджету країни.

«Взагалі про поділ державного пирога,  то що ж ви хотіли?  У нас однопартійна
система, у нас одна партія, яка править – Партія регіонів і вона є виразником інтересів
найбільшої буржуазії. І вона невіддільна від держави, бо інакше у них немає політичної
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платформи, вона може розраховувати тільки на якісь особливі господарські якості своїх
керівників.  Які між собою також входять або в конфлікти,  або в контакти,  і це все
називається українське державне життя. Я не думаю, що це може прожити якийсь довгий
час – це абсолютно закономірний кінець олігархічної системи, яка у нас склалася. Такої
системи мабуть ще ніде немає», – припускає філософ.

В Україні для створення подібної моделі сформувались особливі умови, наголошує
він.

«Перехід від старої комуністичної системи до демократичної України був
безкровним і навіть підтриманий комуністами – не забуваймо, що ця група свого часу
голосувала за незалежність. І так склалося, що консервативні партійні лідери, такі як
Щербицький, були набагато менш готові до демократизації суспільного ладу, ніж це було
в Росії. І так воно тихенько перейшло, що зараз ми маємо фінансову олігархію, яка керує
країною за такими ж методами, за якими керували у часи Щербицького. Тільки там було
більше ідеї і відданості,  нехай вижитим і нереальним,  але усе ж грізним
загальноприйнятим комуністичним догмам. Був якийсь контроль за дріб’язками, можна
було піти у райком і поскаржитись, що чоловік має десь коханку. Зараз цього немає, але
це все наша реальна картина і далі так жити ми не можемо», – каже Попович.

За словами філософа, іншого шляху, ніж зміна існуючої системи через вибори,
немає.

«Наступні вибори або дадуть можливість правлячій партії зберегти свої позиції,
і тоді це буде велика трагедія для України, бо вона залишиться під безконтрольною
владою олігархів. Або дійсно буде підірвана однопартійна система, буде опозиція і
навіть якщо вона не матиме більшості у парламенті , то вона буде серйозною силою,
з якою треба буде рахуватись. Це єдиний шлях, який може бути. А інакше – не
приведи Господь, арабська весна у жахливому варіанті», – підсумовує він (Вибори або
змінять однопартійну систему, або буде «арабська весна» в жахливому варіанті –
Попович // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/169402-vibori-abo-zminyat-odnopartijnu-
sistemu-abo-bude.html). – 2012. – 28.07).

***

Комітет виборців України прогнозує, що основна боротьба провладних й
опозиційних кандидатів в депутати Верховної Ради буде проходити в центральних
областях України, – зазначив на прес-конференції голова правління КВУ Олександр
Черненко.

«Власне центральна Україна – це Київська, Черкаська, Кіровоградська,
Сумська, Полтавська області – вони стануть полігоном для досить жорсткої
боротьби саме в мажоритарних округах, тому що, як правило, ці регіони й
налаштовані опозиційно до діючої влади, але не до кінця, а з іншого боку ми не
бачимо тут сильних кандидатів від опозиції. І це є проблемою й Києва й Київської
області», – сказав він.

Зі слів Черненка, якщо в цілому аналізувати тенденцію, то Партія регіонів практично
не виставляє сильних кандидатів у Західній Україні, а опозиція лише номінально
виставляє кандидатів у східних і південних областях, розуміючи, що шансів на перемогу в
них там небагато (КВУ прогнозує основну боротьбу мажоритарників у центральних
областях // Новости Полтавщины
(http://www.poltavanews.com.ua/news/politics/2012/7/28/kvu-prognozuye-osnovnu-borotbu-
mazhoritarnikiv-u-centralnix-oblastyax.aspx). – 2012. – 28.07).

http://vidgolos.com/169402-vibori-abo-zminyat-odnopartijnu-sistemu-abo-bude.html
http://vidgolos.com/169402-vibori-abo-zminyat-odnopartijnu-sistemu-abo-bude.html
http://www.poltavanews.com.ua/news/politics/2012/7/28/kvu-prognozuye-osnovnu-borotbu-mazhoritarnikiv-u-centralnix-oblastyax.aspx
http://www.poltavanews.com.ua/news/politics/2012/7/28/kvu-prognozuye-osnovnu-borotbu-mazhoritarnikiv-u-centralnix-oblastyax.aspx
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***

Провладні партії в Україні намагатимуться виграти вибори з використанням
масштабних фальсифікацій. Про це у статті на своєму сайті написав депутат
Європарламенту від Партії зелених Вернер Шульц.

Євродепутат наголосив, що жовтневе волевиявлення стане тестом для подальшого
розвитку політики в Україні, адже зважаючи на свіжі опитування, малоймовірним є,
що урядові сили зможуть виграти вибори вільно та справедливо.

«Багато хто з національних та міжнародних спостерігачів за виборами вже почали
свою роботу. Вони повинні зробити все, щоб принаймні у день виборів запобігти
масштабним фальсифікаціям. Тим не менш потрібне насамперед чітке повідомлення з-за
кордону із закликами до проведення чесних та вільних виборів», – зазначив Вернер
Шульц (Пригода М. Сумнів у чесних виборах // Львівська Пошта
(http://www.lvivpost.net/content/view/16235/469/). – 2012. – 28.07(№ 81)).

***

Эксперты считают, что оппозиция получит в новом парламенте большинство
по партийным спискам, однако за счет народных депутатов, избранных в
мажоритарных округах, в Верховной Раде сохранится провластное большинство. Об
этом директор социологической службы Центра Разумкова Андрей Быченко сказал на
пресс-конференции на тему: «Рейтинг политических партий на старте избирательной
кампании».

«Если партию «УДАР» Виталия Кличко считать условно оппозиционной силой, то
оппозиция получит большинство по партийным спискам, однако большинство в
парламенте за счет мажоритарных округов будет за действующей властью», – сказал он.

В свою очередь директор фонда «Демократические инициативы» Ирина Бекешкина
также считает, что в парламенте нового созыва сформируется провластное
большинство.

«Я согласна, что большинство будет пропрезидентским благодаря мажоритарным
округам, и здесь особой интриги нет. Интрига в другом: сможет ли оппозиция победить по
партийным спискам», – сказала Бекешкина.

Также она считает, что присоединение известного футболиста Андрея Шевченко
к команде лидера партии «Украина – Вперед!» Наталии Королевской положительно
скажется на рейтинге этой партии.

«Переход Шевченко к Королевской, мне кажется, добавит ей, вопрос – сколько? Нет
особого секрета, что Королевская не принадлежит к оппозиции, она пойдет совсем в
другую сторону», – добавила Бекешкина.

При этом она выразила убеждение,  что Королевская на выборах будет отбирать
голоса у лидера партии «УДАР» Виталия Кличко. Она отметила, что оппозиции важно
победить по партийным спискам, поскольку определенным образом это будет
моделирование второго тура президентских выборов.

«Если они смогут победить,  то позиция многих серьезных фигур в будущей
политике будет умереннее, чем в случае, если оппозиции не удастся победить по
партийным спискам.  Тогда очень большая достоверность того,  что она может проиграть
президентские выборы», – добавила Бекешкина.

Кроме того, эксперт считает, что «языковой конфликт» был спровоцирован для
того, чтобы со своими политическими вкусами окончательно определились те
избиратели, которые еще не определились, а таких, по ее информации, было 16 %
среди тех, кто собирался идти на выборы.

«Теоретически это должно добавить голосов для Партию регионов, которая
собственно и взяла на себя миссию отстаивания интересов русскоязычного населения и, я

http://www.lvivpost.net/content/view/16235/469/
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думаю,  все-таки больше «Свободе»,  то есть она может получить дополнительно еще 1–
2 %, которых им не хватает для прохождения в Верховную Раду», – сказала Бекешкина.

Эксперт также отметила, что ситуация в мажоритарных округах не поддается
никакому централизованному регулированию.

«Это уникальная возможность прорваться людям, которые привыкли не гнушаться
никакими средствами, и они будут делать все что угодно, чтобы пройти в депутаты. Это
очень серьезная опасность», – добавила она.

Эксперты считают, что на сегодняшний день пять политических сил по результатам
выборов проходят в парламент. Об этом рассказал учредитель компании Research &
Branding Group Евгений Копатько.

«На сегодняшний день есть приблизительно пять политических проектов, которые
имеют шансы пройти в парламент. Это Партия регионов, объединенная оппозиция,
Кличко, коммунисты. Определенные шансы есть у Королевской и объединения
«Свобода», – сказал он.

По словам Копатько, рейтинг провластной партии и объединенной оппозиции на
сегодняшний день является практически одинаковым.

«Мы промониторили все, что есть в плане рейтингов, и данные такие:
приблизительно где-то на 1–1,5 % Партия регионов опережает объединенную оппозицию,
или объединенная оппозиция на 1–1,5 % опережает Партию регионов. Это находится в
зоне статистической погрешности, и можно считать, что стартовые позиции пока
приблизительно паритетные», – отметил эксперт (Эксперты: за счёт мажоритарщиков
будущий парламент останется пропрезидентским // «NEWSru.ua»
(http://www.rus.newsru.ua/ukraine/30jul2012/exprtpropwin.html). – 2012. – 30.07).

http://www.rus.newsru.ua/ukraine/30jul2012/exprtpropwin.html
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